
                                                                Protokół  

                                      z obrad IX Sesji Rady Gminy Gostynin 

                                                  z dnia 28 czerwca 2019 r. 

Stan Rady Gminy     -  15 radnych 

Obecnych                 -  15 radnych 

Lista obecności radnych w załączeniu. 

Zaproszeni goście wg listy obecności. 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Wójt Gminy – Edmund Zieliński 

2. Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 

3. Skarbnik Gminy – Patrycja Rosa 

4. Prawnik – Konrad Wypych 

5. Prezes ZK – Paweł Czarnecki 

6. Pracownik SO – Krzysztof czerwiński 

7. Kierownik GOPS – Magdalena Dołęga 

 

Do punktu 1-go. 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcie sesji o godz. 10.05 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski. Powitał 
radnych, Wójta Gminy, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, Prezesa Zakładu Komunalnego, 
Kierowników Referatów Urzędu Gminy, przedstawicieli poszczególnych referatów, Sołtysów oraz 
media i wszystkich obecnych, oraz państwa, którzy zgłosili się do dzisiejszej debaty. Na podstawie 
listy obecności stwierdził prawomocność i rozpoczął obrady. Wójt Gminy Edmund Zieliński wniósł o 
umieszczenie:  

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado do proponowanego porządku obrad proponuję zdjąć 
następujące zmiany, a mianowicie punkt 21 i 22 zdjąć z porządku obrad: 

- punkt 21 dotyczący podjęcia uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Gostynińskiemu na realizację zadania dotyczącego przebudowy drogi powiatowej nr 1410W Solec – 
Zaborów Nowy w m. Rybne i Baby Dolne z uwagi na brak środków na ten moment w budżecie nie 
jesteśmy w stanie zabezpieczyć.  

- punkt  22 dotyczący podjęcia uchwały w sprawie: zabezpieczenia środków finansowych w budżecie 
Gminy Gostynin na wniesienie składki celowej dla Związku Gmin Regionu Płockiego. 

Ta uchwała nie jest potrzebna, te dwa punkty proponuję zdjąć z porządku obrad. 

Pan Radny Marek Balcerzak zgłosił wniosek, że jest przeciwny, aby wycofywać punkt 22, a jeżeli to 
mieszkańcy są ciekawi, aby w tym punkcie przeprowadzić dyskusje na temat śmieci. 

 Ta uchwała w tej treści nie jest potrzebna, a na temat śmieci i zabezpieczenia środków będziemy 
omawiać w zmianie uchwalenia budżetu. 



 I chciałbym przypomnieć, ponieważ jest duża ilość osób, że Sesje są nagrywane i umieszczanie w  
Biuletynie Informacji Publicznej  na stronie internetowej Gminy Gostynin. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: kto jest za zmianami uchwały? 

Przeprowadził głosownie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Radni porządek po zmianach przyjęli głosami: 13 za, 2 sprzeciw.  

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: kto jest za nowo uchwalonym porządkiem? 

Radni porządek po zmianach przyjęli głosami: 12 za, 3 sprzeciw. 

 

Do punktu 2-go 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Radna Jolanta Sulma zgłosiła  3 interpelacje: 

1. Panie Przewodniczący, Panie Wójcie Interpelacja związaną z utrzymaniem dróg, chodzi mi o 
drogę w miejscowości Kiełpieniec, po raz trzeci zgłaszam prośbę o wyrównanie i nawiezienie 
gruzu ponieważ jest zadolenie, gdzie jest podmokły teren i gdy pada deszcz mieszkańcy nie 
mogą wyjechać. 

2. Druga interpelacja związana z drogą we wsi Anielin, gdzie jest to droga do trzech 
mieszkańców gdzie nigdy nie była równana droga ale to jest droga od Gminy i prosiłabym o 
wyrównanie i wygruzowanie tej drogi chociaż częściowo, ponieważ tam dojeżdżają 
samochody do chlewni państwa Woźniaków, chodzi o ten kawałek drogi. 

3. Trzecia interpelacja  to prośba o wycięcie traw i zakrzaczeń,  przy drogach głównych gdzie są 
bardzo duże. 

  

Radny Stanisław Wasiński złożył 1 interpelacje: 

1. Chciałbym zgłosić chodnik w Kozicach, chociaż jest powiatowy, to trzeba uzupełnić płytki 
gdzie są zarwania. 
  

Radna Mariola Dan – Liberadzka złożyła 2  interpelacje: 

1. Panie Wójcie chciałabym zgłosić wycięcie zakrzaczeń, jeśli chodzi o drogi gminne to 
zgłaszamy bezpośrednio do Solca do Zakładu Komunalnego gdzie mamy uzgodnione, 
natomiast chodzi mi o drogę powiatową od Legardy do ronda w Stefanowie, wszystkie 
odrosty przy drzewach strasznie zagrażają wyjeżdżając mieszkańcom na drogę gdzie jest 
bardzo niebezpieczna. 

2. Chodzi o drogę powiatową aby to zgłosić do Powiatu, natomiast naprzeciwko wyjazdu z drogi 
z Podgórza jest ogromne drzewo, które praktycznie jest w całości suche , aby powiat 
zainteresował się tym drzewem i zrobił coś ,aby przy wichurze nie doszło do nieszczęścia. 

Radny Kamil Balcerzak złożył 1 interpelacje: 

1. Mam pytanie odnoście bieżącego utrzymania dróg i wycinania  zakrzewień  i krzaków wzdłuż 
dróg gminnych. Jak Pan Wójt wie już kilka razy sołtysi z mojego okręgu byli u Pana z tym 
problemem, jest on odciągamy, lecz nie ma odciągać tego problemu i chciałbym znać datę, 
kiedy rozpoczną się takie prace wzdłuż dróg gminnych. 

 Radny Roman Murawski złożył 2 interpelacje: 



1. Panie wójcie ja mam podobną sprawę odnoście wycięcia  i usunięcie zakrzaczeń, chodzi o 
osiedle Gorzewo – Kruk, wjeżdżając na teren szpitala, wzdłuż chodnika i wjeżdżając na teren 
bloków i przy bloku nr 6 zarośla są obfite. Jako teren szpitala jako wizerunek naszej gminy wiec 
coś trzeba byłoby zrobić. 

2. Druga interpelacja, która już była zgłaszana, w sprawie drogi od Gorzewa w stronę Kluska, 
gdzie porobiły się w drodze gruntowej zaraz ok 50m za odcinkiem asfaltowym są dwie 
nierówności w jezdni, gdzie naprawdę jadą nie szybko można uszkodzić sobie silnik. Chcę ostrzec, 
aby uniknąć spraw odszkodowawczych bo naprawdę można uszkodzić sobie pojazd. 

 

Radna Ewa Michalska złożyła 1 interpelacje: 

1 Panie Wójcie bardzo proszę o przygotowanie na piśmie odpowiedzi dotyczącej dokumentacji 
i czasu jaki potrzebny jest do realizację  inwestycji na drogę w miejscowości  Wrząca, oraz to 
co zgłaszałam na ostatniej komisji rozwoju, mieszkańcy wsi Solca  proszą o spotkanie w 
sprawie drogi Solec – Baby Dolne. 

   

Radny Janusz Brudnowski i złożył 2 interpelacje: 

1. W związku z interwencją zaniepokojonych rodziców dzieci uczęszczających do szkoły 
podstawowej w Białotarsku chciałbym zapytać się kiedy odbędzie się postepowanie 
konkursowe na Dyrektora szkoły, oraz czy powołana jest już komisja. Rodzice i pedagodzy są 
głęboko zaniepokojeni zasłoną milczeniem , która jest związana z tym konkursem  i tutaj 
cytuje Chciałbym móc konkretnie odpowiedzieć rodzicom i przerwać spekulacje na temat że  
będzie to cytuje  wyrok polityczny i osobiści odradzam takich rozwiązań sam dwukrotnie 
traciłem pracę  i będę bronił Dyrektora dobrze funkcjonującej placówki zmienić. 

2. System monitoringu suszy rolniczej w Polsce, jest to system prowadzony przez państwowy  
Instytut w Puławach. Z tego co wiem pojawiły się dwa raporty i nasza gmina jest wskazana 
także jako obszar na którym susza poczyniła olbrzymie szkody, gminy które są wskazane w 
raporcie z tego co wiem same zachęcają do składania wniosków – na jakim etapie  jesteśmy? 
 

Radny Marek Solarski złożył 2 interpelacje: 

1. Chciałbym zgłosić na obwodnicy obcięcie gałęzi. 
2. Drugi temat to mostek który był wymieniany, aby asfaltem go zalać na tym mostku ponieważ  

gruz się powybijał i jest tam bardzo nierówno.  
 

Do punktu 3-go. 

Sprawozdanie Wójta z działalności za okres  międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy Gostynin: 

Panie Przewodniczący!!  Wysoka Rado!! Mili Goście!!                                            

Przedstawiam: Sprawozdanie z działalności Wójta za okres międzysesyjny tj. od 29 kwietnia 2019 

do 28 czerwca 2019r. 

W okresie sprawozdawczym:     

W tym czasie odbyłem 27  spotkań  poza Urzędem Gminy. 



- w  dniu 03 maja br. wziąłem udział  w obchodach 228 rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 Maja 

- w dniu 06 maja br. wziąłem udział w posiedzeniu Zgromadzenia  Związku Gmin Regionu Płockiego, 

- w dniu 08 maja  br. uczestniczyłem w uroczystości związanej z obchodami Miejskiego „Dnia Strażaka” 

w OSP Gostynin. 

- w dniu 10 maja br. uczestniczyłem  w zebraniu sołeckim- wybory sołtysa we wsi Leśniewice – Lisica, 

- w dniu 11 maja br. zorganizowałem Miejsko – Gminny Dzień Strażaka w Lucieniu. 

- w dniu 14 maja br. uczestniczyłem w uroczystości wręczenia nagród laureatom konkursu „ Przyroda 

– Twój Przyjaciel” w Starostwie Powiatowym w Gostyninie 

- w dniu 15 maja br. wziąłem udział w szkoleniu  z zakresu obrony cywilnej zorganizowanym przez 

Urząd Wojewódzki Wydział Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego. 

- w dniu 17 maja br. uczestniczyłem w Powiatowych Obchodach Dnia Strażaka w Komendzie 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Gostyninie 

- w dniu 19 maja br. wziąłem udział  w XXVIII Giełdzie Rolniczej w Łącku. 

- w dniu 20 maja br. uczestniczyłem w odsłonięciu tablicy poświęconej Pani Józefie Gierblińskiej  w 

Gostyninie, 

- w dniu 24 maja br. wziąłem udział w posiedzeniu Zarządu Stowarzyszenia LGD Aktywni Razem,  

- w dniu 24 maja br. uczestniczyłem w uroczystości otwarcia boiska w Szkole Podstawowej w 

Sokołowie,  

- w dniu 25 maja br. wziąłem udział w V Powiatowym Festiwalu Tańca Sanniki 2019. 

- w dniu 26 maja br. wziąłem udział w uroczystym apelu podsumowującym XLII ( sześćdziesiąty drugi) 

Ogólnopolski Harcerski Rajd Wisła w Stanicy Harcerskiej w Gorzewie, 

- w dniu 27 maja br. wziąłem udział w posiedzeniu Zarządu  Związku Gmin Regionu Płockiego w Płocku, 

- w dniu 29 maja br. wziąłem udział w posiedzeniu Zarządu  Związku Gmin Regionu Płockiego w Płocku, 

- w dniu 30 maja br. uczestniczyłem w zawodach sportowych międzyszkolnych o puchar Wójta Gminy 

Gostynin zorganizowanych w szkole w Białotarsku, 



- w dniu 01 czerwca br. wziąłem udział w spotkaniu z okazji Dnia Dziecka oraz Dnia Rodziny 

zorganizowanym w szkole w Sierakówku, 

- w dniu 06 czerwca br. wziąłem udział w uroczystości Jubileuszu 50-lecia Poradni Psychologiczno – 

Pedagogicznej w Gostyninie, 

- w dniu 06 czerwca br. wziąłem udział w  posiedzeniu Zgromadzenia Związku Gmin Regionu Płockiego 

w Płocku, 

- w dniu 08 czerwca br. uczestniczyłem w spotkaniu z okazji Święta Rodziny zorganizowanym w szkole w 

Sokołowie, 

- w dniu 10 czerwca br. uczestniczyłem w spotkaniu w sprawie gospodarki odpadami zorganizowanym 

przez Związek Gmin Regionu Płockiego, 

- w dniu 12 czerwca br. uczestniczyłem w konkursie pn.” Bezpieczne Gospodarstwo Rolne” 

zorganizowanym przez Kasę Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego w Płocku gdzie laureatem III 

miejsca był Marcin Brudnowski z miejscowości Białotarsk, 

- w dniu 21 czerwca br. uczestniczyłem w zakończeniu roku szkolnego w szkole w Sierakówku, Lucieniu i 

Białotarsku, 

- w dniu 24 czerwca br. wziąłem udział  w posiedzeniu Zarządu Związku Gmin Regionu Płockiego w 

Płocku, 

- w dniu 25 czerwca br. wziąłem udział w spotkaniu w Związku Gmin Regionu Płockiego, 

- w dniu 26 czerwca br. uczestniczyłem w  absolutoryjnym posiedzeniu Zgromadzenia Związku Gmin 

Regionu Płockiego. 

W dniu 24 czerwca br. zorganizowałem spotkanie z Dyrektorem Biura Związku Gmin Regionu Płockiego, 

      Wydałem 22 zarządzenia  Wójta: 

Lp. Nr 
zarządzenia 

Data wydania  

Treść zarządzenia 

1 34 30.04.2019r w sprawie: wprowadzenia zmian w budżecie gminy na   
                  2019 rok. 

2 35 30.04.2019r w sprawie: dostosowania planu finansowego dochodów i 
wydatków Urzędu Gminy Gostynin, planu finansowego zadań z 
zakresu administracji rządowej, oraz innych zadań zleconych 



jednostce samorządu terytorialnego ustawami na 2019 rok. 

3 36 30.04.2019r w sprawie: powołania Komisji przetargowej do przygotowania i 
przeprowadzenia postępowania  
pn: „Dostawa tłucznia betonowego z przeznaczeniem na remonty 
dróg gminnych”. 

4 37 06.05.2019r w sprawie: ogłoszenia otwartego konkursu ofert w zakresie zadań 
publicznych Gminy Gostynin dotyczące porządku i 
bezpieczeństwa publicznego. 

5 38 06.05.2019r. w sprawie: odwołania z pełnienia obowiązków Dyrektora 
Gminnego Centrum Kultury i Tradycji Wsi Gminy Gostynin. 

6 39 07.05.2019r w sprawie: ogłoszenia konkursu na stanowisko Dyrektora 
Gminnego Centrum Kultury i Tradycji Wsi Gminy Gostynin. 

7 40 08.05.2019r w sprawie: ogłoszenia wyników otwartego konkursu ofert na 
wsparcie realizacji zadań publicznych z zakresu kultury, sztuki, 
ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego w 2019 roku. 

8 41 15.05.2019r. w sprawie: określenia zasad udzielania dofinansowania z budżetu 
Gminy Gostynin na zabiegi sterylizacji lub kastracji zwierząt tj. 
psa/suki lub kota/kotki w roku 2019 w ramach „ Programu opieki 
nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Gostynin na rok 2019”. 

9 42 16.05.2019r W sprawie: powierzenia pełnienia obowiązków Dyrektora 
Gminnego Centrum Kultury i Tradycji Wsi Gminy Gostynin. 

10 43 22.05.2019r w sprawie:  wprowadzenia zmian w budżecie gminy na   
                  2019 rok. 

11 44 29.05.2019r w sprawie: powołania komisji do spraw szacowania strat w 
pasiekach spowodowanych wytruciem pszczół na terenie gminy 
Gostynin. 

12 45 30.05.2019r w sprawie ogłoszenia konkursu na stanowisko Dyrektora 
Gminnego Centrum Kultury i Tradycji Wsi Gminy Gostynin. 

13 46 30.05.2019r w sprawie: przedstawienia raportu o stanie Gminy Gostynin za 
rok 2018. 

14 47 31.05.2019r w sprawie: dostosowania planu finansowego dochodów i 
wydatków Urzędu Gminy Gostynin, planu finansowego zadań z 
zakresu administracji rządowej, oraz innych zadań zleconych 
jednostce samorządu terytorialnego ustawami na 2019 rok. 

15 48 05.06.2019r w sprawie : ogłoszenia wyników otwartego konkursu ofert w 
zakresie zadań publicznych Gminy Gostynin dotyczące porządku i 
bezpieczeństwa publicznego. 

16 49 06.06.2019r w sprawie: ogłoszenia konkursu w celu wyłonienia kandydata na 
stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej im. Orła Białego w 
Białotarsku, dyrektora Szkoły Podstawowej im. Marii Kownackiej 
w Sokołowie, dyrektora Szkoły Podstawowej w Teodorowie, 
dyrektora Szkoły Podstawowej im. Powstańców Styczniowych w 
Zwoleniu. 

17 50 12.06.2019r w sprawie : skrócenia  czasu pracy na okres upałów. 

18 51 14.06.2019r. w sprawie: ogłoszenia konkursu na stanowisko Dyrektora 
Gminnego Centrum Kultury i Tradycji Wsi Gminy Gostynin. 

19 52 19.06.2019r w sprawie umorzenia odsetek od zaległego czynszu za najem 
lokalu mieszkalnego. 



 

 

I. W zakresie Referatu Finansowego  

1. Wydano 64 zaświadczeń i 20 informacji w sprawie posiadania gruntów, dochodowości oraz 

niezaleganiu w podatkach. 

2. Naniesiono 62 zawiadomień o zmianach w danych ewidencji gruntów i budynków.   

3. Wydano 19 decyzji w sprawie zmiany wymiaru podatku na rok 2019.  

4. Wystawiono 7 tytułów wykonawczych w podatku od środków transportowych na kwotę: 44 315,99 

zł  

5. Wydano 278 decyzji o przyznaniu stypendium szkolnego w formie refundacji na okres od 01-01-

2019 r. do 31-05-2019 r. (tj. 5 miesięcy) na łączna kwotę: 220 222,00 zł.  

6. Przyjęto i rozliczono fatury dot. przyznaniu stypendium szkolnego w formie refundacji na kwotę 

209 685,41 zł. 

7. Przesłano do Kuratorium Oświaty w Warszawie podpisaną umowę o udzielenie dotacji celowej na 

organizację stołówek i miejsc spożywania posiłków w publicznych szkołach podstawowych dla dzieci 

i młodzieży w ramach rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu”. Przyznana kwota 

dofinansowania  160.000,00 zł.  

8. Przesłano do Kuratorium Oświaty w Warszawie wniosek o udzielenie dotacji celowej na 

wyposażenie szkół w podręczniki i materiały edukacyjne lub materiały ćwiczeniowe  

w 2019 r.  

9. Przesłano sprawozdanie z realizacji  Rządowego programu rozwijania szkolnej infrastruktury oraz 

kompetencji uczniów i nauczycieli w zakresie technologii informacyjno-komunikacyjnych – 

„Aktywna Tablica” oraz wykorzystania wsparcia finansowego w roku 2018 na zakup pomocy 

dydaktycznych składane w ramach Rządowego programu „Aktywna Tablica”. 

10. W dniu 25 kwietnia 2019 r. podpisano porozumienie na okres 01.04.2019 r.-31.03.2023 r. pomiędzy: 

Gminą Gostynin, Gminą Miasta Gostynin a Powiatem Gostynińskim dotyczące refundacji kosztów 

zwolnienia z obowiązku świadczenia pracy z zachowaniem prawa do wynagrodzenia Pani Barbary 

Gieruli. 

11. W dniu 15 maja 2019 r. podpisano umowę z Powiatowym Urzędem Pracy w Gostyninie o 

finansowanie działań obejmujących kształcenie ustawiczne pracowników i pracodawców. Przyznana 

kwota dofinansowania  4.116,40 zł. 



12. W maju 2019 r. nauczyciele, jak i pracownicy niepedagogiczni otrzymali wynagrodzenie 

pomniejszone za okres strajku. 

13. Przesłano do Ministerstwa Edukacji Narodowej wniosek o zwiększenie części oświatowej subwencji 

ogólnej z 0,4% rezerwy w roku 2019 z tytułu dofinansowania wyposażenia w pomoce dydaktyczne 

niezbędne do realizacji postawy programowej z przedmiotów przyrodniczych w szkołach 

podstawowych. Kwota wnioskowana – 5.000,00 zł. 

14. Na bieżąco załatwiane są sprawy związane z funkcjonowaniem i działalnością szkół z terenu Gminy 

Gostynin. 

 
II. W zakresie planowania przestrzennego.     
 

  Wydano 44 decyzji o warunkach zabudowy na: budowę budynku mieszkalnego 

jednorodzinnego; rozbudowę i nadbudowę budynku mieszkalnego jednorodzinnego; 

rozbudowę i nadbudowę budynku mieszkalnego jednorodzinnego, nadbudowę budynku 

gospodarczego oraz na budowę budynku gospodarczego; rozbudowę i nadbudowę budynku 

gospodarczego ze zmianą sposobu użytkowania na budynek mieszkalny; budowę budynku 

gospodarczego; rozbudowę budynku mieszkalnego jednorodzinnego; budowę odstojnika wody; 

budowę trzech budynków mieszkalnych jednorodzinnych i trzech budynków gospodarczych 

wraz z niezbędną infrastrukturą i urządzeniami; budowa budynku usługowego wraz z niezbędną 

infrastrukturą, urządzeniami i obiektami budowlanymi; rozbudowa budynku Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Sierakówku; zmiana sposobu użytkowania budynku gospodarczego na budynek 

mieszkalny jednorodzinny; budowę budynku inwentarskiego – chlewni rozrodu na podłodze 

rusztowej m. Jastrzębia; budowę budynku inwentarskiego – chlewni tuczu w cyklu otwartym (m. 

Jastrzębia); budowę budynku usługowego; zmianę sposobu użytkowania budynku byłego sklepu 

na budynek mieszkalny jednorodzinny wraz z rozbudową i nadbudową; budowę 4 szt. silosów 

zbożowych i suszarni przesypowej; budowę budynku usługowego (m. Leśniewice-Sierakówek); 

budowę budynku magazynowego. 

w miejscowościach: Antoninów, Bierzewice (2 decyzje), Gaśno, Jaworek, Kazimierzów (8 

decyzji), Klusek (3 decyzje), Kozice, Legarda, Stefanów, Sierakówek (5 decyzji), Wrząca, Zieleniec 

(2 decyzje), Aleksandrynów, Mniszek (2 decyzje), Leśniewice (4 decyzje), Helenów (3 decyzje), 

Osiny, Podgórze (2 decyzje), Sieraków (2 decyzje), Sierakówek, Jastrzębia (2 decyzje), Choinek; 

Krzywie; Zaborów Stary;  

W uzgodnieniach jest 14 projektów decyzji o warunkach zabudowy na: budowę budynku mieszkalnego 

jednorodzinnego; rozbudowę i nadbudowę budynku mieszkalnego jednorodzinnego; budowa 



budynku mieszkalnego jednorodzinnego oraz budowa stawu jako urządzenia melioracji wodnej 

szczegółowej; budowę budynku mieszkalnego jednorodzinnego wraz z niezbędną infrastrukturą 

i urządzeniami; zmiana sposobu użytkowania budynku gospodarczego na budynek mieszkalny 

jednorodzinny. 

w miejscowościach: Gorzewo (2 projekty), Górki Drugie (2 projekty), Kazimierzów, Kiełpieniec (2 

projekty), Klusek, Legarda, Lucień, Łokietnica (2 projekty), Stefanów, Zaborów Stary. 

Wydano 13 decyzji zmieniających warunki zabudowy dla inwestycji pn.: budowa budynku 

mieszkalnego jednorodzinnego wraz z niezbędną infrastrukturą i urządzeniami; budowa 

budynku mieszkalnego jednorodzinnego oraz budynku gospodarczego wraz z niezbędną 

infrastrukturą i urządzeniami; rozbudowa budynku gospodarczego ze zmianą sposobu 

użytkowania na budynek produkcyjno-magazynowy wraz z niezbędną infrastrukturą i 

urządzeniami;  

w miejscowości: Legarda, Leśniewice (6 decyzji), Bierzewice, Choinek, Helenów, Zwoleń, Klusek. 

Wydano 6 decyzji o przeniesieniu decyzji o warunkach zabudowy dla inwestycji pn.: budowa budynku 

mieszkalnego jednorodzinnego; 

w miejscowości:  Choinek, Emilianów, Kiełpieniec, Kazimierzów, Gorzewo, Klusek. 

V. Wydano 21 decyzji umarzających postępowanie dla inwestycji pn.: budowa budynku 

mieszkalnego jednorodzinnego. 

w miejscowości: Klusek 

VI. Wydano 6 decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego dla inwestycji pn.: 

budowa sieci energetycznej nn-0,4kV, SN-15kV; 

przebudowa sieci SN-15kV, budowa sieci elektroenergetycznej: linii kablowej SN-15kV, słupowej 

stacji transformatorowej 15/0,4kV, linii kablowej nN-0,4kV i złączy; 

budowa kablowej linii nn i złącza kablowo-pomiarowego; 

budowa kablowej sieci elektroenergetycznej nN-0,4 kV; 

budowa sieci elektroenergetycznej kablowej nn oraz złączy kablowo-pomiarowych; 

budowa kolektorów grawitacyjnych i tłocznych wraz z przyłączami                                            i 

przepompowniami ścieków. 

w miejscowości: Bolesławów, Bielawy-Mysłownia Nowa, Gorzewo ul. Kruk, Kazimierzów, Klusek, 

Stefanów-Rogożewek. 

VII. W uzgodnieniu jest 6 projektów decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego dla 

inwestycji pn.:  



budowa sieci elektroenergetycznej kablowej nn-0,4kV wraz ze złączami kablowymi; 

budowa linii kablowej nN i złączy kablowo-pomiarowych;  

budowa napowietrznej sieci (linii) elektroenergetycznej niskiego napięcia nN-0-4kV oraz 

kablowych przyłączy elektroenergetycznych niskiego napięcia ze złączami kablowo-

pomiarowymi; 

budowa elektroenergetycznej linii kablowej niskiego napięcia 0,4 kV ze złączem kablowo-

pomiarowym; 

budowa sieci elektroenergetycznej nn-0,4kV; 

 w miejscowości: Helenów, Kazimierzów (2 projekty), Kiełpieniec, Krzywie, Mysłownia Nowa.   

VIII. Wydano 9 postanowień o zgodności projektu podziału nieruchomości z miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego lub z przepisami odrębnymi dla miejscowości: Górki 

Pierwsze, Osada, Strzałki (2 postanowienia), Białe, Gaśno (2 postanowienia), Miałkówek, 

Leśniewice. 

IX. Wydano 14 zaświadczenie o przeznaczeniu gruntów w miejscowych planach zagospodarowania 

przestrzennego dla miejscowości: Gorzewo (2 zaświadczenia), Osada (2 zaświadczenia), 

Nagodów (2 zaświadczenia), Huta Nowa (3 zaświadczenia), Antoninów (2 zaświadczenia), 

Kazimierzów, Miałkówek, Białe,  

X. Wydano 3 wypisy i wyrysy z miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

miejscowości: Gorzewo, Nagodów, Strzałki.     

XI. Wydano 52 zaświadczenia o braku miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

miejscowości: Aleksandrynów (2 zaświadczenia), Antoninów (2 zaświadczenia), Bielawy (4 

zaświadczenia), Białotarsk, Jaworek, Legarda (3 zaświadczenia), Klusek (7 zaświadczeń), Lucień, 

Dąbrówka, Zaborów Nowy, Polesie, Gaśno, Krzywie (2 zaświadczenia), Białe, Miałkówek, Zwoleń, 

Strzałki, Zaborów Stary, Gorzewo (9 zaświadczeń), Kazimierzów, Leśniewice, Baby Górne, 

Helenów, Huta Nowa, Józefków, Kiełpieniec, Marianów Lucieński, Rumunki, Sieraków. 

XII. W dniu 15.05.2019 r. wpłynął wniosek w sprawie wydania decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia pn.:„budowa trzech budynków  inwentarskich do chowu 
indyków o liczbie stanowisk 40 000 szt. w każdym wraz z niezbędną infrastrukturą 
towarzyszącą”, zlokalizowanego na działce nr ewid. 120/1 w miejscowości Leśniewice, gm. 
Gostynin – inwestor  Pan Piotr Anyszka. 

 

W dniu 18.04.2019 r. wpłynął wniosek Przedsiębiorstwa Robót Drogowo-Budowlanych S.A.  w 

Gostyninie,  w sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla 

przedsięwzięcia pn.: „modernizacja istniejącej wytwórni mieszanek mineralno-asfaltowych 

(mas bitumicznych)”, zlokalizowanego na działce  nr ewid. 111/1  w miejscowości Leśniewice, 

gm. Gostynin. 

 



III. Inwestycje 

1. W dniu 10.05.2019r. podpisano umowę na przebudowę i rozbudowę stacji uzdatniania wody 

w m. Lucień  na kwotę 2 296 000,00 zł z firmą: ZOBII BUD Spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością Spółka komandytowa  z siedzibą w Sierpcu. 

2. W dniu 23.05.2019r. podpisano umowę na dostawę tłucznia betonowego z przeznaczeniem 

na remonty dróg gminnych na łączną  kwotę 176 000,00 zł z Firmą Transportowo – Handlową 

WOTEX Wojciech Wacławski Micin 12, 99-314 Krzyżanów. 

3. W dniu 29.05.2019r. podpisano umowę na Przebudowę drogi gminnej w miejscowości 

Halinów na kwotę -132 116,76 zł i przebudowę drogi gminnej w miejscowości Marianów 

Sierakowski na kwotę – 39 680,39 zł z Przedsiębiorstwem Robót Drogowo Budowlanych S.A. z 

Gostynina. 

4. Trwa postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego w trybie przetargu 

nieograniczonego  na przebudowę dróg gminnych w miejscowości Dąbrówka, Jastrzębia, 

Stefanów, Budy Lucieńskie.  

5. Przeprowadzono odbiór końcowy zadania pn.: Rozbudowa sieci wodociągowej w m. 

Miałkówek.  

6. Podpisano umowę na „Rozbudowę sieci wodociągowej w m. Bolesławów”. 

7. Uzyskano pozytywną odpowiedź na złożony wniosek o warunkowym umorzeniu części 

pożyczki zaciągniętej  z WFOŚiGW na realizację zadania pn.: Rozbudowa sieci wodociągowej 

w m. Halinów – Skrzany. Kwota warunkowego umorzenia – 39.000,00 zł.   

 

IV. W zakresie Referatu Geodezji Gospodarki Gruntami Rolnictwa oraz Ochrony Środowiska 

1.Wydano 13 decyzji zatwierdzających podział nieruchomości prywatnych. 
2.Wydano 14 zawiadomień o ustaleniu numeru porządkowego na budynki. 
3.Przygotowano projekty uchwał w sprawie: 

- sprzedaży bezprzetargowej zabudowanej nieruchomości stanowiącej dz. nr 39/9    

   we wsi Kozice, 

- sprzedaży w drodze przetargu dz. nr 32 w Budach Lucieńskich, 

- przyjęcia w użyczenie na okres 10 lat części remizy strażackiej wraz z częścią   

  działki nr 39/8 w Kozicach, 

- wyrażenia zgody na kontynuacje dzierżawy części działki nr 25/4 w Skrzanach, 

- wykupu działki nr 89/9 w Zaborowie Starym, 

- wyrażenia zgody na' utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli we wsi 

Gorzewo w jeziorze Sumino. 

- przyjęcia wzoru wniosku o wypłatę zryczałtowanego dodatku energetycznego, 

- uzgodnienia robót budowlanych w ramach remontu odcinka drogi gminnej nr 140206W w 

km od 0+000 do 0+550,41 na działce o nr ewidencyjnym 105/5 w miejscowości Gorzewo 

będącej we władaniu Gminy Gostynin, w odległości mniejszej niż 15 m od zewnętrznej 

krawędzi pnia drzewa, 



- powołania doraźnej Komisji Inwentaryzacyjnej określenia zakresu jej działania. 

 

4.Wydano 3 decyzje na usunięcie drzew w pasie drogowym dla Zarządu Dróg Powiatowych w 
Gostyninie. 

5.Wydano 1 decyzje na usunięcie drzew w pasie drogowym dla Mazowieckiego Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w Warszawie, Rejon Drogowy Gostynin-Płock. 

6.Dokonano 2 oględzin drzew zgłoszonych do usunięcia na gruntach osób fizycznych.  
7.Dokonano 6 oględzin drzew zgłoszonych do usunięcia w pasie drogowym. 
8.Wydano 10 akceptacji wniosków o dofinansowanie zabiegu sterylizacji lub kastracji zwierząt w 

ramach „Programu opieki nad zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy Gostynin na rok 2019”. 

9.Wydano  9 oświadczeń o pracy w gospodarstwie rolnym. 
10.Wydano 5 decyzji o przyznaniu dodatków mieszkaniowych. 
11.Wydano 15 decyzji o przyznaniu dodatku energetycznego. 
12.Wydano 1 postanowienia o odmowie wydania zaświadczenia o pracy  

w gospodarstwie rolnym 
 

V. W zakresie Gminnego Centrum Kultury i Tradycji Wsi Gminy Gostynin - samodzielnego 

stanowiska ds. współpracy z organizacjami pozarządowym oraz samodzielnego stanowiska ds. 

promocji, turystyki i kultury 

 

1. W dniu 10 maja odbyły się konsultacje dla Kół Gospodyń Wiejskich i stowarzyszeń z terenu 

Gminy Gostynin. 

2. Ogłoszenie konkursu plastycznego „Mazowsze – Serce Polski”. 

3. Zamówienie map-folderów  5 tras „Gmina Gostynin i okolice – rowerowe trasy turystyczno-

rekreacyjne”. 

4. Przekazanie materiałów do mapy turystycznej całego obszaru działania LGD Aktywni Razem 

oraz map gmin należących do organizacji. 

5. Koncert Gminnej Orkiestry Dętej 11 maja z okazji Dnia Strażaka w Lucieniu.  

6. Koncert Gminnej Orkiestry Dętej 25 maja na Powiatowym Festiwalu Tańca w Sannikach. 

7. Koncert Gminnej orkiestry Dętej 7 czerwca na Pikniku Rodzinnym  w Emilianowie. 

8. Koncert Gminnej Orkiestry Dętej FOXODEON  20 czerwca na uroczystości Bożego Ciała w  

kościele w Białotarsku. 

9. Zajęcia dla członków Gminnej Orkiestry Dętej Foxodeon i Gminnego Chóru Vox Cordis. 

 

VI. W zakresie Referatu Spraw Obywatelskich, samodzielnego stanowiska ds. Obrony Cywilnej oraz 

Działalności Gospodarczej 



REFAERAT SPRAW OBYWATELSKICH I OBRONA CYWILNA 

 Wpłynęły 83 wnioski dotyczące wpisania, zmiany lub wykreślenia w Centralnej Ewidencji 

Działalności Gospodarczej. 

Zdarzenia w ewidencji ludności  

 urodzeń  – 20, 

 zgonów – 20, 

 zameldowań na pobyt stały – 61, 

 zameldowań na pobyt czasowy – 10, 

 wymeldowania z pobytu stałego – 71, 

 wymeldowania z pobytu czasowego – 3, 

 wydanych zaświadczeń dot. zameldowań – 31, 

 udostępnienie danych osobowych – 23, 

dowody osobiste  

 przyjęcie wniosków dowodowych – 179, 

 wydanie dowodu osobistego – 201, 

 unieważnionych  dowodów – 160, 

 

Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

odbyły się 2 posiedzenia komisji  

rozpatrzono ogółem 3 wnioski,  

do Sądu skierowano 3 wnioski w celu wydania postanowienia co do dalszego leczenia osób 

uzależnionych. 

Pozytywnie zaopiniowano  6 zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. 

 

VII. W zakresie Referatu Organizacyjnego 

Praca referatu w okresie międzysesyjnym to: 

Obsługa kadrowa i organizacyjna pracowników Urzędu. 

1.Bieżąca obsługa interesantów, sołtysów, dyrektorów szkół, kierowników jednostek organizacyjnych 

gminy. 

2.Zapewnienie transportu pracownikom Urzędu, GOPS-u i rozliczanie samochodów służbowych. 

3.Zakup materiałów biurowych i środków czystości. 

4.Dowóz, zaopatrzenie i nadzorowanie pracy pracowników robót publicznych. 



5.Sporządzenie analizy wynagrodzeń pracowników  pod kątem aktualizacji dodatków stażowych. 

6.Sporządzenie umów dla obsługi wyborów oraz obsługi informatycznej Obwodowych Komisji 

Wyborczych. 

7.Rozwiązanie umowy z Dyrektorem GCK i sporządzenie  dokumentacji. 

8.Sporządzenie dokumentacji po naborach na stanowisko Dyrektora GCK w Białem.  

9.Przygotowanie analizy zaległych urlopów wypoczynkowych pracowników. 

10.Przygotowanie zlecenia na zakup przyczepki do sam. służbowego CITROEN. 

11.Przygotowanie dokumentów do rejestracji  i ubezpieczenia przyczepki. 

12.Przygotowanie zlecenia na wykonanie tablic ogłoszeń dla 6 sołectw. 

13.Przygotowanie dokumentów z archiwum do wystawienia druku Rp-7. 

14.Przygotowanie egzaminu z odbycia  służby przygotowawczej dla nowo zatrudnionych pracowników 

Urzędu Gminy. 

15.Przygotowanie, podsumowanie  i wykonanie sprawozdań z  wyborów  posłów do Parlamentu 

Europejskiego zarządzonych na 26 maja 2019 r. 

16.Przygotowania do wyborów do Izb Rolniczych zarządzonych na 28 lipca 2019 r. 

17.Przygotowywanie dokumentacji kat. A po wyborach samorządowych do przekazania Komisarzowi 

Wyborczemu. 

18.Przyjęcie do archiwum zakładowego dokumentacji z ref. FN podatki. 

19.Współpraca w zakresie porządkowania i spisywania dokumentacji  kat. B  i kat. A  w Referacie 

Rozwoju Gospodarczego. 

20.Organizacja Pikniku z okazji Dnia Samorządowca. 

21.Sporządzanie informacji dla policji o zatrudnieniu dłużników alimentacyjnych.  

22.Obsługa 15 wyroków skazanych wykonujących prace na cele społecznie użyteczne we współpracy z 

Sołtysami i Dyrektorami Szkół. 

23.Bieżące przyjmowanie na stan środków trwałych i przedmiotów nietrwałych. 

Ponadto Referat Organizacyjny prowadzi bieżące sprawy organizacyjne i gospodarcze zapewniając 
sprawne funkcjonowanie Urzędu.  

 

VIII. W zakresie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

   Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Gostyninie realizuje zadania własne Gminy                    i zadania 

zlecone o charakterze obowiązkowym oraz inne zlecone Gminie w oparciu o ustawę, bądź inne przepisy 

mające na celu ochronę poziomu życia osób i rodzin. Na  realizację tych zadań w miesiącach maj – 

czerwiec zostało łącznie wydane: 2 425 435,46zł. 

Ośrodek prowadząc swoją działalność podejmuje określone w ustawie procedury wobec osób 

zgłaszających się o pomoc takie jak: przeprowadzenie  wywiadu środowiskowego w miejscu 



zamieszkania klienta, dokonuje weryfikacji  środowiska osób już korzystających z pomocy. Osobom, 

które spełniają  określone kryterium dochodowe, wydawane są decyzje administracji  z zakresu zadań 

pomocy społecznej, a także z zakresu świadczeń rodzinnych, funduszu alimentacyjnego, świadczeń 

wychowawczych oraz jednorazowego świadczenia „za życiem”. 

Od 01 stycznia 2019 roku na mocy zarządzenia nr 108/2018 Wójta Gminy Gostynin przekazane 

zostało Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej zadanie z zakresu administracji rządowej  dotyczące 

realizacji Karty Dużej Rodziny. W miesiącach maj – czerwiec przyjęto 12 wniosków na karty 

tradycyjnych, 6 na elektroniczne, 1 uzupełnienie rodziny. Łącznie od 01 stycznia 2019r. Przyznano 153 

karty tradycyjne, 30 elektronicznych. Wydano 121 kart tradycyjnych  i 30 elektronicznych. 

Pracownicy Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej uczestniczyli w szkoleniach                                  i 

konferencjach przygotowujących do nowego okresu zasiłkowego: 

- „Realizacja programu 500+ zgodnie z nowelizacja ustawy w obsłudze programu SYGNITY” 

- „Budowanie lokalnego systemu przeciwdziałania przemocy w rodzinie”, 

- „Wiem więcej- Potrafię więcej”, 

-  „Podsumowanie pierwszego roku obowiązywania RODO w JST” 

- „Zmiany w zakresie ochrony danych osobowych w światle RODO i ustawy z dnia 10 maja 2018r. o 

ochronie danych osobowych”, 

- „Ochrona danych osobowych zgodna z RODO w procedurze Niebieskiej Karty, metoda     

porozumienia bez przemocy w pracy z osobą uzależnioną”. 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Gostyninie otrzymał kolejną partię żywności                          z 

Programu Operacyjnego Pomoc Żywnościowa 2014-2020, Podprogram 2017/2018. Transport 24 palet 

zostanie wydany na początku lipca w ciągu 6 dni przez pracowników Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej dla 1000 uprawnionych osób z terenu Gminy Gostynin. 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej realizuje współpracę z NS KONSULTING Sp. z o.o.                w 

ramach projektu „Otwórz się na przyszłość” organizujących kursy dla osób bezrobotnych, biernych 

zawodowo, uczących się. Zakończono szkolenia pierwszej grupy. Trwają przygotowania do wdrożenia i 

realizacji kolejnego projektu „Szansa na lepsze jutro”. Zajęcia z warsztatów usprawniania psychicznego 

rozpoczną się w pierwszej połowie lipca. 

W miesiącach maj – czerwiec przyjęto 3 zgłoszenia w formie zasiłków celowych i celowych 

specjalnych. Wydano 3 decyzji.  Przyjęto 45 zgłoszeń o pomoc w formie zasiłków okresowych, wydano 

45 decyzji. Przyjęto 49 zgłoszeń o pomoc w formie świadczenia rzeczowego na żywność oraz wydano 

49 decyzji. Przyjęto 4 zgłoszeń  o pomoc w formie zasiłku stałego. Przeprowadzono weryfikację 31 

zasiłków stałych. Wydano 18 wniosków ze skierowaniem na orzeczenie Powiatowej Komisji ds. 

orzekania o  niepełnosprawności. Wydano 15 zaświadczeń o korzystaniu z pomocy społecznej. 

Udzielono 10 porad indywidualnych. Wysłano 11 pism do policji i 5 do sądu. Odbyły  się 2 posiedzenia 



zespołu interdyscyplinarnego związanej z procedurą niebieskiej karty. Odbyło się  8 spotkań grup 

roboczych związanej z procedurą niebieskiej karty. Procedurą niebieskiej karty objęto 14 rodzin. 

Wydano 1 decyzje zmieniającą do DPS. Przyjęto  1 wniosek o objęcie świadczeniem zdrowotnym ze 

środków publicznych. 

Natomiast z zakresu świadczeń rodzinnych w miesiącach maj – czerwiec przyjęto 54 wnioski o 

ustalenie prawa do świadczeń rodzinnych. Wydano 74 decyzje.  Wystawiono 48 zaświadczeń. 

Wypłacono zasiłki pielęgnacyjne dla 585 osób, świadczenia rodzicielskie dla 84 osób, świadczenia 

pielęgnacyjne dla 97 osób. Jednorazową zapomogę z tytułu urodzenia dziecka dla 14 osób, zasiłek dla 

opiekuna dla 2 osoby.  Specjalny zasiłek opiekuńczy dla 34 osoby. 

Wypłacono łącznie 760 681,93zł. 

W miesiącach maj czerwiec z funduszu alimentacyjnego korzystało 232 osób. Wypłacono                  

97 240zł. Wpłynęło 2 wniosek na nowy okres zasiłkowy. Wydano 2 decyzje na nowy okres. Wysłano 2 

wezwanie do przeprowadzenia wywiadu alimentacyjnego. Przeprowadzono 1 wywiad alimentacyjny. 

Wysłano 1 wniosek do PUP o aktywizację zawodową. 

Realizacja Programu Rodzina 500+: W maju i czerwcu złożono w formie papierowej                                 

i elektronicznej łącznie 29 wniosków. Wydano 41 decyzji przyznających i 8 odmowną. Wypłacono 

świadczenia wychowawcze na łączną kwotę 1 423 383,70zł. 

Na bieżąco sporządza się zapotrzebowania na środki finansowe, jednorazowe sprawozdania i 

informacje. 

 

IX. W zakresie Zakładu Komunalnego w Solcu Sp. z o. o. 
 

I. Realizacja zadań: 

1. Remonty dróg gminnych gruntowych i utwardzonych asfaltem w ramach bieżącego 
utrzymania: Belno, Pomarzanki, Baby Górne, Feliksów, Białotarsk, Gaśno, Emilianów, 
Marianów Lucieński, 

2. Koszenie poboczy dróg gminnych w m. Jastrzębia, Bierzewice, Helenów, Strzałki, Osada, 
Gulewo, Józefków, Białotarsk, Sierakówek, Feliksów, Zaborów Nowy, 

3. Odławianie oraz zapewnienie opieki psom z terenu Gminy Gostynin, 
4. Odbiór odpadów segregowanych od mieszkańców Gminy Gostynin, 
5. Rozbudowa sieci wodociągowej w m. Miałkówek, 
6. Budowa studni głębinowej na SUW w Józefkowie – wykonanie obudowy studni wraz z 

instalacjami. 
 

II. Eksploatacja sieci wodociągowo – kanalizacyjnych: 

1. Usuwanie awarii na sieciach i przyłączach wodociągowych, 
2. Usuwanie awarii na sieciach i przyłączach kanalizacji sanitarnej, 
3. Obsługa przydomowych oczyszczalni ścieków przy budynkach gminnych w m. Leśniewice, Skrzany, 

Rębów, Miałkówek, 



4. Wymiana uszkodzonych hydrantów na sieciach wodociągowych, 
5. Płukanie odcinków sieci wodociągowych na terenie gminy Gostynin, 
6. Oczyszczanie osadników i pompowni ścieków na sieciach kanalizacji sanitarnej, 
7. Wymiana pokrycia dachu na SUW w Leśniewicach. 
To wszystko co miałbym państwu do przekazania, sprostuję zarządzenia, tych zarządzeń o powołaniu 
komisji konkursowej jeszcze nie wydałem, wydam je w poniedziałek. 
 
Do punktu 4 
1. Wystąpienie Wójta Gminy Gostynin: 

 
Rozpatrzenie „Raportu o stanie Gminy Gostynin za 2018 rok. 
Drodzy państwo taki Raport został umieszczony na stronie internetowej Gminy Gostynin, mogli 
państwo się z nim zapoznać jak i również mogliście się zgłosić do debaty i do tej debaty zgłosiły się 
dwie osoby, Pani Pakulska Monika z Legardy i Pan Namysław Paweł z Bierzewic i w takiej kolejności 
państwo wystąpicie w innym punkcie. A teraz prosimy o wystąpienie Pana Wójta: 
 
Wystąpienie Wójta Gminy Gostynin: 
Raport obejmuje podsumowanie działalności Edmunda Gminy Gostynin w roku 2018 zawiera 
informacje dotyczące stanu realizacji i strategii realizowanej przez Gminę Gostynin i jej jednostki 
organizacyjne, a także realizowanych uchwał podjętych przez Radę Gminy. Raport składa się z 
następujących rozdziałów, pierwszy rozdział o mieszkańcach gminy Gostynin, rozdział 
zagospodarowania przestrzennego, gospodarka komunalna i ochrona środowiska, infrastruktura 
drogowa i komunalna, kultura i sport, edukacja, pomoc społeczna, bezpieczeństwo publiczne i ochrona 
przeciw pożarowa, majątek i budżet Gminy, zarządzania samorządowe, komunikacja społeczna, 
realizacja uchwał Rady Gminy Gostynin. 
Pierwszy o mieszkańcach przedstawiony jest bardzo dokładnie demografia naszej Gminy, ilość 
mieszkańców na przestrzeni ostatnich lat ubiegła wahaniom, ale jest  w granicach 12 tys. 
mieszkańców, te wahania są w granicach 100-200-300 osób, tendencja jest stała to też wydajemy 
bardzo dużo wniosków o warunkach zabudowań, co świadczy o tym, że na naszym terenie lokalizacje 
się bardzo dużo nowych mieszkańców, dlatego liczba mieszkańców widnieje wokół 12tys 
mieszkańców. Szczegółowe dane są zawarte w Raporcie, strona po stronie, gdzie raport jest do wglądu 
na naszej stronie internetowej. Struktura wieku wynosi na terenie naszej gminy zgodność wieku 
produkcyjnym to jest 7712, za 2018 roku w wieku przedprodukcyjnym to 2130 i w wieku 
poprodukcyjnym to 2214 generalnie jest to zjawisko dla naszego całego kraju istotne ,że 
społeczeństwo nasze się starzeje, natomiast urodzeń na przestrzeni ostatnich lat jest malejąca i jest to 
bardzo niepokojące zjawisko, ale ono nie dotyczy tylko naszej gminy, ale całego kraju. 
Zagospodarowanie przestrzenne na początku 2018 roku miejscowymi planami zagospodarowania 
przestrzennego objętych było 6,25% powierzchni gminy, stan nie ulega zmianie. Te plany 
zagospodarowania przestrzennego które są uchwalone i obowiązujące w swoich zapisach zawierają 
wysoki udział działek przeznaczonych pod budownictwo, gdzie powstają domki jednorodzinne, gdzie 
potrzeby są zaspokojone, dla chętnych którzy chcieliby dla naszej gminy prowadzić husownictwo  
dlatego też nie występuje z nowymi inicjatywami  jeśli chodzi o nowe plany zagospodarowania 
przestrzennego, ponieważ chodzi o koszt duże realizacji planów. Potencjalnie liczba działek do nabycia 
jest bardzo wysoka i nie potrzeby aby na ten moment przystępować do realizacji nowych planów 
zagospodarowania przestrzennego, tym bardziej obowiązuje stary system lokalizować co pozwalają 
budować inwestycje na terenach, które nie są objęte planami zagospodarowania przestrzennego. 
W zakresie ochrony środowiska w 2018 roku opracowaliśmy raport dla realizacji programu Ochrony 
środowiska dla Gminy Gostynin na lata 2012-2015 z uwzględnieniem lat  2016-2019. Program Ochrony 
środowiska Gminy Gostynin na lata 2017-2020 z uwzględnieniem  perspektywy roku 2024 i program 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi i zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Gostynin 
na rok 2018. Obowiązujące programy w 2019 r wyrobów  zawierających azbest zlokalizowanych na 
terenie Gminy Gostynin na lata 2008-2032 i plan gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Gostynin. 



W 2017-2018 roku Gmina Gostynin jest w partnerstwie z gminami Bodzanów, Brudzeń Duży, Bulkowo, 
Nowy Duninów, Bodzanowo, Staroźreby, Gąbin należącymi do ZGRP w ramach osi priorytetowej  
otwartej przejścia na gospodarkę niskoemisyjną, działanie 4,2 efektywność energetyczna w ramach  
regionalnego programu operacyjnego  województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020. 
Wykonana termomodernizacje budynków czterech szkół w miejscowościach Lucień, Solec, Emilianów i 
Sierakówek. W ramach gospodarki odpadami gmina należy do ZGRP w oparciu o jego działalność 
prowadzi gospodarkę odpadami. Na dzień 01 stycznia 2018 roku na jednego mieszkańca gmin 
przypadało 47,5kg selektywnie zebranych odpadów komunalnych, na koniec roku było to 50kg 
selektywnie zebranych odpadów komunalnych. Na 01 stycznia 2018roku na jednego mieszkańca 
przypadało 143,7kg zmieszanych odpadów komunalnych, na koniec roku było 133.90kg zmieszanych 
odpadów komunalnych. 
W ramach programu usuwania wyrobów zawierających azbest zlokalizowanych na terenie Gminy 
Gostynin w latach 2008-2032 i w latach 2017-2018, w roku 2018 z terenu gminy odebrano 5716 
metrów kwadratowych azbestu, płyty azbestowo-cementowe  o wadze 63tony. Wyroby azbestowe 
odebrano z 25 posesji 15 wsi położonych na terenie Gminy Gostynin. 
Jeśli chodzi o ochronę bezdomnych zwierząt w ramach opieki nad bezdomnymi zwierzętami, oaz 
zapobiegania bezdomności na terenie Gminy Gostynin wpłynęło 71 wniosków o dofinansowanie 
bezdomnych zwierząt. Koszt przyjęcia psów do schroniska w roku 2018, przyjęto 11 psów, to koszt 
27550zł. 
Koszty odłowiu i przetrzymania  psów w 2018r który wykonuje dla nas Zakład Komunalny w Solcu to 
jest 20 psów na kwotę 7352zł,  i Animal G(h)ot – 40 wniosków na kwotę 9455zl. 
Infrastruktura  drogowa i komunalna: 
Infrastruktura drogowa w gminie obejmowała na dzień 01 stycznia 2018r 120,75 km dróg publicznych. 
Na dzień 31 grudnia 2018 r długość dróg publicznych w gminie wynosiła 120,75km. Drogi asfaltowe 
stanowiły na początku 2018r 41% wszystkich dróg, a pod koniec poprzedniego roku 44%. Drogi 
utwardzone stanowiły w poprzednim roku, odpowiednio, 59% na dzień  2 stycznia 2018r i 56% na 
dzień 31 grudnia 2018r. Działalność inwestycyjna w 2018r przeprowadzono opięć postępowań 
przetargowych na zadania dotyczące przebudowy dróg. W ramach przeprowadzonych zadań 
inwestycyjnych utwardzono 6,15km dróg za łączną kwotę 3208.174zł. Wykaz miejscowości w których 
przeprowadzono przebudowę dróg tj. Białe za kwotę 597 92zł -  115m. Budy Kozickie za kwotę 
153603zł – 400m,  Jastrzębia za kwotę 73700zł – 135m,  Józefków za kwotę 45977zl. – 83m, Nie 
Zaborów Stary za kwotę 156437zł – 250m,  Zuzinów za kwotę 99799zł – 250m,  Osiny za kwotę 
74976zł – 152m,  Marianów Sierakowski – Sieraków za kwotę 147150zł – 305m, Klusek za kwotę 
120806zł – 205m,  Jaworek za kwotę 87842zł – 145m,  Legarda – Podgórze, za kwotę 1986490zł – 
340m,  Antoninów za kwotę 82315zł – 153m,  Polesie za kwotę 105872zł – 180m,  Osada-Lipa za kwotę 
153499zł – 290m, Krzywie za kwotę 162351zł – 295m,   Emilianów za kwotę 96935zł – 170m,  Gorzewo 
dz. 105/5 za kwotę 107670zł – 175m, Gorzewo dz. 103 za kwotę 66825zł – 87m,  Rybne za kwotę 
2234880zł – 605m, Halinów za kwotę 114687zł – 245m, Gorzewo dz. 396 za kwotę 51554zł – 105m,  
Rębów za kwotę 275447zł – 300m,   Helenów na kwotę 81095zł – 210m,  Dąbrówka na kwotę 
184315zł  - 430m,  Lucień na kwotę 134871zł – 325m, Strzałki na kwotę 79368zł. – 195m. 
Wykonaliśmy kolejny etap kanalizacji sanitarnej w miejscowości Zaborów Stary, koszt zadania 
1.057.056.18zł w tym dofinansowanie w formie pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie w wysokości 800.000,00zł. Długość sieci to 
2.290,72mb.W 2018r. rozpoczęto projektowanie sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Gorzewo u 
Kruk. Celem zadania jest stworzenie możliwości odprowadzania ścieków z budynków mieszkalnych 
zlokalizowanych na terenie Gorzewa, ul Kruk do oczyszczalni ścieków w Lucieniu. Jeśli chodzi o budżet 
to Pani Skarbnik przedstawi sprawozdanie z wykonania budżetu. 
Jeśli chodzi o współpracę z samorządami pozarządowymi, oraz innymi podmiotami to „Pogram 
Współpracy Gminy Gostynin z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2018” został przyjęty Uchwałą Nr 231/XXXVII/2017 Rady 
Gminy Gostynin z dnia 29 listopada 2017r. Stanowi on podstawę współpracy z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego, poprzez 



określenie zasad, form współpracy oraz sfer zadań w ramach których organizacje realizowały 
przedsięwzięcia na rzecz mieszkańców Gminy Gostynin. Na realizację zadań publicznych  w ramach 
ogłoszonych konkursów ofert na podstawie ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie gmina przekazała kwotę 105 tysięcy złotych, która została wykorzystana w całości      
Wykaz podmiotów, którym udzielono dotacji na realizację zadań publicznych z zakresu kultury, sztuki, 
ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego – przyznana kwota 80.000,00zł. Podmioty, które 
otrzymały taką dotację to: 

- Stowarzyszenie Przyjaciół szkoły w Lucieniu na zorganizowanie zajęć tanecznych w formie warsztatów dla 

członków Szkolnego Zespołu Pieśni i tańca „Promyki Lucienia” – przyznana kwota to 40000,00zł 

wykorzystana w 100%. 

- Stowarzyszenie Przyjaciół Ziemi Soleckiej -  krzewienie tradycji i kultury wsi polskiej w pieśni i tańcu ze 

szczególnym uwzględnieniem nauki tańca – przyznana kwota 37000,0zł wykorzystana w 100%. 

- Various Voices” z siedzibą: Szkoła Podstawowa im. Powstańców Styczniowych w Zwoleniu – rozwijanie 

kultury muzycznej, nauczanie pieśni ludowych w szkoleniu chóralnym skierowanym do dzieci i młodzieży  z 

terenu gminy Gostynin – przyznana kwota 3000,00zł – wykorzystana w 100%. 

Podmioty, którym udzielono dotacji na  zorganizowanie letniego obozu dzieci i młodzieży rekretującej się z 

Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych – przyznana kwota to 25000,00zł. 

Dotację otrzymała Ochotnicza Straż Pożarna w Rębowie na zorganizowanie obozu strażackiego dla 

członków Młodzieżowych drużyn Pożarniczych. 

W trybie pozakonkursowym na realizacje zadania publicznego w zakresie przeciwdziałania uzależnieniom i 

patologiom społecznym w tym spieranie działań wewnętrznych i zewnętrznych stowarzyszeń 

abstynenckich  przekazano i wykorzystano łączną kwotę dotacji w wysokości 27300,00zł. W ramach tzw 

„małych grantów” złożono 5 ofert, zawarto 5 umów na realizację 5 zadań. M.in.: 

- Rzymskokatolicka Parafia p.w.św. Marcina w Gostyninie – na zadanie Ku wolności – otrzymana dotacja 

3500,00zł wykorzystano w 100%. 

- Rejonowe Płockie Wodne Ochotnicze Pogotowie Ratunkowe z siedzibą w Płocku – na zadanie –Edukacja 

dla uczniów starszych klas szkół podstawowych z terenu Gminy Gostynin – otrzymana dotacja – 3000,00zł 

– wykorzystana w 100%. 

- Gostynińskie Stowarzyszenie Abstynenckie „Familia”  - na zadanie – Integracja dzieci i młodzieży i rodzin z 

Gminy Gostynin ze środowiskiem abstynenckim „Stop dla Uzależnień” – otrzymana dotacja – 8800,00zł – 

wykorzystana w 100%. 

- Rzymskokatolicka parafia p.w. Miłosierdzia Bożego w Gostyninie – na zadanie -  Uzależnieniom powiedz 

nie - otrzymana dotacja – 7000,00zł – wykorzystana w 100%. 

- Klub Sportowy „Blyskawica” Lucień na zadanie – Organizacja turnieju profilaktycznego w dyscyplinie piłka 

nożna – otrzymana dotacja 5000,00zł – wykorzystano w 100%. 

W 2018r na realizację zadań publicznych w ramach ogłoszonych otwartych konkursów ofert na podstawie 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie oraz ustawy o sporcie i ustawy o zdrowiu 

publicznym, oraz małych grantów gmina Gostynin przekazała organizacjom pozarządowym kwotę 

242300zł z której wykorzystano 242299,93zł. 

Dotacje udzielone organizacjom pozarządowym w roku 2018: 

- Kultura, sztuka, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego – otrzymana kwota 80000,00zł 



- Porządek i bezpieczeństwo publiczne – otrzymana  kwota 25000,00zł 

- Wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej i sportu oraz podnoszenie sprawności fizycznej dzieci i 

młodzieży oraz dorosłych mieszkańców – otrzymana kwota – 70000,00zł. 

- Przeciwdziałania uzależnieniom i patologiom społecznym, w tym wspieranie działań wewnętrznych i 

zewnętrznych stowarzyszeń abstynenckich -  otrzymana kwota – 19300,00zł. 

Edukacja: Jak dobrze państwo wiecie na terenie naszej Gminy Gostynin w 2018r funkcjonowało 8 szkół 

podstawowych: 

- Szkoła Podstawowa im. Orła Białego w Białotarsku, 

- Szkoła Podstawowa im. Bohaterów 1 grudnia 1939r w Emilianowie, 

- Szkoła Podstawowa w Lucieniu, 

- Szkoła Podstawowa im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Sierakówku, 

- Szkoła Podstawowa im. Marii Kownackiej w Sokołowie, 

- Szkoła Podstawowa im. Władysława Stanisława Reymonta w Solcu, 

- Szkoła Podstawowa w Teodorowie, 

- Szkoła podstawowa im. Powstanców Styczniowych w Zwoleniu. 

Przy Szkole Podstawowej im. Bohaterów 1 grudnia 1939r w Emilianowie funkcjonuje integracyjny punkt 

przedszkolny. 

Kwota subwencji oświatowej na rok 2018 wg finansowego standardu A na 1 ucznia/uczennicę wynosiła: 

5.409,11zł. W przeliczeniu na 1 ucznia, wydatki na poszczególne szkoły z budżetu gminy kształtowały się 

następująco: 

- Szkoła Podstawowa im. Orła Białego w Białotarsku – 13055zł. 

- Szkoła Podstawowa im. Bohaterów 1 grudnia 1939r w Emilianowie – 11773zł. 

- Szkoła Podstawowa w Lucieniu – 11338zł. 

- szkoła Podstawowa im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Sierakówku – 12714zł. 

- Szkoła Podstawowa im. Marii Kownackiej w Sokołowie – 15453zł. 

- Szkoła Podstawowa im. Władysława Stanisława Reymonta w Solcu – 11703zł 

- Szkoła Podstawowa w Teodorowie – 12794zł. 

- Szkoła Podstawowa im. Powstańców Styczniowych w Zwoleniu – 16882zł. 

Wydatki na oświatę wynosiły 15101944zł z czego 9092306zł pokryte zostało z subwencji oświatowej, 

przekazanej z budżetu państwa. 

Wydatki na oświatę w 2018r: 

SP Białotarsk  - wydatki oświaty 2454390,00zł przy subwencji 1500510,00zł % subwencji ogólnej w 

wydatkach to 61,14 

SP Emilianów – wydatki oświaty 1954355.00zł przy subwencji 1274000,00zł 



SP Lucień – wydatki oświaty 3027387,00zl przy subwencji 1999796,00zł 

SP Sierakówek – wydatki oświaty 2123383,00zł  przy subwencji 1482000,00zł 

SP Sokołów – wydatki oświaty  1267219,00zł przy subwencji 520000,00zł. 

SP Solec – wydatki oświaty 1907668,00zł przy subwencji 1313000,00zł. 

SP Teodorów – wydatki oświaty 1202647,00zł przy subwencji 523000,00zł 

SP Zwoleń – wydatki oświaty 1164892,00 przy subwencji 480000,00zł. 

We wrześniu 2018r naukę w tych szkołach rozpoczęło, odpowiednio 1196 uczniów. Dodatkowe, 

szczegółowe informację znajdują się w Raporcie są przedmiotem analizy i są polem do dyskusji na temat 

dalszego funkcjonowania i finansowania. W ostatnich latach powołaliśmy punkty przedszkolne w 2012r 

powołaliśmy 3 punkty przedszkolne z projektu Unii Europejskiej dofinansowania przez 2 lata w Emilianowie, 

Solcu i Lucieniu, te 3 punkty funkcjonują do dzisiaj. W trakcie kolejnych lat powołaliśmy kolejne 2 punkty 

przedszkolne w Białotarsku i Sierakówku. Na ten moment pracuje 5 punktów przedszkolnych i staramy się 

zaspokoić potrzeby naszych mieszkańców  w zakresie wychowania przedszkolnego. Są to punkty 

przedszkolne dla dzieci jeszcze przed działem zerowym. 

Zadłużenie naszej gminy na dzień 31.12.2018r wynosi 2.682.000,00zł co stanowi 5,50% wykonanych 

dochodów ogółem. Na przestrzeni lat 2010-2018 zadłużenie sukcesywnie spada, gdzie w 2010r zadłużenie 

było 17,39%, co w 2018r zadłużenie wyniosło 5,50%. 

Fundusz sołecki: 

Fundusz sołecki realizujemy od 2010r.  Na 56 sołectw funkcjonowało w Gminie Gostynin przedsięwzięcia do 

realizacji w ramach funduszu sołeckiego, na rok 2010 zgłosiły się 53 sołectwa, 2011 – 55 sołectw, 2012 – 

53sołectwa, 2013-56sołectw, 2014-56 sołectw, 2015-56 sołectw, 2016-56 sołectw, 2017-56 sołectw, 2018-

56 sołectw. Realizacja przedsięwzięć  w ramach  Funduszu sołeckiego w roku 2018 jest do wglądu w 

Raporcie. 

Zadania majątkowe w roku 2018 jakie wykonaliśmy: 

Rok 2018 jest rokiem szczególnym, gdzie kwota inwestycji majątkowych wyniosła 7340.636,00zł. na różnego 

rodzaje przedsięwzięcia, nie skupiamy się i tylko na drogach, gdzie one są najważniejsze i najbardziej pilne i 

oczekiwane, ale realizujemy inne zadania z zakresu gospodarki wodno-kanalizacyjnej  jak budowa studni w 

Józefkowie, w zakresie dróg, w zakresie budynków gminy, w zakresie bezpieczeństwa przeciwpożarowego, 

wyposażenie lekkiego samochodu strażackiego dla OSP w Kazimierzowie, - 55000,00zł zakup pompy 

powodziowej dla OSP w Białotarsku 69000,00zł,  zakup samochodu strażackiego dla OSP w Białotarsku i 

świetlice wiejskie. Główna inwestycja to wykonanie nawierzchni na bieżni boiska na działce gminnej w m. 

Solec za kwotę 228498,00zł. Łącznie wydatkowaliśmy 435579,00zł. 

Współpraca i innymi samorządami działając na podstawie art. 10 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym 

udzieliła Powiatowi Gostynińskiemu pomocy finansowej na zadania dotyczące przebudowy dróg 

powiatowych na terenie Powiatu  Gostynińskiego. Tj drugi rok, gdzie taką współpracę realizujemy, gdzie 

rozpoczęliśmy ją w 2017r. W 2018roku pomoc finansowa na zadania: 

- Przebudowa drogi Powiatowej nr 1450W Gostynin-Lipianki, wysokość udzielonej dotacji 150000,00zł. 

- Przebudowa drogi powiatowej nr 1418W Strzałki-Gostynin, wysokość udzielonej dotacji 100000,00zł. 

- Przebudowa drogi powiatowej nr 1410W Solec-Zaborów Nowy, wysokość udzielonej dotacji 120000,00zł. 



- Przebudowa drogi powiatowej nr 1428W Stanisławów Skrzański – Mniszek, wysokość udzielonej dotacji 

75000,00zł. 

- Przebudowa drogi powiatowej nr 1405W Zaborów Stary –Górki w związku z budową ścieżki pieszo-

rowerowej w m. Białotarsk, wysokość udzielonej dotacji 50000,00zł. 

- Przebudowa drogi powiatowej nr 1412W Sokołów- gr. Województwa na odcinku w m. Niecki, wysokość 

udzielonej dotacji 100000,00zł. 

- Przebudowa drogi powiatowej nr 1404W Zuzinów – Krzywie -  Górki w m. Huta Nowa, wysokość udzielonej 

dotacji 180000,00zł. 

 W 2017roku Gmina Gostynin udzieliła pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na zadania związane 

z infrastrukturą drogową w łącznej wysokości 395000,00zł. Szczegóły są zawarte w Raporcie. 

 Jeśli chodzi o Radę Gminy, w 2018r odbyły się wybory do Rady Gminy, 

 Przewodniczącym Rady Gminy Gostynin VII kadencji był Pan Tomasz Bronisław Lewandowski, 

wiceprzewodniczącymi: Pan Marek Kołodziejski i Pan Marek Balcerzak. 

Przewodniczącym Rady Gminy Gostynin VIII kadencji w 2018r był Pan Piotr Paweł Piotrowski, 

wiceprzewodniczącymi: Pani Elżbieta Tyszkiewicz i Pan Janusz Daniel Brudnowski. 

 Spółki gminne: 

Jednoosobowe spółki Gminy Gostynin w 2018r to Zakład Komunalny w Solcu, gdzie główny przedmiot 

działalności to zaopatrzenie ludności w wodę i kanalizacja z siedzibą w Solcu. Jednym wspólnikiem Spółki 

jest Gmina Gostynin. Kapitał zakładowy Spółki pokryty przez Gminę Gostynin wynosi 99000zł. 

Podstawowym przedmiotem działalności spółki jest zaopatrywanie ludności w wodę, utrzymanie i 

konserwacja gminnych oczyszczalni ścieków i kanalizacja, utrzymanie i bieżąca konserwacja dróg, ulic, 

mostów, placów oraz pielęgnacja zieleni przydrożnej i utrzymanie czystości i porządku w pasach dróg 

gminnych,  realizacja robót remontowo-budowlanych. Spółka może podejmować i prowadzić inną 

działalność gospodarczą pod warunkiem, że nie spowoduje to zakłóceń w realizacji zadań na rzecz Gminy 

Gostynin. 

Realizacja uchwał Rady Gminy: 

Stan realizacji uchwał podjętych przez Radę Gminy Gostynin w 2018r – 110 uchwał, zrealizowanych zostało 

96 uchwał, 14 uchwał jest w trakcie realizacji. Szczegóły są do wglądu w Raporcie. 

2.Debata nad Raportem o stanie Gminy Gostynin za 2019 rok: 

a) Głosy Radnych – radni mają czas nieograniczony, ale prośba jest aby pytania były w miarę zwięzłe i krótkie. 

- Radna Jolanta Sulma:  Chciałabym się odnieść, gdzie bardzo ładnie jest przedstawione, ale przede 

wszystkim nie widzę i nie widziałam i wiele razy zgłaszałam będąc w tamtej kadencji radną i w tej kadencji 

radną, że nie ma tutaj pozyskiwania unijnych dotacji dla naszej gminy, owszem są dla ogrzewania, dla 

termomodernizacji dla budynków, ale jest dużo programów które wygasają, ponieważ już nie ma chętnych, 

nie ma środków ponieważ już skorzystali tylko nie nasz gmina, myślę że nie tylko ja mam takie spostrzeżenia, 

ale wiele tutaj naszych radnych, którzy monitują to. Jeśli chodzi o infrastrukturę drogową nie ma żadnego 

dofinansowania, pan Wójt mówi nam że nasze drogi nie kwalifikują się na dofinansowanie z tej puli unijnych 

środków, nie ma osoby kompetentnej w Gminie , gdzie pozyskiwałaby takie pieniądze i warto myślę 

zainwestować w taką osobę gdzie pozyskiwałaby środki z korzyścią dla naszej Gminy. To od państwa 



urzędników zależy gdzie państwo znajdziecie te pieniądze, a nie widać tego, inne gminy takie jak Baruchowo, 

Sanniki pięknie rozwijają się, a my możemy im pozazdrościć, a u nas tego nie widać. 

Drugi punkt dotyczący utrzymania nieczystości, moim spostrzeżeniem jest, że nie pisze Pan do nikogo do 

władz wyższych żadnych monitów, sprostowań próśb, gróźb ani na stronie internetowej, że Pan coś w tej 

sprawie robi, że coś się dzieje przecież śmieci drożeją i jest ich coraz więcej, instalacje nie chcą od nas 

odbierać przysłowiowo 300 za tonę, tylko podnoszą 460 za tonę, a w 2020r mówi się że będą po 520 za tonę, 

tak bez końca nie może to rosnąc, trzeba to gdzieś wyżej monitować. Ja nie widziałam nigdzie na piśmie, ani 

w swoim tablecie nie ma takiego stanowiska od Pan, chociaż dostajemy od państwa różne monity.. Nie ma 

takiego stanowiska, aby Pan zwrócił się do wyższych władz, ponieważ my sobie z tym nie poradzimy. Jest 

taki ogrom tego ,że trzeba postawić sprzeciw i wyjść z tej sytuacji, wyjść ze ZGRP, ale to jest już inny problem. 

Pan jako Urząd może to zrobić, aby zwrócić się do producentów, Pan powinien to monitować co tydzień, 

aby to było w świetle naszego środowiska. 

Pan Przewodniczący: przypominam państwu Radnym, że jest debata 2018 roku. 

- Radna Mariola Dan-Liberadzka: Jeśli chodzi o temat śmieci, który koleżanka poruszyła w 2018r z tego co 

kojarzę, w poniedziałek mieliśmy spotkanie z Panią Dyrektor Związku i P. Dyrektor Związku powiedziała, że 

zadłużenie które zaczęło powstawać na wszystkie gminy i miasta należące do ZWRP już zaczęło się w 

listopadzie 2018r w grudniu 2018r P. Dyrektor powiedziała, że mieszkańcy oddali w tym czasie dużo śmieci, 

to jest okres kiedy są święta, kiedy jest odbiór śmieci gabarytowych więc ludzie przygotowują się w tym 

czasie do oddania śmieci, a nie w innym miesiącu, więc można było to przewidzieć. Jeśli było już to 

zadłużenie i rosło i było widać, że jest problem można było monitować już od stycznia, by móc cokolwiek 

zrobić w tej sprawie, a nie zostawiać nas tak naprawdę podstawionym pod murem gdzie teraz mamy 

ogromne zadłużenie. Mamy 2019r i ten problem powinien być rozwiązywany a nie trzymany do tej pory. 

Problem jak P. Dyrektor sama powiedziała zaczął się już w 2018r i to już powinny być podjęte jakieś decyzje 

w tej sprawie, wszyscy byliśmy obecni i słyszeliśmy, P. Dyrektor powiedziała, że żadnej odpowiedzialności za 

to nie bierze, więc mam pytanie kto za to bierze odpowiedzialność? Kto powinien zdecydować cokolwiek  i 

co dalej z tym? My mieszkańcy jak i również mieszkanka  jesteśmy postawieni pod ścianą, bo dostajemy 

kwotę do zapłacenia i koniec, nikt nas nie pyta może szukajmy jakiś innych rozwiązań, więc nad tym powinno 

się zastanowić. 

- Radny Marek Balcerzak: Panie Wójcie, szanowna Rado rzeczywiście  tak jak wcześniej słyszeliśmy i 

czytaliśmy i dostaliśmy do zapoznania, 2018 rok był dobrym rokiem jeśli chodzi to był lepszy z lat - ja tak 

oceniam. Mamy bardzo niską stopę zadłużenia jaką wynieśliśmy z roku 2018 i ona jeszcze zmniejszyła się w 

stosunku do 2007roku, bardzo był wysoki współczynnik wykonania inwestycji, szczególnie w infrastrukturze 

drogowej, tutaj chciałbym w szczególności podziękować Radzie poprzedniej  i Panu Wójtowi, nie udało się 

nawiązać tak dobrą współpracę z Powiatem Gostynińskim. Ja zawsze twierdziłem, że drogi są dla 

mieszkańców, akurat taka sytuacja jest, Powiat nie jest w najlepszej kondycji, ale dzięki  współpracy w ciągu 

dwóch lat 2017 -2018roku znacznie poprawiła się infrastruktura drogowa na terenie gminy, już nie dzieląc 

na drogi gminne i powiatowe. Dlatego Panie Wójcie nie rozumiem dlaczego Pan Wójt nie chce tej 

współpracy kontynuować i nie chce symbolicznie – czytane były kwoty z lat ubiegłych, natomiast mieliśmy 

przygotowaną uchwałę o dotacje w wysokości 50tyś. To była symboliczna dotacja aby podtrzymać tą 

współpracę, żeby nie nastąpiło przeniesienie tej inwestycji na inne gminy powiatu. Proszę Panie Wójcie, aby 

jeszcze raz to Pan przeanalizował, nie są to duże kwoty aby to kontynuować tą dobrą współpracę. 

Jeszcze jeden punkt , który jest dla mnie bolączką, który nie jest zrealizowany przez wiele lat, wielokrotnie 

powtarzał to Pan Wójt, powtarzali to Radni, że jest to priorytet dla gminy, ciągnie się to już od tylu lat – 

oczywiście mówię o siedzibie Gminy. Brak tej siedziby powoduje, że w każdym roku tracimy 180tyś. to jest 

kwota którą wydajemy na wynajem, to jest kwota którą tracimy, ta kadencja trwa 5lat i kolejne pieniądze 



za opłaty są jakby wyrzucone. Jeszcze chce Panie Wójcie zapytać, ponieważ jak Wojewoda przekazywał 

działkę to Pan Wójt zobowiązał się do pewnego dnia wykonać tą inwestycję, termin upływa w przyszłym 

roku. Czy nie ma zagrożenia, że przyjdzie taki moment i Wojewoda ten czy inny powie dość i tą działkę nam 

zabierze ile możemy czekać. Moim zdaniem to jest dzisiaj podstawowe zadanie, aby zamiast płacić czynszu 

można byłoby te pieniądze wykorzystać na inwestycje, a na inwestycje tych pieniędzy za wiele nie mamy. 

- Przewodniczący Piotr Piotrowski: Panie Wójcie też chciałbym powiedzieć, że współpraca w tej kadencji nie 

układa nam się tak w 100% i myślę że w najbliższym czasie współpraca poprawi się, więcej Pan zajmie się 

Urzędem, więcej czasu Pan będzie spędzał w Urzędzie, mieszkańcy i sołtysi maja Pana ciężko zastać, czas 

pokaże i chciałbym aby ta współpraca z Radą, mieszkańcami układała się dobrze. 

b)Głosy mieszkańców – mamy 2 mieszkańców którzy zgłosili się do debaty. 

- Jak już Pan Przewodniczący powiedział, jestem mieszkanka wsi Legardy – Panie Wójcie my jako mieszkańcy 

wszyscy gminy chcielibyśmy By Pan Wójt nam wyjaśnił dlaczego Pan podpisał umowę ze ZGRP czy to 

konieczne było, czy Pan Wójt uważa że te składki są nie za wysokie 25zł od osoby, ja uważam że my już 

płacimy dużo – podam przykład: Jak Pan Wójt sobie wyobraża jest dwoje staruszków którzy mieszkają sami 

i może 1-2 worki wystawią na miesiąc i oni mają płacić 50zł na miesięcznie z tej skromnej emerytury, czy to 

nie jest krzywdzące dla nas, czy nie było innej możliwości z inną firmą podpisać umowę , szukać innych firm, 

bo naprawdę dla nas mieszkańców wsi to jest bardzo krzywdzące i za wysokie są te stawki. Wie, że ZGRP 

chciałby jak najwięcej, ale to jest krzywdzące.  

- Wysłuchaliśmy Pana Wójta i zgodzę się że od 2010-2018roku ten dług gminy spadł, ale też agonia gminy 

która trwa cały czas czynsz, największa inwestycja, która miała być zrobiona 3 kadencje temu, niestety nie 

jest zrobiona. Przykro nam jest z tego powodu, szkoda pieniędzy. Wracając do tematu gdzie Pani Radna i 

Pani powiedziała to co chciałem powiedzieć więc powiem krótko jeśli mówimy o drogach i o kanalizacji, 

dodajmy chociaż jedno zero do tych liczb 60km, 20km, po co są unijne dopłaty, nie mamy tyle lat nikogo, 

kto by się tym zajął, jest to straszne. Panie Wójcie Pan jest za to odpowiedzialny, że tak się dzieje. 

Następny temat chodzi o straszne  dopłaty, które Gmina musi zrobić za ten rok i za poprzedni do ZGRP to 

jest wielkie nieporozumienie współpraca ze ZG, nie wiem czy Pan pamięta, ale raz się Pan odważył i miał Pan 

wielką odwagę i przyszedł Pan w I kadencji kiedy mieliśmy podpisywać ze ZGRP umowę na te śmieci, bo 

dalej Pan nie ma odwagi przyjść po tym spotkaniu, mimo że tyle razy Pana prosiliśmy na spotkanie, nigdy 

Pan do nas nie przyszedł. Wracając do ZG, musieliśmy wpłacić duże pieniądze, aby być w tym Związku Gmin, 

teraz okazuję się że przez 2 m-ce poprzedniego roku narósł dług ogromny, z jakiego powodu ten dług narósł? 

Dlaczego państwo nie przemyśleliście, że ludzie oddają śmieci coraz więcej, to powinno być przewidziane. 

ZG jest monopolistą, bo Pan tak chce Panie Wójcie, dlaczego Pan nie ogłosił przetargu, my mamy prawo do 

przetargu i musimy się tego trzymać, wręcz mieszkańcy proszą Pana, aby Pan ogłosił przetarg i może znajdzie 

się firma, gdzie będzie to taniej robić, przecież to jest nie do pomyślenia jakich cen od nas żąda, musimy się 

nad tym zastanowić bo wie Pan po rozmowie z mieszkańcami przychodząc tu proszono mnie, aby powiedzieć 

do państwa radnych się zwrócić, żeby może zastanowić się nad nie przyjmowaniem żadnych sprawozdań a 

zastanowić się nad tym czy nie należy odwołać Wójta. Ludzie są wstrząśnięci tym co jest w tej chwili – 

wierzcie mi państwo. 

Zapytanie Pani sołtys: Czy można zabrać głos, ponieważ mam małe dzieci i długo nie będę mogła zostać na 

sesji, proszę o 3 minuty. Jestem mieszkanką wsi, więc proszę o zawarcie głosu na temat śmieci. 

Pan Przewodniczący: W innym punkcie udzielę Pani głosu wypowiedzi, to inni będą chcieli zawrzeć głos wg. 

Prawa, aby sesja przebiegała prawidłowo. Dziś zrobię wyjątek aby punkt w którym jest  wpłacenie 

pieniążków państwu do ZGRP i wtedy udzielę głosu. 



Pan Mecenas: Każdy mieszkaniec ma prawo się wypowiedzieć, ale w stosownym trybie. Pan Przewodniczący 

jest za udzieleniem głosu w innym punkcie  porządku obrad 

3. Głosownie w sprawie udzieleni Wójtowi  Gminy Gostynin wotum zaufania. 

Pan Przewodniczący Piotr Piotrowicz odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Gostynin wotun zaufania.  

Na podstawie art.28aa ust. 9  ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (tekst jedn. Dz. U. z 

2019r. poz. 506) Rada Gminy uchwala co następuje:  

§ 1. W związku z zakończeniem debaty nad Raportem o stanie Gminy Gostynin za 2018 rok, Rada Gminy 

Gostynin udziela Wójtowi Gminy Gostynin wotum zaufania. 

§ 2.  Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Gostynin. 

§ 3. Uchwała podlega opublikowaniu na gminnych tablicach ogłoszeń. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 15 

Uchwała została przyjęta – 5 głosami za, 9 głosami sprzeciw, 1 głos wstrzymujący.  

Rada Gminy Gostynin nie przyjęła Uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gostynin wotum zaufania 

za 2018 rok jednocześnie działając Na podstawie art.28a ust. 9  ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie 

gminnym (tekst jedn. Dz. U. z 2019r. poz. 506) Rada Gminy pojęła Uchwałę o nie udzielenie Wójtowi Gminy 

Gostynin wotum zaufania za 2018 rok 

Przewodniczący Rady Piotr Piotrowski: Panie Wójcie daliśmy sygnał, jakiś znak  że współpraca nie układa się 

pomyślnie jak wcześniej. Ale chciałbym Pana Wójta pocieszyć, że w przyszłości i zapraszam Pana do 

współpracy, to jest dopiero pierwsza debata w tej kadencji i musi być w kolejnych latach glosowanie 

przebiegać jak najlepiej, proszę wziąć to do rozważenia. 

 

Do punktu 5-go 

Podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 rok. 

Pani Skarbnik: Sprawozdanie dotyczy kwestii sprawozdań finansowych, bilansu wykonania budżetu, bilansu 

jednostki, rachunku zysków i strat. Komisja  budżetu i finansów pozytywnie opiniowała sprawozdanie 

finansowe. 

Pan Wójt: Panie Przewodniczący ja celowo pominąłem w Raporcie sprawy budżetowe, Pani Skarbnik omówi 

bardzo szczegółowo jak kształtował się budżet za 2018 rok. 

Pani Skarbnik: Panie Wójcie, Wysoka Rado, 26 kwietnia 2019r otrzymaliśmy uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w sprawie wydania opinii o przedłużonym przez Wójta Gminy 

Gostynin sprawozdania z wykonania budżetu. W skład Orzekającej Izby Obrachunkowej w Warszawie: 

Przewodnicząca – Romana Ignasiak 

Członkowie – Agnieszka Kosmaczewska i i Agnieszka Małkowska uchwala co następuję: 



                                                                    § 1. 

W wyniku analizy przedłożonego przez Wójta Gminy Gostynin sprawozdania z wykonania budżetu a 2018 

rok wydaje opinię pozytywną. 

                                                                    § 2. 

Od uchwały służy odwołanie do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w terminie 14 dni 

od dnia doręczenia uchwały. 

                                                                       UZASADNIENIE 

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie analizując sprawozdanie roczne z 

wykonania budżetu Gminy Gostynin za 2018 rok, przedłożone przez Wójta Gminy w dniu 29 marca 2019 

roku oraz sprawozdawczość budżetową roczną za 2018 rok, sprawozdania kwartalne ustalił , co następuje: 

1. Uchwalony przez Radę Gminy Budżet, po uwzględnieniu zmian w ciągu roku przewidywał realizacje 

dochodów ogółem w wysokości 49.076.994,91zł. Dochody wykonano w kwocie 48.731.116,57zł. Co stanowi 

99,30% planu, z tego: 

- dochody bieżące zrealizowane zostały w kwocie 47.598.522,73zł na plan 47.607.640,10zł. tj. 99,98%. 

- dochody majątkowe zrealizowane zostały w kwocie 1.132.593,84zł na plan 1.469.354,81zł tj. w 77,88%.W 

sprawozdaniu z wykonania budżetu odniesiono się do niskiego wykonania dochodów majątkowych. 

2. Dochody podatkowe (wg sprawozdanie Rb-PDP) wykonano w kwocie 11.831.123,21zł, co stanowi 24,28% 

wykonanych dochodów ogółem. Skutki obniżenia przez Radę górnych stawek oraz udzielonych ulg i zwolnień 

wynosiły 1.124.593.43zł. co stanowi 9,51% wykonanych podstawowych dochodów podatkowych, zaś skutki 

decyzji wykonanych przez organ podatkowy w sprawie umorzenia zaległości podatkowych wynosiły 

56.667,35zł , co stanowi 0,48% wykonanych podstawowych dochodów podatkowych. 

3. Stan zaległości na dzień 31.12.2018t (wg sprawozdania Rb-27S) wynosi ogółem4.457.944,79zł tj.9,15% 

wykonanych dochodów ogółem, natomiast nadpłaty wynosiły 64.713,43zł, ti. 0,13% wykonanych dochodów 

ogółem. Stan zaległości w porównaniu do roku ubiegłego wzrósł o 55.259,32zł. 

4. Na podstawie sprawozdania Rb-N o stanie należności oraz wybranych aktywów finansowych stwierdzono, 

iż na dzień 31.12.2019r. kwota wymagalnych należności wynosiła 4.436.653,50zł, z tego z tytułu dostaw 

towarów i usług 925,66zł. 

5.  Na podstawie sprawozdania Rb-Z o stanie zobowiązań według tytułów dłużnych oraz gwarancji i poręczeń 

ustalono, że na dzień 31.12.2018r Gmina Posiadała zobowiązania w wysokości 2.682.000,00zł. Powyższe 

zobowiązania dotyczą zaciągniętych pożyczek i kredytów długoterminowych, co stanowi 5,50% wykonanych 

dochodów ogółem. 

6.  Uchwalony przez Radę budżet, po uwzględnieniu zmian w ciągu roku przewidywał realizację wydatków 

w wysokości 53.076.994,91zł. Wydatki zrealizowano w kwocie 49.591.963,32zł, co stanowi 93,43% planu z 

tego: 

- wydatki bieżące zrealizowanie zostały w kwocie 42.251.327,07zł, na plan 45.644.481,39zł, tj. w 92,57%. 

- wydatki majątkowe zrealizowane zostały w kwocie 7.340.636,25zł na plan 7.432.513,52zł. tj. w 98,76%. 

7.  Budżet zamknął się deficytem w wysokości 860.846,75zł przy planowanym deficycie w kwocie 

4.000.000,00zł. Deficyt sfinansowany został przychodami pochodzącymi z zaciągniętych pożyczek oraz 

wolnymi środkami. Gmina w 2018 roku spłaciła raty kredytów i pożyczek w łącznej kwocie 928.679,50zł. 



8.  W sprawozdaniach nie stwierdzono przekroczenia wydatków budżetowych. 

9.  Wykonane wydatki bieżące na koniec roku budżetowego nie4 są wyższe od wykonanych dochodów 

bieżących, co oznacza, że został zachowany wymóg określony w art.243 ustawy o finansach publicznych. 

10.  Wskaźnik spłaty długu wraz z kosztami jego obsługi nie przekroczył limitu, o którym mowa w art. 243 

ustawy o finansach  publicznych. 

11.  Do sprawozdania z wykonania  budżetu za 2018 rok dołączono informację o stanie  mienia gminy. Mając 

na względzie powyższe wydano opinie jak w sentencji uchwały. 

 Przewodnicząca Składu Orzekającego Romana Ignasiak. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 15 

Uchwała została przyjęta – 14 głosami za,  1 glos wstrzymujący.  

 

Do punktu 6-go 

Podjęcie uchwały w sprawie: udzieleni/nieudzielenia  Wójtowi Gminy Gostynin absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2018 rok. 

1. Odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gmin Gostynin absolutorium z 

tytułu wykonania budżetu za 2018 rok. 

Pan Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej – Mirosław Nowacki odczytał: 

Komisja Rewizyjna w składzie:  -   Mirosław Nowacki – Przewodniczący 

                                                   -  Roman Murawski – Z-ca Przewodniczącego Komisji 

                                                   -  Ewa Michalska – Członek Komisji 

Komisja Rewizyjna po rozpatrzeniu sprawozdania finansowego za 2018rok, sprawozdania z wykonania  

budżetu Gminy Gostynin za    2018 rok wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej  o tym sprawozdaniu, 

oraz informacji o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego Gminy Gostynin – pozytywnie 

zatwierdza powyższe sprawozdania i wnioskuje do Rady Gminy o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Gostynin z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok. 

Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w składzie: 

- Przewodnicząca   -  Romana Ignasiak 

- Członkowie -        -   Ewa Dziarnowska 

                              -  Agnieszka Małkowska  

Uchwala co następuje: 

- Opiniuję pozytywnie wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gostynin w sprawie udzielenia absolutorium  

Wójtowi Gminy Gostynin za 2018 rok. 

- Od uchwały służy odwołanie do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w terminie 14 dni 

od dnia doręczenia uchwały. 



Uzasadnienie: 

W dniu  16 maja 2019roku do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie wpłynął przekazany przez 

Przewodniczącego Rady Gminy Gostynin wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gostynin z dnia 14 maja 

2019 roku w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Gostynin za 2018 rok. Z przełożonego wniosku 

wynika, iż Komisja Rewizyjna Rady Gminy Gostynin rozpatrzyła sprawozdanie z wykonania budżetu wraz z 

opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, sprawozdanie finansowe 

oraz informację o stanie mienia gminy.                                                                                         

 Na podstawie ww. dokumentów, Komisja Rewizyjna dokonała oceny wykonania budżetu gminy, pozytywnie 

go zaopiniowała i wystąpiła z wnioskiem do Rady Gminy Gostynin o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok. 

Pani Skarbnik do uzupełnienia dodała, podsumowując całokształt budżetu za rok 2018 mogę stwierdzić, że 

ten rok i każdy poprzedni nie należał do najłatwiejszych w czasie błyskawicznie zmieniających się przepisów 

prawa, zarówno realizacja dochodów jak i wydatków ze szczególną dbałością o budżet Gminy była bardzo 

trudna, nie mniej jednak wynik finansowy to efekt wspólny naszych wspólnych działań i podejmowanych 

przez nas wszystkich decyzji osiągnęliśmy deficyt w wysokości 860.846,75zł. Dług Gminy Gostynin spada z 

roku na rok, osiągnął on wartość 2682tyś. w skali do roku poprzedniego tj. 5,79% jest to najniższy poziom 

od 2011 roku przy starym wskaźniku dopuszczalnym ustawy o finansach publicznych 60% i dług Gminy 

Gostynin wynosi 5,79%. To jest Bardzo ważne mając tak niskie zadłużenia możemy przy realizacji zadań 

inwestycyjnych wspierać się zewnętrznymi źródłami finansowania, chociażby w zakresie tytułów zwrotnych 

pożyczek z WFOŚiGW, czy też kredytów komercyjnych, ponieważ te źródła dofinansowania mogą tylko 

służyć do finansowania zadań z zakresów majątkowych. W roku 2018 spłaciliśmy więcej pożyczek niż 

zaciągnęliśmy, a zaciągnęliśmy jedną preferencyjną pożyczkę w WFOŚiGW na realizację zadania związanego 

z budową kanalizacji sanitarnej, nie zaciągnęliśmy żadnego kredytu komercyjnego. Dzięki temu koszty 

obsługi długu dla Gminy Gostynin były nieznaczne co więcej kapitalizacja odsetek od środków pozostających 

na rachunku bankowym w ciągu całego roku, z uwagi na to, że zachowywaliśmy pełną płynność finansową 

pokryła nam w 100% koszty obsługi długu bo na kapitalizacji odsetek uzyskaliśmy wpływy ponad 55884,66zł  

natomiast obsługa długu kosztowała budżet Gminy 51636,38zł co warto podkreślić tutaj w tym Raporcie 

przedstawiliśmy państwu jak procentowo wygląda udział poszczególnych źródeł wydatków w całym 

budżecie. Przedstawiono to na wykresie, gdzie widać dwie linie, największy udział procentowy wydatków w 

naszym budżecie to przede wszystkim oświata i wychowanie edukacyjne, opieka wychowawcza. Łącznie z 

inwestycjami i programami realizowanymi na ten cel wydatkowaliśmy16.452.507zł ti ponad 33% całego 

budżetu. Kolejne 34% budżetu to pomoc społeczna i rodzina, tam wydatkowaliśmy 17.111.822zł praktycznie 

70% budżetu Gminy to są wydatki związane z oświatą i pomocą społeczną, przy czym w zakresie oświaty 

otrzymujemy subwencje oświatową. Gmina Gostynin z własnych środków w 2018r zainwestowała w oświatę 

również w wydatkach bieżących.  

Administracja publiczna: 7,96% udziałów w wydatkach ogółem. 

Transport i łączność: wydatkowaliśmy 5.426.83,00zł. – 10% budżetu (wydatki inwestycyjne i bieżące) 

Gospodarka mieszkaniowa: wydatkowaliśmy 520.688,00zł. - 1% budżetu 

Rolnictwo i łowiectwo: wydatkowaliśmy 2.290.469,00zł. - 4,62% budżetu 

Gospodarka Komunalna i ochrona środowiska:  wydatkowaliśmy 1.136.955zł -  2,29% budżetu 

Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego: wydatkowaliśmy 1.172.021,20zł – 2,36% budżetu 



Rozwojem naszej gminy nie świadczą inwestycje, odnosząc się  do wskaźnika, gdzie wskaźnik jest najwyższy 

z ostatnich 5, a nawet 10lat. Prawie 14,80% planów wydatkowaliśmy na realizacje inwestycyjne mając w 

założeniu to ze dochody nasze własne nie rosną od wielu lat, iż stawki obowiązujące na terenie naszej gminy, 

stawki z podatków i opłat lokalnych nie podlegają wzrostowi, także wydatki bieżące rosną, natomiast strona 

dochodowa budżetu w zakresie dochodów własnych tutaj wzrostów nie odnotowujemy. Jeśli chodzi o 

zadania o charakterze miękkim udzieliliśmy dotacji dla jednostek sektora finansów publicznych jak i poza 

sektora finansów publicznych, dla Powiatu Gostynińskiego na drogi publiczne gminne, jak i również dla 

Gminy Miasta Gostynina na realizację programu Przeciw wirusowi raka szyjki macicy dla dziewcząt w wieku 

gimnazjalnym z terenu gminy, udzieliliśmy również dotacji celowej dla Województwa Mazowieckiego na 

program ASI, natomiast pozostałe zadania, które realizowaliśmy przy realizacji podmiotów z poza sektora 

finansów publicznych to były zadania popularyzujące folklor z uwzględnieniem tańca i pieśni, zadania z 

zakresu kultury fizycznej i sportu, wspieraliśmy również zadania związane z prospołecznymi postawami  

wśród dzieci i młodzieży wśród dzieci i młodzieży w sytuacji zagrożenia życia i zdrowia poprzez udzielania 

pierwszej pomocy i ochrony przeciwpożarowej. Zorganizowaliśmy jako jedna z gmin, żadna z sąsiednich 

gmin nie realizuje tego zadania Letni obóz dla dzieci i młodzieży rekrutujących się w szczególności z 

młodzieżowych drużyn pożarniczych. Zrealizowaliśmy również szereg zadań w ramach dotacji celowej 

udzielanych dla naszych stowarzyszeń, OSP zarówna w zakresie sprzętu pożarniczego, zakupu 

umundorowania  osobistego strażaka, remontu strażnic w ramach przygotowania jednostek OSP do działań 

ratowniczo-gaśniczych, czy też zakup samochodu. Na ten cel wydatkowaliśmy 132.252,00zł. Gro środków 

związanych z otwartymi konkursami ofert, czy też małych grantów przy realizacji zadań wydatkowaliśmy na 

realizację gospodarowania  wolnego czasu i przeciwdziałaniem patologiom społecznym na terenie gminy. 

Organizowaliśmy letnie kolonie profilaktyczno-terapeutyczne jak i szereg programów przeciwdziałania 

alkoholizmowi, przemocy skierowanych do dzieci i młodzieży, oraz dorosłych osób na terenie gminy. Rada 

Gminy przyznała za szczególne osiągnięcia nagrodę pieniężną w wysokości 1500,00zł. Uczennicy Pani 

Agnieszce  Komorowskiej za wyniki sportowe w roku 2018. Realizowaliśmy szereg zadań dofinansowanych 

zewnętrznych środków w ramach MIAST 2018, zrealizowaliśmy zadanie dotyczące wyposażenia Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Gostyninie z siedzibą w Solcu w sprzęt komputerowy i książki, również  ramach MIAST 

Mazowsze 2018 zbudowaliśmy siłownię zewnętrzną  na działce gminnej w m. Sokołów. Wydatki Gminy to 

również zadania w zakresie dziedzictwa kulturowego i w ramach wydatków bieżących przekazano  dotacje 

podmiotowe dla Samorządowych Instytucji Kultury to jest dla GCKTiW GG – 355tyśw Białem jak również 

GBP z siedzibą  Solcu – 363346,40zł. 

 Realizowaliśmy wiele zadań z zakresu gospodarki komunalnej - program usunięcie i unieszkodliwienie  

azbestu na terenie Gminy Gostynin, na ten cel przeznaczyliśmy 5251,80zł. Wykonaliśmy szereg zadań 

związanych z ochroną pomników przyrody na terenie gminy, na ten cel  musieliśmy zaangażować ponad 

31000,00zl. wykonując ekspertyzy przyrodnicze tych pomników znajdujących się na terenie Gminy, 

realizowaliśmy szereg zadań dofinasowanych z rządowych programów chociażby w zakresie oświaty, 

aktywna tablica to  wydatek 56tyś na zakup monitorów interaktywnych dla 4 szkół Białotarsk, Emilianów, 

Solec i Lucień takie zakupy poczynił. Budżet gminy to także inne zdania związany ochroną bezdomnych 

zwierząt na ten cel wydatkowaliśmy ponad 45tyś Przypominam, że w ubiegłych latach te wydatki 

kształtowały się w wysokości 130tyś.podjęte działania przez Pana Wójta pozwoliły na ograniczenie tych 

wydatków. Realizacja funduszy sołeckich to jest wartość ponad 814tyś. środków wyodrębnionych w 

budżecie gminy i szereg innych drobnych, ale bardzo ważnych programów i zadań które zrealizowaliśmy jak 

chociażby program Niepodległa, z okazji 100 Rocznicy Odzyskania Niepodległości w naszej szkole 

podstawowej w Sierakówku. Otrzymaliśmy również zewnętrzne źródła finasowania na zakup pompy 

powodziowej z przyczepką dla OSP w Białotarsku, otrzymaliśmy również środki w zakresie 

Termomodernizacji szkół w miejscowości Solec, Lucień, Białotarsk i Sierakówek ze środków unijnych. Szereg 

zadań realizowaliśmy przy wsparciu zewnętrznym różnych środków i realizując te wszystkie zadania zawsze 



stawiamy sobie priorytety takie, aby ten rozwój naszej Gminy był zrównoważony, przede wszystkim 

podjeliśmy szereg zadań  świadczących o pewnej jawności działań Urzędu Gminy, oraz racjonalnym 

gospodarowaniu zasobami. Jesteśmy otwarci dla mieszkańców i reprezentujemy interes wszystkich sołectw 

przyczyniając się do rozwoju całej naszej gminy. Rok 2018 uważam za rok bardzo dobry, pozwoliło nam to 

wykonanie tych zadań i osiągniecie wskaźników pozwoli nam na dalszy rozwój gminy w latach kolejnych. 

- dyskusja. 

Dyskusji nie było. 

- głosowanie. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: udzielenia/nieudzielenia Wójtowi Gminy 

Gostynin absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2018rok. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 15 

Uchwała została przyjęta – 15 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Piotr Paweł Piotrowski: gratuluję Panie Wójcie. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska, Skarbnik Gminy Patrycja Rosa i Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł 

Piotrowski wręczyli kwiaty Panu Wójtowi. 

Wójt Edmund Zieliński: Panie przewodniczący, wysoka Rado, bardzo serdecznie dziękuję za udzielenie 

absolutorium za wykonanie budżetu za rok 2018, dołożę wszelkich starań aby rok 2019 miał podobny wynik 

jak rok 2018. Szczególnie słowa podziękowań chce skierować do współpracowników, kierowników 

referatów, jednostek organizacyjnych, Pani skarbnik, Pani sekretarz, praca codzienna jest to praca całego 

zespołu , nie tylko moja, jest mi miło kierować tym zespołem. Serdecznie jeszcze raz dziękuję za tę pomoc 

Pani Skarbnik, Pani Sekretarz w przygotowaniu całego Raportu, o stanie gminy, wszystkim kierownikom 

referatów.  

Pani Radna Elżbieta Tyszkiewicz: W imieniu wszystkich radnych dziękuję Pani Skarbnik bo zdajemy sobie z 

tego sprawę, że jest to bardzo ciężka praca  i musi się wszystko zgadzać, cieszymy się że tak będzie wyglądał 

– dziękuję. 

Pani Skarbnik: Pozwolę sobie podziękować Panu Wójtowi i wszystkim państwa, myślę że ten budżet jest 

efekt wspólnych naszych działań, wspólnych naszych decyzji – dziękuję. 

 

Do punktu 7-go 

Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za rok 2018. 

Opinia Komisji: 

Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i ochrony p/pożarowej - zaopiniowała 

pozytywnie. 

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty i Kultury - zaopiniowała pozytywnie. 

Komisja  budżetu i finansów - zaopiniowała pozytywnie. 

- głosowanie: 



Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 15 

Uchwała została przyjęta – 15 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 8-go 

Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii za rok 2018. 

Opinia Komisji: 

Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony p/pożarowej - zaopiniowała 

pozytywnie. 

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty i Kultury  - zaopiniowała pozytywnie. 

Komisja  Budżetu i Finansów - zaopiniowała pozytywnie. 

- głosowanie: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 15 

Uchwała została przyjęta – 15 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 9-go 

Podjęcie uchwały w sprawie|: sprzedaży w drodze bezprzetargowej zabudowanej nieruchomości 

stanowiącej działkę nr 39/9 o pow.0,0619 ha we wsi Kozice gm. Gostynin na rzecz dotychczasowego najemcy 

lokalu. 

Opinia Komisji: 

Komisja Rozwoju Gospodarczego – zaopiniowała pozytywnie 

- głosowanie: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 15 

Uchwała została przyjęta – 15 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 10-go 

Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieograniczonego gruntów 

rolnych stanowiących działkę nr 32 o pow. 0,35 ha położoną na terenie wsi Budy Lucieńskie gm. Gostynin. 

Opinia Komisji: 

Komisja Rozwoju Gospodarczego – zaopiniowała pozytywnie 



 - głosowanie: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 15 

Uchwała została przyjęta – 15 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 11-go 

Podjęcie uchwały w sprawie:  wykupu nieruchomości stanowiącej działkę  nr 89/9 o pow. 0,2500 ha 

położoną na terenie wsi Zaborów Stary gm. Gostynin z przeznaczeniem na potrzeby sołectwa Zaborów 

Stary – Stanisławów. 

Opinia Komisji: 

Komisja Budżetu i Finansów – zaopiniowała negatywnie 

Komisja Rozwoju Gospodarczego – zaopiniowała negatywnie – w uzasadnieniu Komisja prosi o 

zainteresowane osoby w szczegółowym przedłożeniu sprawy, ponieważ sprawa nie jest wyjaśniona co 

do geoportalu nie jest taki metraż działki i przesuwamy ten projekt. Prosimy dokładnie uzgodnić  i 

wystąpić w następnym terminie o przyzwolenie. 

Radny Pan Marek Balcerzak: Jeśli mogę zabrać głos to troszeczkę mnie dziwiła taka decyzja komisji, że 

nie chodzi o geoportal, geoportal jest podglądowy i nie stanowi podstawy podstawą jest wypis z 

rejestru gruntów według wypisu dzisiaj innej powierzchni nie będzie. Tak jest w wydziale geodezji. Jeśli 

chodzi o sołectwo to nasz teren od bardzo dawna poszukiwaliśmy działki .Od wielu lat były starania o 

pozyskanie działki dlatego że jest ogromna potrzeba, szczególnie chodzi nam o dzieci, które  nie mają 

gdzie wypocząć, nie mają się gdzie spotkać, wielokrotnie żeśmy takie działki wykupowali na terenie 

gminy gdzie zagospodarowywali jest to dla mnie priorytet żeby od takiej oddolnej inicjatywy po prostu 

popierać. Co się stało, stało się tak, że szczególnie trafiła się okazja, bo sam Pan który tą działkę dzisiaj 

posiada wystąpił do Gminy o wykup, w przeciwnym wypadku będzie się starał o odszkodowanie. Przez 

jego działkę przeprowadzono kanalizację, on twierdzi  że nie wyrażał zgody i po moich rozmowach z 

prawnikami ma nie małe szanse aby pieniądze uzyskać z gminy. Będzie to nie potrzebna strata dla 

gminy, my w dalszym ciągu będziemy się starali tą działkę pozyskać. Mieszkańcy przeznaczyli cały 

fundusz sołecki, bo to jest w większości z funduszu sołeckiego zakup tej działki. Państwo zdecydujcie, 

ale jeszcze takiego przypadku to nie było żeby stanąć przeciwko mieszkańcom. W tym roku oddawane 

było pięknie zagospodarowane w Sokołowie, czy kiedykolwiek poprzednia Rada słowo powiedziała aby 

nie robić tam dla dzieci pomimo tego, że jest szkoła i boisko przy szkole, takie są potrzeby dzisiaj i 

zawsze będę je popierał. – dziękuję bardzo.  

Pan Radny Roman Murawski: Panie Radny to jest stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego, a jak 

podejmie Rada to zobaczymy, tylko Komisja Rozwoju Gospodarczego proponuje, aby przesunąć termin 

i w innym terminie to załatwimy. 

Pan Wójt: Panie Przewodniczący, Wysoka Rada ja oczywiście przychyliłem się do prośby i wniosku 

mieszkańców i dalej jestem temu tematowi przychylny. Uważam aby wynegocjować bardzo dobre 

warunki nabycia tej działki, ostatnio jest tam duża aktywność społeczeństwa w tym zakresie co w 

przyszłości przyniesie dużo dobrego dla integracji mieszkańców tej miejscowości. Przychylam się do 

wniosku mieszkańców aby przyjąć tą uchwałę pozytywnie.     



Pani Sołtys:  W imieniu całej społeczności sołectwa Zaborów Stary - Stanisławów bardzo prosimy o 

wykup działki, ponieważ na terenie całego naszego sołectwa nie mamy ani świetlicy, ani remizy żeby 

gdzieś się spotkać zorganizować zebranie, przekazać sobie wszystkie informacje. Działka jest położona 

w centrum wsi, jest uzbrojona i odrolniona, kupno działki jaki nas interesuje  niesie nam szereg korzyści  

zarówno dla mieszkańców jak i dla Urzędu Gminy. Dla mieszkańców ta działka jest inwestycją niezwykle 

potrzebną niemal dla wszystkich  bez względu na wiek będzie to centrum naszej społeczności miejscem 

spotkań i bezpiecznych zabaw dla naszych potomków. Koło gospodyń wiejskich nie może składać 

wniosków o dotacje na rzecz remizy w Sokołowie, czy w Zaborowie Nowym, młodzież naszej 

społeczności z zapałem podchodzi do tematu deklarując pomoc, sami nie mają miejsca na spotkania. 

Chcemy dać wszystkim mieszkańcom naszej społeczności miejsce na odpoczynek, relaks na świeżym 

powietrzu, miejsce zabaw dla najmłodszych przeprawy, oraz miejsce integracyjne i informacyjne. 

Działka będzie doprowadzona do takiego stanu w którym każdy mieszkaniec sołectwa znajdzie coś dla 

siebie bez względu na wiek. Ludzie tego bardzo potrzebują i nie omal z wielkim zapałem oferują swoją 

pomoc  w stworzenie tego miejsca – dziękuję. 

Pan Radny Marek Balcerzak: Chciałbym podziękować Panu Wójtowi i Pani Skarbnik bo pieniądze nie są 

już wielkie pieniądze już znalazły się w projekcie budżetu, więc jeśli państwo przychylnie się do tej 

mojej prośby mojej  i mieszkańców głównie ustosunkują to będzie to świetne – dziękuję. 

Pan Wójt: W projekcie zmian do budżetu na 2019 rok takie środki zabezpieczyliśmy. 

Pan Przewodniczący: To w punkcie 23 te zmiany są: Chciałbym ogłosić 10 minut przerwy. 

Radna Pani Ewa Michalska: Prosiłabym państwa, sama jestem sołtysem i wola mieszkańców jest bardzo 

ważna jest to część funduszu sołeckiego który mieszkańcy chcą przekazać na to, nie w 100% proszą aby 

pokryte było z innych wydatków. Więc proszę państwa abyście pozytywnie rozpatrzyli bo tj dla 

mieszkańców i ich życia. Jeśli znacie państwo tą miejscowość,  że to jest trasa szybkiego ruchu gdzie 

mieszkańcy nie mają się gdzie spotkać i zrobić jakiekolwiek spotkanie, plac zabaw dla dzieci, blokujecie 

fundusz sołecki na ten rok dla całej gminy jest zaopiniowany. 

- głosowanie: 

Komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 14 

Uchwała została przyjęta – 4 głosami za, 10 głosów przeciw 

Nieobecny: Stanisław Zdzisław Wasiński 

 

Pan Radny Marek Balcerzak: Panie Przewodniczący chciałbym się odnieść i podziękować za zachowanie 

sytuacji takiej jeszcze nigdy nie było, widzę że zebrała się grupa radnych gdzie nie ma za nic woli 

mieszkańców, ani ogółu, tylko nie wiem co nimi kieruje. Przewodniczący Rady kandydował  na wójta 

powinien obiektywnie dbać o interesy wszystkich mieszkańców, a nie tylko wybranej części – dziękuję. 

Radny Pan Janusz Brudnowski: Szanowni państwo zanim się zaczniemy rozpędzać i wzajemnie obrażać 

chciałbym uspokoić ton, nie jesteśmy przeciwni inicjatywom mówię w imieniu radnych, którzy zagłosowali 

sprzeciw bo zostaliśmy w niezbyt korzystnym świetle pokazani i do tego tematu jak powiedział wcześniej 

Pan Radny Murawski wrócimy.  Musimy wyjaśnić kwestię które budzą niepokój i te kwestie poddać komisji 

i tutaj możemy przed Panią sołtys która reprezentuje sołectwo i przed radnym  zobowiązać się i do tematu 

na pewno wrócimy. 



 

Do punktu 12-go 

Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na przyjęcie w użyczenie na okres 10 lat zabudowanej  

nieruchomości stanowiącej część działki nr 39/8 o pow. 0,16 ha położonej na terenie wsi Kozice gm. 

Gostynin. 

Opinia Komisji: 

Komisja Rozwoju Gospodarczego – zaopiniowała pozytywnie 

Dyskusja: 

Pan Wójt:  W ramach uzupełnienia na komisji zastała przedstawiona kolejna inicjatywa, kolejne OSP z 

terenu Gminy Gostynin która wyraża wolę przekazania części budynku i działki która jest własnością 

OSP w użyczenie Gminie po to aby móc ubiegać się o fundusz sołecki tego sołectwa, budynek wymaga 

pilnych nakładów, w związku z tym melduję Państwu o przyjęcie tej uchwały pozytywnie i przyjęcie 

tego budynku w użyczenie, a w ślad za tym podejmiemy jakieś inicjatywy inwestowania w przyszłości. 

- głosowanie: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 15 

Uchwała została przyjęta – 15 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 13-go 

Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego 

do kąpieli we wsi Gorzewo w jeziorze Sumino. 

Komisja Rozwoju Gospodarczego – zaopiniowała pozytywnie 

- głosowanie: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 15 

Uchwała została przyjęta – 15 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 14-go 

Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia wzoru wniosku o wypłatę zryczałtowanego dodatku 

energetycznego. 

Opinia Komisji: 

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty i Kultury i Spraw Mieszkaniowych - zaopiniowała 

pozytywnie. 



Pani Sekretarz: Nowo dodany przepis w sprawie wytycznym obliguję Radę Gminy i nadzoru 

zryczałtowanego dodatku energetycznego, zachowanie zasad minimalizacji danych osobowych 

uwzględniają przepisy RODO i zgodnie z tymi zasadami uchwała została przygotowana. 

- głosowanie: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 15 

Uchwała została przyjęta – 15 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 15-go 

Podjęcie uchwały w sprawie: przekazania w dzierżawę na okres 3 lat gruntów rolnych stanowiących 

część działki nr 25/4 o pow. 0,60 ha we wsi Skrzany gm. Gostynin. 

Opinia Komisji: 

Komisja Rozwoju Gospodarczego – zaopiniowała pozytywnie 

Pan Wójt: 

 Jest to kontynuacja już wieloletniej dzierżawy na cele rolne, okres dzierżawy trwa już ponad 3 lata, w 

związku z tym proszę  Radę i stanowisko w tej sprawie. 

- głosowanie: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 15 

Uchwała została przyjęta – 15 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 16-go 

Podjęcie uchwały w sprawie: uzgodnienia robót budowlanych w ramach remontu odcinka drogi gminnej nr 

140206W w km od 0+000 do 0+550,41 na działce o nr ewidencyjnym 105/5 w miejscowości Gorzewo 

będącej we władaniu Gminy Gostynin, w odległości mniejszej niż 15 m od zewnętrznej krawędzi pnia 

drzewa. 

Opinia Komisji: 

Komisja Rozwoju Gospodarczego – zaopiniowała pozytywnie 

- głosowanie: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 15 

Uchwała została przyjęta – 15 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 17-go 



Podjęcie uchwały w sprawie: powołania doraźnej Komisji Inwentaryzacyjnej i określenia zakresu jej 

działania. 

Pan Przewodniczący:. 

Drodzy państwo taką Komisję powołaliśmy na Komisji budżetu 

Opinia Komisji: 

Komisja Budżetu i Finansów – zaopiniowała pozytywnie 

Komisja Porządku – zaopiniowała pozytywnie 

- głosowanie: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 15 

Uchwała została przyjęta – 15 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 18-go 

Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Gostynin, oraz określenie granic obwodów publicznych szkół podstawowych, od 1 września 2019 

roku. 

Opinia Komisji: 

Komisja Oświaty  - zaopiniowała pozytywnie 

Pani Sekretarz: 

Od pół roku Reforma Oświaty wysoka Rada podejmowała uchwałę w sprawie uchwalenia projektu planu 

szkół publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Gostynin, oraz określania obwodów 

granic publicznych szkół podstawowych od 1 września 2019 roku teraz ta uchwała dotyczy jakby 

zatwierdzenia tej uchwały, tego projektu uchwały ona nie uległa zmianie w stosunku do tej uchwały co 

wcześniej wspomniałam. 

- głosowanie: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 15 

Uchwała została przyjęta – 15 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 19-go 

Podjęcie uchwały w sprawie: powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów 

powszechnych w kadencji 2020-2023. 

Pan Przewodniczący:. 

Drodzy państwo taką Komisję powołaliśmy na Komisji budżetu 



 

Opinia Komisji: 

Komisja Budżetu i Finansów – zaopiniowała pozytywnie 

Komisja Porządku – zaopiniowała pozytywnie 

- głosowanie: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 15 

Uchwała została przyjęta – 15 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 20-go 

Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet dla sołtysów. 

Opinia Komisji: 

Komisja Budżetu i Finansów – zaopiniowała pozytywnie 

Radny Pan Mirosław Nowacki: 

Chciałbym poinformować, że Klub Radnych wystąpił z wnioskiem o podwyższenie sołtysom diet od 3 

kwartału od 1 lipca. 

Pani Sołtys: 

A moglibyśmy się dowiedzieć jaka to jest kwota podwyżki? 

Pan Wójt: 

Panie Przewodniczący, wysoka Rado jest to inicjatywa Klubu Radnych, z Panią ale z Panią Skarbnik 

pracowaliśmy nad tym i szukaliśmy tej możliwości podniesienia tych diet, wcześniej wpłynął ten 

wniosek i do tego wniosku przychylamy się, rekomenduję przyjęcie tej uchwały. Dieta wzrasta o 

100,00zł za kwartał – 500,00zł za kwartał , dotychczas było 400,00zł za kwartał. Jest to już kolejna 

regulacja tych diet dla sołtysów, czy zadawalająca nie wiem, to państwa ocena, z naszej strony też 

taka inicjatywa była, Klub uprzedził nas wnioskiem – rekomenduję Państwu przyjęcie tej uchwały. 

Pan Przewodniczący: 

Zanim przystąpimy do głosowania to wykluczam Państwa radnych, którzy są sołtysami. 

- głosowanie: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 9 

Uchwała została przyjęta – 9 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

Brak głosu: Ewa Michalska, Jolanta Elżbieta Sulma, Krzysztof Penkala, Mirosław Nowacki, Piotr Lemański, 

Piotr Paweł Piotrowski. 

 



Do punktu 23-go 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr 22/III/2018 Rady Gminy Gostynin z dnia 17 grudnia 2018r w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. 

Opinia Komisji: 

Komisja Budżetu i Finansów – zaopiniowała negatywnie  

Pan Wójt: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado zanim przejdziemy do omawiania Projektu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej i zmieniającą uchwałę budżetową pragnę wnieść następujące autopoprawki: dokonuje 

się zmiany w zakresie zadań inwestycyjnych to jest zmniejszyć o  kwotę 22tyś. zadanie pod nazwą budowa 

boiska sportowego przy szkole podstawowej w miejscowości Sokołów, a wprowadzić do realizacja zdań 

inwestycyjnych pod nazwą: opracowanie koncepcji budowy chodnika wzdłuż drogi krajowej nr 60 na 

odcinku istniejącego zadań  chodnika w m. Sierakówek do granicy Gminy. Dokonać zmniejszenia o kwotę 

800zł. zadania pod nazwą: przebudowa drogi gminnej w miejscowości Dąbrówka, dokonać zmniejszenia o 

kwotę 3 tyś. zł. zadania pod nazwą: przebudowa drogi gminnej e miejscowości Budy Lucieńskie, dokonać 

zwiększenia o kwotę 3800zł. zadania pod nazwą: przebudowa drogi gminnej w miejscowości Stefanów. W 

projekcie uchwały zmieniającą uchwałę budżetową również dokonać zmian w zakresie zadań 

inwestycyjnych, tj. zmniejszyć o kwotę 22tyś zadania pod nazwą: budowa boiska sportowego przy szkole w 

miejscowości Sokołów, zwiększenia o kwotę 22tyś. na nowe zadanie inwestycyjne pod nazwą: opracowanie 

koncepcji budowy chodnika wzdłuż drogi krajowej nr 60 na odcinku od istniejącego chodnika w 

miejscowości Sierakówek do granicy gminy. Dokonać zmniejszenia o kwotę 800zł. na zadaniu pod nazwą: 

budowa drogi gminnej w miejscowości Dąbrówka, dokonać zmniejszenia o kwotę 3zł. zadania pod nazwą: 

przebudowa drogi gminnej w miejscowości Budy Lucieńskie, dokonać zwiększenia o kwotę 3800zł. zadania 

pod nazwą: przebudowa drogi gminnej w miejscowości Stefanów. Te zmiany w zakresie dróg dotyczą 

otwartych ofert z przetargu na drogi, skąd oszczędności gminnych brakuje przy czym dochodujemy 

przesunięć żeby można roztrzygnąć przetarg, natomiast jeśli chodzi o 22000,00zł. z boiska sportowego przy 

szkole w Sokołowie proponowaliśmy w tej uchwale zwiększenia kwoty 22tyś. zwiększając na odrolnienie 

działki, ale znaleźliśmy inny sposób na sprostowanie tego tematu, więc na ten moment 22tyś nie są nam 

potrzebne, a już kiedyś obiecywałem, że koncepsję przeznaczyć na opracowanie koncepsji chodnika wzdłuż 

drogi krajowej nr 60. 

Pani Skarbnik: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado pozwolę sobie omówić Wieloletnią Prognozę Finansową 

i wszystkie zmiany które zostały w niej dokonane, łącznie już ze zmianami w uchwale zmieniającej budżet. 

Pan Przewodniczący: Panie Wójcie nie zgadzamy się jako radni o wpłacenie składki celowej do ZGRP czy 

autopoprawką mógłby to Pan Wójt znieść? 

Pani Skarbnik: Ja omówię jakie są zmiany zmieniające budżet w Wieloletniej  Prognozie Finansowej, jeśli 

chodzi o zadania z zakresu dochodów bieżących to zwiększamy dochody bieżące w dziale gospodarce 

gruntami i nieruchomościami o 2 kwoty: 600zł z tytułu z wpłat użytkowania wieczystego nieruchomości są 

to wpłaty z tytułu jednorazowej wpłaty w ramach przekształcenia w ramach wieczystego użytkowania w 

własność, oraz 600zł z tytułu wpływu skali odszkodowań wynikających z umów to jest dotyczącej  szkody 

łowieckiej na dz. Nr 18/3 w miejscowości Lucień gm. Gostynin. W zakresie administracji publicznej 

dokonujemy zwiększenia dochodów bieżących o kwotę 283,26zł. z tytuły wpływu z rozliczeń z lat ubiegłych 

dotyczy zwrotu nadpłaty za rok 2018 w prenumeracie. Jeśli chodzi o wpływy z podatku rolnego, leśnego, 

podatku od spadku i darowizn, podatku od czynności cywilnoprawnej, podatku i opłat lokalnych zwiększamy 

plan dochodów bieżących o kwotę 2tyś. z tytułu wpływu  z kosztów egzekucyjnych, opłaty komornicze i 

koszty upomnień. Jeśli chodzi o inne wpływy stanowiące dochody jednostek samorządu terytorialnego 

dokonujemy zwiększenia planów dochodów o kwotę 410,00zł. z tytułu wpływu różnych opłat to jest opłat 



środowiskowych. W zakresie udziału gmin stanowiący dochód budżetu państwa dokonujemy zwiększenia 

planu dochodów bieżących o kwotę 40tyś z tytułu wpływów z podatku dochodowego osób prawnych na 

skutek zwiększonych wpływów do zaplanowanych. Jeśli chodzi o Oświatę i wychowanie to tutaj zwiększamy 

plan dochodów bieżących o kwotę 16tyś w wyniku otrzymanej darowizny w postaci pieniężnej tj. 

przekazanie środków na realizację projektu pod nazwą Patroni roku edycja 2019. SP w Sierakówku uzyskała 

grant z fundacji lotto im. Haliny Konopnickiej na realizacje zadania w zakresie Patrona roku Stanisława 

Moniuszko. Jeśli chodzi o dział dokształcania i doskonalenia nauczycieli to również wprowadzamy środki do 

budżetu w wysokości 3728,00zł z tytułu środków na dofinansowanie własnych zadań i bieżących gmin, to są 

zadania związane z kształceniem ustawicznym pracowników i pracodawców, porozumienie zawarte 

pomiędzy Powiatem Gostynińskim, a SP w Lucieniu na kształcenie pracownika z projektu finansowanego z 

Krajowego Funduszu szkoleniowego. Jeśli chodzi o zapewnienie uczniom prawa do bezpłatnego korzystania 

z podręczników, materiałów edukacyjnych lub materiałów ćwiczeniowych również otrzymaliśmy dotację od 

Wojewody Mazowieckiego. W zakresie pomocy społecznej, usług opiekuńczych i specjalistycznych usług 

opiekuńczych wprowadzamy do budżetu środki w wys. 6523,07zł z tytułu częściowej odpłatności za usługi 

opiekuńcze. Jeśli chodzi o dochody majątkowe to wprowadzamy do budżetu kwotę 219682,43zł są to środki 

pochodzące z dotacji celowej w ramach programu finansowanych z udziałem środków Europejskich jt. 

Końcowe rozliczenie zadanie realizowanego z zakresie Termomodernizacji budynków szkół. Jeśli chodzi o 

wydatki bieżące to tutaj dokonujemy zmian w zakresie dróg publicznych gminnych zwiększamy plan 

wydatków o kwotę 40446,33zł z tytułu pozostałych tj bieżące utrzymanie dróg. Zmniejszamy o kwotę 300zł. 

zadanie związane z rezygnacji zadania organizacji pikniku rodzinnego z okazji Dnia dziecka  dla mieszkańców 

sołectwa Zaborów Stary – Stanisławów, tutaj sołectwo dokonało zmiany z przeznaczenie  funduszu 

sołeckiego na wykup działki znajdującej się w tym terenie. Jeśli chodzi o wybory do Rad gmin do Rad 

Sejmików i Województw, wyborów Wójtów, Burmistrzów i Prezydentów tutaj dokonujemy ostatecznego 

rozliczenia dotacji i przesuwamy środki w wysokości 200zł z zakupu wpływów pozostałych i na  

wynagrodzenia bezosobowe w kwocie 166,90zl. 29,01zł. na ubezpieczenia społeczne, oraz 4,09zł na składki 

na fundusz pracy. Jest to końcowe rozliczenie dotacji związanych z przeprowadzeniem wyborów do Rad 

Gmin. Jeśli chodzi o wybory do Parlamentu Europejskiego to tutaj też mamy rozliczenie ostateczne z dotacji, 

przesuwamy środki z zakupu pozostałych 500zł na zakup materiałów i wyposażenia w tej samej wartości. 

Jeśli chodzi o bezpieczeństwo publiczne i ochronę przeciwpożarową to zabezpieczamy w budżecie, 

zwiększamy plan dodatków bieżących o kwotę 7tyś z tytułu wpłat jednostek na państwowy fundusz celowy 

planujemy przeznaczyć tą kwotę na potrzeby Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w 

Gostyninie. Komendant zwrócił się do nas z wnioskiem o zabezpieczenie środków i przekazanie kwoty na 

remont obiektów magazynowych poprawiające warunki bezpieczeństwa służby i zwiększamy wydatki  w 

wydziale Komendy Wojewódzkiej Państwowej Straży Pożarnej bo tam jest fundusz celowy z przeznaczeniem 

na zadania związane z remontami obiektów magazynowych Komendy Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej. Jeśli chodzi o szkoły podstawowe to tutaj dokonujemy zwiększenia  planu wydatków o kwotę 11tyś 

na zakup materiałów wyposażenia, 2,5tyś na zakup usług pozostałych i 2,5tyś na podróże służbowe i 

krajowe. W zakresie stołówek szkolnych i przedszkolnych to tutaj zwiększamy budżet o kwotę 40tyś. środki 

dotyczą wkładu własnego na realizację rządowego programu Posiłek w szkole i w domu w 2019r dla Szkoły 

Podstawowej w Białotarsku i Szkoły Podstawowej w Lucieniu. Pan Wójt wspominał o tym w sprawozdaniu 

międzysesyjnym, że Gmina Gostynin otrzymała dofinansowanie na rozbudowę i wyposażenie stołówek 

szkolnych i przedszkolnych w wysokości po 80tyś na każdą z placówek stąd  konieczność zabezpieczenia 

wkładu własnego w realizacji tego zadania. Jeśli chodzi o wydatki bieżące to mamy zmiany w zakresie 

przeciwdziałania alkoholizmowi  w dziale ochrony zdrowia. Wolne środki nie wykorzystane w 2018r 

przeznaczamy na zwiększone wydatki w tym roku tj kwota 17371,07zł. W zakresie gospodarki komunalnej i 

ochrony środowiska – w gospodarce odpadami komunalnymi proponujemy zwiększenie planów wydatków 

bieżących o kwotę 486752,82zł z tytułu wpłat gmin i powiatów na rzecz innych jednostek samorządowych i 

terytorialnych oraz Związku Gmin, Związków Powiatowo-Gminnych, Związków Powiatów, Związków 



Metroporidalnych na dofinasowanie zadań bieżących dotyczy to wpłaty składki celowej w związku z 

pokryciem kosztów usługi odbiorów i zagospodarowania odpadów, oraz wydatków związanych z obsługą 

funkcjonowania systemu dla Gminy Gostynin – mówimy tu o wpłacie składki celowej dla ZGRP. Jeśli chodzi 

o kulturę i  ochronę dziedzictwa narodowego to tutaj dokonujemy zmniejszenia  planu wydatków o kwotę 

2952,55zł z tytułu usług remontowych. Ta zmiana dotyczy zarówno zmniejszenia o kwotę 12952,55zł 

funduszu sołeckiego sołectwa Dąbrówka, sołectwo to zmieniło swój Fundusz sołecki wcześniej na remont 

świetlicy wiejskiej natomiast teraz będzie to zadanie o charakterze inwestycyjnym i będzie polegało na  

budowie instalacji centralnego ogrzewania wraz z montażem pieca w budynku gminnej świetlicy w 

miejscowości Dąbrówka w ramach funduszu sołeckiego o wartości 12952,55zl. zabezpieczamy również 

kwotę w wysokości 10tyś na realizacje tego samego zadania poza funduszem sołeckim ubiegając się o 

dofinansowanie na to zadanie z Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji Sołectw. Dokonujemy również 

zwiększenia o kwotę 10tyś wydatków bieżących na zadania związane z remontem świetlicy wiejskiej w 

miejscowości Podgórze. Jet to budynek w użyczeniu Gminy i również Gmina na to zadanie  zabezpiecza 

kolejne 10tyś na wkład własny na które gmina będzie się ubiegała w ramach Mazowieckiego Instrumentu 

Aktywizacji Sołectw po to by móc wydatkować środki, a one mogą być wydatkowane tylko na zasadzie 

refundacji, część którą planujemy pozyskać o dofinansowanie na ten moment zabezpieczamy środki w 

budżecie. Wprowadzamy kolejne zadanie do realizacji o wartości 50tyś jest to zadanie związane z 

rozbudową sieci wodociągowej w miejscowości Gaśno. Jeśli chodzi o gospodarkę gruntami i 

nieruchomościami to tutaj mieliśmy zmianę w zakresie sołectwa Zaborów Stary, wcześniejsze zadanie 

dotyczyło wykupu działki wraz z budynkiem w miejscowości  Zaborów Stary z przeznaczeniem na świetlicę 

wiejską w ramach funduszu sołeckiego Zaborów Stary – Stanisławów, sołectwo dokonało zmiany w zakresie 

zadań tego przedsięwzięcia i zmieniło je na wykup gruntów w miejscowości Zaborów Stary w ramach 

funduszu sołeckiego sołectwa Zaborów Stary – Stanisławów. Jeśli chodzi o środki które zabezpieczyliśmy na 

to zadanie to wprowadziliśmy kwotę do budżetu 20tyś na zadanie inwestycyjne dot. wykupu gruntów w 

miejscowości Zaborów Stary by móc zrealizować to zadanie. Jeśli chodzi o szkoły podstawowe to 

wprowadzamy zadanie budowy nowej kładki przy rzece na terenie szkoły w Lucieniu, jest dokumentacja są 

to wydatki o charakterze majątkowym z uwagi na wyrok ze Sądu Rejonowego w Płocku w sprawie zasądzenia 

tej kwoty od pozwanego tj Gminy Gostynin na rzecz powoda w roku 2016 za nieterminowe wykonanie 

dostawy podmiotu zamówienia naliczyliśmy kary umowne, niestety wyrok Sądu jest na naszą niekorzyść i tą 

kwotę musimy zwrócić wykonawcy ponieważ Sąd zajął inne stanowisko w tej sprawie. Jeśli chodzi o domy, 

kultury i świetlicy i kluby to tutaj zwiększenia polegają na zwiększeniu kwoty 10tyś na zadanie na które 

ubiegamy się o dofinasowanie w ramach Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji Sołectw Mazowsze 2019 

to jest zadanie dotyczące budowy instalacji centralnego ogrzewania  wraz z montażem kotła budynku 

świetlicy gminnej w miejscowości Zaborów Nowy, na termomodernizację budynku świetlicy wiejskiej w 

miejscowości Skrzany budynek w użyczeniu Gminy Gostynin, również zwiększamy to zadanie o kwotę 10tyś 

jak również zadanie które wcześniej wspomniałam dotyczące budowy centralnego ogrzewania w świetlicy 

gminnej. Jeśli chodzi o zadania w zakresie obiektów sportowych to tutaj Pan Wójt dokonał autopoprawki, 

czyli ta kwota dotycząca 22tyś na rozbudowę boiska sportowego przy szkole w miejscowości Sokołów 

proponujemy tą zmianę wprowadzając do realizacji zadanie z opracowaniem koncepcji chodnika w 

miejscowości Sierakówek jak również zwiększamy o kwotę 10tyś zadanie dotyczące urządzenie siłowni 

plenerowej w miejscowości Rogożewek w celu wspierania inicjatyw na rzecz lokalnego społeczeństwa, 

zadanie o które ubiegamy się również z Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji Sołectw. Są to wszystkie 

zmiany, które dokonaliśmy w budżecie, te zmiany które wprowadziliśmy zwiększają deficyt Gminy Gostynin, 

deficyt polegający na zwiększeniu o kwotę 479251,91zł. to jest o wartość wolnych środków wprowadzonych 

do budżetu na realizacji m.in. zadań związanych z gospodarką odpadami to jest wpłata składki celowej do 

ZGRP, ten deficyt planujemy pokryć wolnymi środkami i kredytami komercyjnymi. Przychody po zmianie 

wynoszą 856.251.91zł. natomiast spłaty rat kredytów i pożyczek nie ulegają zmianie, stąd tez zmiana która 

została dokonana w uchwale zmieniającej budżet powoduje zmiany w uchwale dotyczącej Wieloletniej 



Prognozy Finansowej Gminy Gostynin ponieważ te zmiany powodują zmiany  wyniku budżetowego Gminy, 

następuje zwiększenie budżetu do pokrycia wolnymi środkami pozostałymi z lat ubiegłych. 

Pan Wójt: Panie Przewodniczący, Wysoka Rada odniosę się do tek składki celowej którą Pani Skarbnik 

przytaczała do ZGRP z czego ona wynika: Walne Zgromadzenie ZGRP podjęło uchwałę w sprawie, 

członkowie, którzy uczestnic  w tym przedsięwzięciu pod nazwą gospodarka odpadami komunalnymi, 

zadłużenie które Związek zanotował  z tytułu gospodarki odpadami kwotą. Która została podzielona 

solidarnie na wszystkie 12 gmin, które uczestniczą w tym przedsięwzięciu. Metoda którą dzielono 

sumaryczną stratę  polegała na średnim  strumieniu śmieci z gminy z lat 2014-2018. Uważam, że jest to klucz 

sprawiedliwy który nie liczy liczby mieszkańców, tylko strumień z danej gminy powstał. I tak z terenu  naszej 

Gminy Gostynin tj, 1984tony rocznie dzieląc kluczem strumienia śmieci poszczególne gminy, partnerzy tego 

przedsięwzięcia proszone są o zabezpieczenie składki celowej. W roku 2018 przeprowadzono 2 

postępowania przetargowe na 2019r dla 12 gmin, członków gmin ZGRP, pierwsze postępowanie było 

przeprowadzone  w –cu lipcu, zostało one unieważnione z uwagi na to że oferty znacznie przekraczały kwot 

zabezpieczoną z iloczynu deklarowanych osób razy stawka. Pierwszy przetarg został unieważniony, drugi 

przetarg ogłoszona o październiku który miał wysokie stawki jakie w ofercie złożyli. Drugie postępowanie 

przetargowe zostało unieważnione, w m-cu grudniu Zarząd Gmin ZGRP prowadził negocjacje z 

wykonawcami na poszczególnych gminach i w trybie negocjacji udało się ustalić inne kwoty które wynikały 

z przetargu. W XII Walne Zgromadzenie podjęło uchwałę o podwyższeniu kwoty składki z 8,50zł na 14zł 

wynikające w postepowaniu przetargowym, tj wskazywało że 14zł. to do końca niezbyt doszacowana kwota, 

bo kolejne m-ce w realizacji tego zadania pokazały ze ta kwota nie jest wystarczająca. Trzecie postepowanie 

przetargowe zostało ogłoszone w maju, 24 maja uzyskała otwarte  oferty przetargowe, gdzie cały teren 

działalności ZGRP został podzielony na 12 sektorów i każda gmina było osobnym sektorem dając możliwości 

w startowaniu przetargowym dla małych firm i takich ofert dużo nie było. Na sektor który obejmuje naszą 

gminę gdzie wpłynęła tylko jedna oferta firmy ENERIS która do tej pory nas obsługuje  wielu lat, niestety 

wartość która została złożona  w ofercie znacznie przekracza te możliwości które wynikają z iloczynu liczby 

mieszkańców i stawki 14zł. Stąd jest taka prośba Zarządu o zabezpieczenie środków. Zabezpieczenie tych 

środków będzie skutkowało iż Zarząd ZGRP nie podpisze umowy z żadnym wykonawcą  i 1 lipca nie będziemy 

mieli żadnego wykonawcy na odbiór odpadów komunalnych a zadanie jest powierzone ZGRP będzie to 

budziło wiele kontrowersji z którymi będziemy musieli się zmierzyć. 

Pani Radna Elżbieta Tyszkiewicz; Panie Wójcie przez cały tydzień żeśmy debatowali  na temat śmieci i tak 

naprawdę większość radnych prosimy Pana o wycofanie tych środków, żeby one wróciły z powrotem i po 

części nie wyrażamy zgody aby tej opłaty Pan dokonał. 

Pani Radna Mariola Dan-Liberadzka: Panie Wójcie to co pan przeczytał to są zaległości nie tylko z m-cy 

listopad, grudzień ale z poprzednich lat, więc się pytam co robiła Pani Dyrektor i Zarząd Związku nie widzieli, 

że te opłaty rosną, czekali aż ten dług tak urósł. Te pieniądze, które Pani Skarbnik usilnie szukała żeby je 

znaleźć i zabezpieczyć to są nadal pieniądze mieszkańców i to mieszkańcy mogliby te pieniądze przeznaczyć 

na coś innego a nie na zapłacenie za odpady. My powierzyliśmy Związkowi i daliśmy wolną rękę aby pilnowali 

tego zadania, oni podejmowali decyzje jaka to stawka ma być, jeśli taki był problem dużo wcześniej to Pani 

Dyrektor powinna wcześniej powiadomić, może kontaktowała się z Panem Wójtem, ale my jako mieszkańcy 

dowiedzieliśmy się tydzień temu i zostali postawieni pod murem. Nie możemy wyjść ze Związku ponieważ 

jest taka umowa, Związek chce od nas pieniędzy żebyśmy wpłacili bo inaczej straszy nas, ze nam śmieci nie 

zabierze. Skoro mamy umowę podpisaną to oni są odpowiedzialni za odbiór i to jest ich problem jak będą 

odebrane, one mają być odebrane, my nie mieliśmy takiej możliwości aby wyjść z własną propozycją czy 

myśleć na ten temat jakbyśmy mogli rozwiązać ten problem i aby mogli odbierać śmieci od mieszkańców. 

Ne możemy być w ten sposób traktowani, teraz dostaliśmy taką informację ze jest 486tys. do zapłacenia, a 

przyjdzie ktoś za miesiąc i powie, że są kolejne pieniądze do wpłacenia, nie możemy być w ten sposób 



traktowani, są to pieniądze wszystkich naszych mieszkańców i to Związek odpowiada za to i oni muszą 

myśleć jak mają ten problem rozwiązać, wiedzieli o tym doskonale, my nie mamy wglądu  do dokumentów  

te które wpływają do Związku i to oni widzą. U nas w Gminie jak się dzieje źle, czy czegoś brakuje to Pani 

Skarbnik nas na bieżąco informuje – nie mamy pieniędzy na to, nie możemy sobie pozwolić, ponieważ nie 

pozwalają nam na to środki. Ktoś decyduje tez w tym Związku i jest odpowiedzialny Związek za tą sytuację. 

Nie możemy pozwolić na to, że teraz wszyscy będą wpłacać taką kwotę, ponieważ to niej jest kwota 1-2tys. 

Pan Radny Marek Balcerzak: Szanowni państwo, przed chwilą usłyszałem że Związek Gmin podejrzewał już 

w marcu ubiegłego roku, że sytuacja nie jest dobra ponieważ zmiana do statutu nastąpiła właśnie wtedy i 

wtedy ta zmianę wprowadzono żeby braki uzupełnić. Nie wiem dlaczego przez tak długi okres czasu tej 

informacji nie było, chciałbym się ogólnie odnieść; ja ogólnie od samego początku byłem za tym żeby to 

organizować na poziomie Gminy, a to była końcówka roku 2011 i rok 2012, wtedy oskarżono mnie zarzucono  

mi, że nie współpracuje z Wójtem, są na tej sali radni. Którzy również poparli takie rozwiązanie, też są po 

części współodpowiedzialni, dziś wnoszę o to żeby w jak najszybszym trybie wyjść ze Związku i organizować 

to we własnym zakresie, chociażby z kilku względów, jakie starania czyni Związek, bo Gmina twierdzi że nie 

jest jej to zadanie, żeby tych śmieci było mniej, czy są organizowane spotkania czy jest tłumaczone 

mieszkańcom, że jak przyjedzie pracownik ze Związku raz na m-c i nie ma czasu wydać numerków, czy kodów 

kreskowych i nawet z tym jest problem, my w roku 2012 wpłaciliśmy jednorazowo 87tyś na zorganizowanie, 

to są już pieniądze, które jakby na wejściu żeśmy stracili, dodatkowo co roku płacimy składkę do Związku w 

wysokości 26tyś o roku 2012 łącznie taką kwotę wpłacamy. Dzisiaj mamy tylko z tego problem, nic więcej, 

ja wiem, że musimy z tego wybrnąć, ale jeszcze raz wnoszę o to, aby jak najszybciej z tego Związku wyszli i 

zaczęli organizować we własnym zakresie, ja wyliczałem, że ta kwota wystarczyłaby na utrzymanie 1-2 

etapów i to byłby pracownik który na bieżąco by współpracował z mieszkańcami co regeneruje te koszty. 

Opracowanie z internetu, gdzie wszystkie Gminy, które nie należą do Związku dzisiaj mają maksymalną 

opłatę w wysokości 15-15,50zł za śmieci segregowane, wszystkie te gminy mają roztrzygnięte  przetargi i 

podpisane umowy na kolejne półrocze, nie słyszałem aby któraś gmina miała zaległości z pierwszego 

półrocza, czy z roku ubiegłego, nawet w specyfikacji przetargu Gminy wpisywały dodatkowe zadania np. 

Gmina Baruchowo ma opróżnianie w przetargu koszy z drogi wojewódzkiej, a my za kosze płacimy oddzielną 

kwotę w wysokości 3tyś netto miesięcznie. W każdy bądź razie na Gminie Duninów, Baruchowo nie 

zrezygnowano z tzw. dzwonów czyli mieszkańcy mają możliwość w dalszym ciągu wyrzucania szkła do 

pojemników zbiorczych i te firmy również w ramach tej opłaty te dzwony opróżniają. Jedna z Gmin nawet z 

PSZOKU zabiera w tej samej cenie, my jeżeli ten PSZOK będziemy mieli bo jest konieczny to prawdopodobnie 

wiązało by się z dodatkową dopłatą, więc jest to dla mnie zastanawiające, dlatego proszę aby jak najszybciej, 

a nawet już Pan Wójt nie zaczął szukać firmy na własną rękę, jeżeli by znalazł to po dwóch przetargach można 

nawet przez Związek podpisać umowę, a mógłby Pan Wójt taką firmę szukać z wolnej ręki dzisiaj już. 

Pan Przewodniczący: Panie Wójcie nie zgadzamy się z tą kwotą 486tyś, które Pan Wójt w budżecie 

zabezpieczył i wpłacał i prosimy o jak najszybszą interwencję Pana w tym kierunku, aby mieszkańcy ponieśli 

jak najmniejszą opłatę za odpady. 

Pani Koordynator ze ZGRP: Odniosę się tutaj do mapki, która Pan Radny przedstawił i wybrał z tej mapki te 

rzeczy które są najbardziej korzystne dla mieszkańców, natomiast w przyszłym tygodniu pojawi się 

szczegółowa analiza do tej mapy bo musicie państwo wiedzieć, że wiele tych szczegółowych informacji i 

świadczenia tych usług jest bardzo ograniczona, odpady segregowane nie są odbierane co m-c z niektórych 

nieruchomości zlokalizowanych z tych Gmin, mamy odpady biogradowane oddawane są do zbiorczych 

pojemników, nie są zbierane z pod domu tak samo z wielkogabarytowymi różne formuły zostały przyjęte 

pod to żeby ceny były jak najmniejsze w tych przetargach, na naszej stronie pojawi się analiza tej mapki, 

trzeba wziąć pod uwagę to, co szczegółowo za te pieniądze jest realizowane. 



Sołtysi: Tak jak widać Związek Gmin znalazł sobie dojną krowę, która doi pieniądze zarówno z Gminy gdzie 

prawie 0,5 mln chce naszych i z nas, ponieważ idzie druga podwyżka, jedna była 90%, druga 100%, a za 

chwilę będzie kolejne 100% to jest niedopuszczalne. Apropo  BIO to w ogóle nie idzie się dogadać z 

państwem. Wprowadziliście zgłaszanie, do tamtego roku wyło BIO wystawiane i było zabierane, a teraz jest 

w  nast. Sposób na 14 dni przed zabraniem należy zgłosić, dzwoni się na 12 dni bo się zapomniało i się słyszy 

-  proszę Pana jest już po terminie, jest wielki problem z przyjęciem tego, dlaczego nie można zrobić tego 

tak że przyjmuję w marcu BIO na cały sezon od ludzi, cały czas nam ukrócacie, sprawdzanie koszy, robienie 

zdjęć – co państwo wyprawiacie, zastanówcie się na tym co czym więcej śmieci segregowanych mieliśmy 

zbierać, tym ceny miały być niższe, ale niestety są coraz wyższe i wyższe. 

Pani Koordynator ze ZGRP: Proszę państwa tak jat tutaj Pan powiedział, zamówienia z wolnej ręki które 

zostały udzielone, zostały zrobione po to i okrojone m.in. te zadania, które na wykonawców zostały 

zdegradowane tą umową po to żeby te koszty mogły być mniejsze, jednak budzi widzi to utrudnienia. W 

momencie kiedy chcemy, aby ta usługa była świadczona w taki sposób, że od wszystkich zabieramy, 

wszędzie jeździmy, nie ma zgłaszana to wykonawca to wycenia, mówicie państwo znajdziemy oferenta, 

znajdziemy firmę na własną rękę oczywiście możecie państwo próbować,  tylko zwróćcie uwagę na to że w 

ogłoszonym postępowaniu przetargowym tylko i wyłącznie dla Gminy Gostynin, która stanowi 1 sektor 

zgłosiła się 1 firma, która złożyła ofertę w wysokości 1359504,000zł co daje w przeliczeniu na mieszkańca 

22zł za sam odbiór i gospodarowanie, tych odpadów, oferentów nie było tyle, było to skonstruowane tylko 

dla jednej gminy, sytuacja na rynku odbiorców odpadów nie jest łatwa i rzeczywiście nie a mnóstwa firm, 

które są gotowe świadczyć tą usługę ponieważ coraz bardziej jest skomplikowana na rynku 

zagospodarowania tych odpadów. 

Pani Radna Elżbieta Tyszkiewicz; Ja odniosę się do słów, które mówił Radny Pan Balcerzak, ja byłam w 

poprzednich też radach bo tak społeczeństwo moje zadecydowało i całkowicie zaufałam Pani Dyrektor, która 

była tutaj w tym pomieszczeniu i gwarantowała nam to, że jeżeli przystąpimy do Związku i im więcej 

będziemy segregować tym tańsze będą koszty, spotykając się z Panią Dyrektor na Białym w grudniu, gdzie 

byli mieszkańcy posiadający działki rekreacyjne, byłam zbulwersowana postępowaniem Pani Dyrektor, nie 

odpowiadała na pytania, potraktowała nas jako radnych i mieszkańców jako „Odczepcie się” ponieważ na 

pytanie w jaki sposób, jaka kalkulacja przygotowywana odnośnie produkowania śmieci, nie potrafiła nam 

odpowiedzieć. Ja uważam, że po to weszliśmy do Związku, abyście państwo nas reprezentowali państwo, 

nie chcę przytaczać jak były odbierane gabaryty w tym roku również w mojej miejscowości, np. sedesy stały 

przez 2-3 m-ce przy asfalcie, ponieważ starszy człowiek, który miał remont w domu nie miał siły aby ten 

sedes przynieść i schować, musiał poprosić kogoś lub czekać na dziecko, które przyjedzie z Warszawy. 

Zachęcanie nas ponownie do wstąpienia i do oddania Wam znów jakiegoś zaufania, uważam że ja występuje 

tutaj jako osoba, która może mówić na temat mieszkańców z moich sołectw – to jest karygodne, aby tak 

traktować mieszkańca, bo mieszkańcy są różni, są młodzi, starzy, bogaci, biedni, a wy chcecie pieniądze, 

wam  musi się zamykać, a nam, mieszkańcom w portfelach nie musi się zamykać. 

Pan Radny Janusz Brudnowski: Na wstępie powiem uczciwie, że jest mi niezmiernie szkoda Pań, które 

przyjechały, reprezentując tutaj Związek trzeci, czwarty głos w tej dyskusji i na pewno nie ostatni – to jest 

jedna kwestia. Druga kwestia to jest muszę stanąć w obronie Pana Balcerzaka bo do debaty się przygotowuje 

się solidnie i przedstawia tabelkę, mapkę to wie o czym mówi. Dlaczego Gmina Gostynin weszła do ZGRP, o 

ile dobrze pamiętam jest to wynik wprowadzenia nowelizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku, to 

że nasza Gmina weszła do Związku, nie dziwię się, Związek deklarował efektywnie i ekonomicznie dla 

mieszkańców wprowadzić spraw związanych z gospodarką odpadami, wszystko ładnie było tylko w teorii, 

teraz proszę odnieść się do jednego czynnika: u nas jest proponowana stawka 25zł. sąsiadujemy z kujawsko-

pomorskim, Gmina Baruchowo 13zł – 2zł dopłaca Gmina równa się 15zł,  Gmina Lubień Kujawski 8zł od 

osoby, strona Łódzka od 12-16zł od osoby. Jak mam wytłumaczyć mieszkańcom, że my płacimy tyle, a oni 



płacą inaczej. To jest jeszcze jedna kwestia Gmina Gostynin jest gminą rolniczą, rolnicy skarżą się na brak 

możliwości odstawienia folii jest to problem, a w sąsiednich gminach jest to jakoś uregulowane i nie ma 

problemu. 

Pan Sołtys: zbiórka śmieci gdzie jest wiele innych np. worki, sznurki, folie, a nic nie jest organizowane, żadna 

zbiórka. Gabaryty nie są odbierane z posesji, są odbierane z drogi gminnej, starsza osoba jak ma dostarczyć 

pojemnik do drogi gminnej, powinniście o tym pomyśleć. 

Pani Koordynator ze ZGRP: Proszę państwa, tak jak mówię, stawka która została teraz przyjęta w uchwale 

11 czerwca, ona wynika wprost z przetargów, z oferty wykonawców tak jak  w niektórych tych gminach co 

Pan mówił są to rzeczywiście nowe przetargi, są to przetargi trwające od 2017r, jakieś trzyletnie wiec 

zapraszam w przyszłym tygodniu do lektury, naszej analizy tych gmin i ich stawek. Cena jest wynikowo z 

ofert  wykonawców, gdyby to oferty były tańsze można byłoby ta stawkę ukształtować na innym poziomie,  

dla państwa gminy z tego przetargu który został roztrzygniety teraz w maju to jest 22zł, 3zł. stanowią koszty 

obsługi tego systemu, odnosząc się do kwestii odpadów o których pan mówił, problem jest ogromny lecz 

nie stanowi to odpadów komunalnych, te odpady z działalności rolniczej czy z działalności gospodarczej są 

one wyłączone odpady rolnicze. Robiliśmy rekonesans taki dla Pani Wójt ze Szczawina i sprawa nie jest 

prosta, otrzymaliśmy tylko jedną ofertę na gospodarowanie opon rolniczych, propozycja została złożona 

przez firmę Eneris  i to jest koszt 1500zł za tonę przy odbiorze tego typu opon. Dzieję się to dlatego ponieważ 

rynek odpadów podlega pobytowi podaży, dla firm recyklingowych jest to surowiec, jeżeli na ten surowiec 

jest zapotrzebowanie to jest prosto się tych odpadów pozbyć np. kiedyś za folie rolnicy otrzymywali 

wynagrodzenie, w tym momencie ten rynek jest rynkiem zapchanym i jeżeli chodzi o folie rolnicze, czy siatki 

myśmy też rozpoznawali ten rynek, chociaż nie jest łatwo to zaoferowała się firma z Gąbina i Pan który 

prowadzi tą firmę powoli obiera te odpady od rolników i chodzi o to, aby chociaż pokryć koszty transportu, 

ale nie jest to darmowe Po spotkaniu mogę udostępnić nr telefonu do tych firm. Problem nie jest łatwy i 

zgodnie z ustawą nie może być objęty tą stawką w ramach odpadów komunalnych za stawkę, która została 

ustalona 

Pan Sołtys: Państwo stępując na ten teren i chcąc świadczyć usługi wiedzieli że świadczą usługi na terenie 

rolniczym, pierwsze lata nie było problemu z tymi odpadami żeby je odbierać, odbieraliście bez żadnego 

problemu. W tym momencie jeśli chcielibyśmy to musimy szukać na własna rękę, zarówno resztę odpadów 

też mogę szukać na własną rękę, niż wam odstawiać za 25zł. możemy odstawić sąsiednim gminom za połowę 

ceny. 

Pani Koordynator ze ZGRP:  Proszę Pana ustawa takiej możliwości nie daje, ustawa mówi wyraźnie temu 

gospodarowanie i odbieranie przez gminę mają być poddane tylko odpady komunalne, jeśli masa odpadów 

weszła by w masę odpadów komunalnych to podrożyło by to dla wszystkich, niektórzy tego typu odpadów 

nie posiadają bo prowadzą gospodarstwa domowe,  tutaj należy to rozdzielić. Podczas rekonesansu gdzie 

nie ma firm gdzie z otwartymi rękoma tutaj czekają a były kiedyś, wiec nie mylmy tych dwóch spraw nie 

mylmy odpadów komunalnych, od odpadów gospodarstwa domowego. Czy zgodził by się Pan ponosić 

składkę biorąc pod uwagę  że ktoś oddaje odpady poprodukcyjne jakieś resztki plastiku czy metali żeby w tą 

masę wchodziły odpady rolnicze. 

Pan Przewodniczący: Ja osobiście prowadzę gospodarstwo rolne i mamy taki problem i czas naszej Gminę 

dobiega końca w Związku inne gminy same dysponują śmieciami , rolnicy oddają opony, folie i nie ma 

żadnego  problemu, jeśli weźmiemy to w swoje ręce to może będzie nam lepiej i taniej ponieważ stawka 

25zł to przegięcie. 

Pan Radny Marek Balcerzak: Głównym atutem aby wejść do Związku było to, że będzie to zorganizowane 

globalnie na całym terenie, teraz sam Związek to rozdrobnił, sami państwo szukacie, bo okazało się 

bezskuteczne, szukacie wykonawców na poszczególne gminy, a tego atutu tak naprawdę już nie ma. My nie 



mamy żadnych możliwości jako Radni, do mnie zgłaszają się mieszkańcy z rodzin wielodzietnych, ja nie mam 

możliwości zróżnicowania cen, ustawa daje takie możliwości, są rodziny gdzie maja po 7-9 osób w 

gospodarstwie, te osoby mogą przestać płacić, co wtedy będzie, co będzie jak teraz duża liczba osób 

przestanie płacić, na koniec będziemy musieli odłożyć kolejne duże pieniądze, w końcu garstka mieszkańców 

zacznie ponosić całkowite koszty usuwania odpadów. Chciałbym powiedzieć co państwo zrobiliście, co 

chcecie zrobić, żeby ta cena Pani powiedziała tak, ja obejrzałem wydruk, wiele specyfikacji i podpisanych 

umów, nie do końca się zgodzę że jest tam coś poukrywane, nam mieszkańcom zależy aby było taniej, tak 

to zorganizujcie żeby było 13-15zł jak w innych gminach, ja nie słyszałem aby ktoś z innej gminy się skarżył 

że nie ma śmieci odebranych itd. a różnice są ogromne, to nie jest 2-3zł a z tego co się zorientowałem to 

tam w tej cenie jeszcze więcej jest włożone. 

Pan sołtys;  Jakoś świadczonych usług, u nas na terenie śmieci nie zostały zabrane przez 1 m-c i czekały, aby 

drugi raz auto przyjechało i zabrało. Odbiór gabarytów powinien być z posesji, a nie żebyśmy – różnie jest, 

jeden ma 5m, drugi nawet 1km do drogi gminnej, to wszystko powinno być odbierane od domownika. 

Niektórzy mieszkańcy zgłaszają się że nie mają żadnego kosza, a pieniądze muszą płacić, niektórzy mają 2-3 

worki, a niektórzy nie maja worków. 

Nie mamy koszy do segregacji śmieci, bo nie zapewniacie tego. Trzeba by osobne pomieszczenie wybudować 

do przechowywania segregacji śmieci, jak Pani sonie wyobraża że butelki mają leżeć we worku jeśli jest 

wiatr,  odpady Bio które mają być przetrzymywane przez 14dni, czy Pani sobie wyobraża co się z tym dzieje. 

Chciałem się odnieść do dezynfekcji koszy, jak wstąpiliśmy do Związku to nie wiem jak w innych sołectwach, 

ale raz była dezynfekcja, a ludzie się skarżą. 

Pani Koordynator ze ZGRP:  Zgodnie z regulaminem dezynfekcja koszy jest we własnym zakresie – zgodnie z 

regulaminem o zachowaniu czystości. 

Pan sołtys: W miastach są takie śmieciarki które myją od razu kosze, dlaczego państwo nie przewidujecie 

tego. Bio mamy wyrzucać do normalnych koszy.  Mieście  dwa razy przyjeżdża śmieciarka, na wsi raz 

Pani Radna Ewa Michalska: Drodzy państwo chciałam się odnieść wcześniej nie zabierałam głosu, byłam 

przeciwna no to żeby wstąpić do Związku Gmin, nie od tak, to były moje przemyślenia z lat poprzednich 

gdzie odpadami zajmowała się gmina, było to robione w sposób bardzo dobry, przez urzędników, 

organizacja itd. Później jak mówiła Pani Tyszkiewicz, Pani Dyrektor oczarowała tych wszystkich państwa, że 

będziemy płacić mniej, że będzie to globalnie, ceny będzie można wynegocjować lepsze, przez te 6 lat odkąd 

jesteśmy w Związku i Związek zajmuje się odpadami to Związek nie zrobił nic jeśli chodzi o taką edukację i o 

to również żeby szukał, aby każdy mieszkaniec mógł mniej, czyli wprowadzać dodatkowe frakcje w 

segregacji, mógł na terenie każdej gminy zrobić instalacje na bio i już wtedy ilość tych kg zbywa, instalacje 

np. na popiół i też je w jakiś sposób zagospodarować, a tak to państwo nie zrobiliście nic w tym kierunku, 

Pani tu mówi, że może podać nr telefonu do osoby, która zajmuje się różnymi frakcjami rolniczymi, do tej 

pory nawet państwo o tym nie wspomnieliście, nawet nie daliście propozycji gminie, to my jako sołtysi 

szukaliśmy odbioru, żeby móc te wszystkie frakcje odebrać i z tym mieliśmy sporo pracy, ale jeżeli odpady, 

frakcje komunalne Urząd Gminy przekazał na Związek to pozostałe rzeczy zostaje w Gminie i to Gmina 

powinna się troszczyć o to i uważam że winą naszego Pana Wójta jest to, że będąc na Zarządzie jako członek 

reprezentant naszej Gminy nie sprzeciwił się temu żeby jeszcze teraz wpłacać dodatkowe składki, nie 

sprzeciwił się temu, aby ustalić taką wysoką cenę, nie powiedział Pan nam o tym właśnie na początku roku, 

to miał Pan przez ten okres czas żeby jeździć po kraju i szukać innej firmy, aby swoim mieszkańcom żeby 

było taniej, nie zrobił Pan nic w tym temacie i teraz Związek przez te lata nie zrobił nic, a teraz mówiąc nam 

na ostatnim spotkaniu Pani Dyrektor, że nawet uwadze Związku odeszło to, że ileś nieczystości z miasta było 

wrzucone pod specyfikację Gminy Gostynin, po zwróceniu uwagi była korekta faktury, czyli nie było tzw. 



Kontroli, ale z drugiej strony to tak, wprowadzanie tych wszystkich kodów, które jak to się ma że wszystkie 

worki są wrzucane razem prasowane teraz i co z tego wynika, te wprowadzanie dodatkowych zdjęć w 

koszach to nie jest opłacające proszę państwa i to że nie zrobiliście państwo żadnej specyfikacji, jeśli chodzi 

o ilość osób jaka zamieszkuje, jak najszybciej powinniśmy jako radni, choćby dzisiaj intencyjną uchwałę 

podjąć, aby z tego Związku wyjść, mamy teraz na to 3 m-ce aby ze Związku wyjść, więc też jestem przeciwna 

teraz, aby tą składkę wpłacić na Związek. Proszę państwa budżet przyjmowaliśmy za tamten rok i budżet 

Związek ma też taki, że to jest budżet na cały rok, państwo już teraz twierdzicie że Gmina musi pokryć to 

było z lat 2014-2018 brane pod uwagę te tonaże i teraz  państwo stwierdzicie, że jeżeli nawet  podwyższycie 

na 25 to i tak wam braknie, żeby prawie 0,5 mln dołożyła Gmina, za chwilę może się okaże, że za 2-3 m-ce 

znowu będzie taka składka celowa, bo w 2018r jak Związek przyjmował ten aneks do statutu to już wtedy 

prawdopodobnie, że nie wytrzyma tego finansowo i co mamy odpowiedzieć naszym mieszkańcom skoro 

inne ościenne gminy mają o połowę taniej, jeżeli państwo uważacie że ta kwota i nie będziecie szukać innej 

firmy to ja bardzo proszę Pana Wójta aby szukał to utrzymanie ładu i porządku jest obowiązkiem Gminy i w 

tym momencie na Pana ciąży, jeśli Pan wcześnie Radzie nie dał sygnału, że już jest źle to powinien Pan w 

jakiś sposób z twarzą wyjść. 

Pan Przewodniczący: Chciałbym powiedzieć, że Klub Radnych taką uchwałę intencyjną ma przygotowana 

gotową. 

Pani Koordynator ze ZGRP:  Chciałabym się odnieść do słów Pani Radnej bo dyskusja była na żywo na tym 

spotkaniu w Białym, gdzie miałam przyjemność uczestniczyć. Mówi Pani o tym braku edukacji i nie zgodzę 

się z tym, sprzeciwia się Pani żebyśmy prowadzili kontrole, żeby wykonawca sprawdzał zawartość 

pojemników, jest to bardzo istotne proszę Pani, wiemy i możemy państwu pokazać co państwo mieliście 

tam źle, segregować na kilkanaście frakcji możemy, tylko jak powiedziałam wtedy nauczmy się segregować 

dobrzy i przyłóżmy się na segregacje te frakcje które mamy. Drodzy państwo 70% odpadów które zabieramy 

to są odpady zmieszane przy 90% deklaruje, że je segreguje. Proszę nie mówić, że nie wdrożyliśmy 

podstawowych zasad, żeby nie wyrzucać butelki, czy szklanego opakowania do pojemnika na odpady 

zmieszane, te rzeczy co mówię to są przyjęta na terenie całego kraju, jako   zasady ekologiczne które każdy 

chce mógłby się dowiedzieć na własną rękę które Pani zarzuca, ale rzeczywiście przekaże naszym 

zarządzającym aby tej edukacji powinno być więcej. Mówi Pani, że odpady które zostały zaliczone Państwu 

może nie pochodzą z tereny Gminy, proszę mi wierzyć, że są skrupulatnie sprawdzane i zapisane jest to w 

umowie kontrola wykonawcy również  śledzenie zapisu GPS i każdy samochód jest rzeczywiście śledzenia 

kontrolne zespołu który rozlicza przyniosły takie efekty zawróciliśmy  tego systemu 3 mln faktury których 

tak powiem, na których wypłatę się nie zgodziliśmy które skontrowaliśmy i te pieniądze zostały zatrzymane, 

bo wykonawcy nie zgodnie z zapisami umowy realizowali tą usługę i dzięki systemowi GPS pieniądze wróciły 

do systemu, proszę  mi wierzyć że jest to długa i żmudna praca żeby to sprawdzić. Nie możemy gwarantować, 

że ktokolwiek wejdzie nie będzie miał zapis aby tą umowę realizować niegodnie z tymi przepisami. Pani 

mówi, będziemy płacić na Związek, proszę Państwa to nie płacenie na Związek, są to pieniądze których 

zabrakło w systemie na pokrycie odpadów, które zostały zabrane z państwa gminy, to nie jest prezent który 

mógłby wybrzmieć to z Pani wypowiedzi, tylko jest to składka celowa na to aby pokryć kwotę która jest 

wymagalna za gospodarowanie tych odpadów które na państwa terenie zostały wytworzone. 

Pan sołtys: A z czego Pani ma wypłatę? 

Proszę Pani gdy wchodziliśmy do Związku, daliście nam sołtysom deklaracje aby mieszkańcy wypełniali tam 

były zapisy, czy lekki, czy średni samochód, bo nieraz nie można  dojechać, teraz się tego nie stosuje, 

mieszkaniec wyciąga kilometr pojemnik, kto przejeżdża to wrzuci mu śmieci dodatkowo idzie później to 

wszystko na mieszkańca bo tak się zdarza. 



Pani Koordynator ze ZGRP:  Jeśli są  indecynalne przypadki to rzeczywiście nie robimy od razu postępowania 

w oparciu o jeden przypadek, który miał miejsce. 

Pani sołtys: Proszę państwa może byście większe oznaczenia, napisy zrobili na tych workach, są osoby starsze 

nie zawsze dowidzą i mają problem. 

Pani Koordynator ze ZGRP:  Proszę sugerować się kolorami. 

Pani Radna Elżbieta Sulma: Proszę pai się wypowiada w związku z tym segregowaniem ja powiem państwu 

tak: miałam niedawno w tamtym roku takie prośby od starszych ludzi, jak Pan powiedział osoby starsze nie 

produkują i tak jest faktycznie, osoby starsze nie produkują, wy państwo szukacie oszczędności, będziecie 

sobie przyjeżdżać na telefon po gabaryty, czy tak dużo jest, na początku to była dużo gabarytów, ciągle coś 

nam uszczuplacie, brak dezynfekcji, jest też sprawdzanie. Chcę się zwrócić do państwa w sprawie starszej 

mieszkanki, gdzie sprawę pomagał mi rozwikłać Pan Mecenas i wiecie Państwo nie rozwikłaliśmy tej sprawy, 

ta kobieta wylądowała w szpitalu, kolokwialnie się przyznała, nie chciała dalej walczyć nie miała siły. Miała 

do zapłaty 700zł. i wpłaciła jakieś kolegium – nie wiem jak to fachowo się nazywa za to że wrzuciła pojemnik 

po śmietanie do dużego niezmieszanego i państwo polowaliście na nią, że nie ma odpadów segregowanych, 

nie ma plastików, więc ona wrzuciła wszystko do jednego, nie miała żadnej zmiany deklaracji czy ma 

zmieszane, więc wy postanowiliście Panią ukarać i naliczyliście jej i płaciła jakby za zmieszane drogie śmieci. 

Ta pani przeszła ciężką ścieżkę, bo jeszcze jedna Pani się zgłosiła, ale wynajęła sobie adwokata, sprawę 

wygrała, ale ta Pani nie mogła sobie poradzić. Pisaliśmy odwołania, ale w końcu Pani poddała się i 

powiedziała że zapłaci i gdy Pani zapłaciła kwotę i pogodziła się z tym, że państwo jej naliczyliście z tytułu 

robienia zdjęć okazało się, że trzeba płacić za zmieszane, a nie za segregowane śmieci i cały czas przychodziły 

do niej monity że płaci za mało na śmieci. Ona prawie 2 m-ce w m-cu płaciła i trzęsła się co ona takiego robi 

źle. Nie można tak, to jest nie do pomyślenia, można było zostawić kartkę z napisem, że nie zabieramy, 

proszę o przesegregowanie śmieci, można było wiele możliwości zrobić, a nie nękać tą straszną osobę. Za 

wywóz śmieci odpowiedzialny jest samorząd, ale my możliwości wyjścia z tego poniekąd nie mamy, jesteśmy 

zdani tylko i wyłącznie na łaskę i nie łaskę Państwa, nie widzę tego, aby wyjść z tego problemu, bo państwo 

bronicie swoich racji, ale my jako mieszkańcy też bronimy bo cena idzie do góry, winduje się okropnie i co 

jest najgorsze, od 2020r państwo sugeruje, że będziemy płacić po 50zł. Jeżeli tak to ma być to ja się pytam 

gdzie jest tego koniec, co my mamy zrobić Panie Wójcie jeżeli wystąpimy z ZGRP, bo Pan mówi, że nie zabiorą 

śmieci, czy ZGRP może coś takiego zrobić jeśli te śmieci powstaną i ktoś wystawi na ten czas gdzie mamy 

deklaracje, my chcemy się z tego wypisać, mieszkańcy, sołtysi i radni. Panie Wójcie ja proszę Pana aby Pan 

wstał i powiedział jaki ma plan przyszłości tego. 

Pan Przewodniczący: Chciałbym poprosić Panią ze ZGRP aby powiedziała czy z dniem 1 lipca nie będzie miał 

kto odebrać śmieci, czy to jest prawda czy nieprawda: 

Pani Koordynator ze ZGRP: Panie przewodniczący, my realizujemy te możliwości finansowe, na ten moment 

mogę powiedzieć tylko tyle chcielibyśmy podpisać umowę i zapewnić ciągłość, na ten moment nie mogę 

odpowiedzieć Panu czy jednoznacznie tak, czy nie, analizujemy te możliwości. Jest mi bardzo przykro i nie 

wierzę w to żeby taka sytuacja mogła mieć miejsce, żeby ktoś został nękany, drodzy pastwo nawet jeśli było 

postepowanie w sprawie nieprawidłowej segregacji prowadzonej to skutkiem postepowania może być to że 

co m-c dana osoba z nieruchomości zapłaci większą stawkę, nie ma możliwości ukarania kogoś, nałożenia 

mu mandatu 700zł o czym Pani mówi, ja chciałabym poznać nazwisko tej osoby, jeśli jest to problem RODO 

w jaki sposób Pani została potraktowana należy się temu przyjrzeć, nie wierze temu i nie potwierdzam tego, 

że taka sytuacja miała takie miejsce. 

Pan Przewodniczący: Chciałbym się dowiedzieć konkretnie, jeśli z dniem 1-go lipca nie wpłacimy tej  dopłaty, 

jako mieszkańcy czy będziemy mieć odbierane te śmieci czy nie? 



Pani Koordynator ze ZGRP: Panie Przewodniczący tak jak Panu powiedziałam my analizujemy płynności 

finansowe, bardzo intensywnie pracujemy dlatego m.in. Pani Dyrektor tu nie mogła przyjechać i wysłała w 

zastępstwie nas, jednak jednoznacznej odpowiedzi udzielić nie mogę. 

Pani Radna Mariola Dan-Liberadzka: Ja tylko chciałam dodać, tak jak Pani wspomniała w umowie był zapis, 

że w połowie roku firma ENERIS może chcieć odstąpić od tej umowy, państwo jako Związek wiedzieliście 

doskonale o tym, że taka sytuacja może być, więc taką sytuację było nam przedstawić wcześniej, byśmy też 

szukali innych rozwiązań, a nie teraz jesteśmy w połowie roku podstawieni pod ściana i nie mamy żadnego 

wyjścia, żadnego ruchu, w ten sposób nie traktuje się ludzi, państwo doskonale wiedzieli o tym. 

Pani Koordynator ze ZGRP: Dlatego został rozpisany ten przetarg i oferty które państwu przedstawiałam 

Pani Radna Mariola Dan-Liberadzka: Ale to jest za późno. 

Pani Koordynator ze ZGRP: Ale dlaczego to jest za późno? 

Pani Radna Mariola Dan-Liberadzka: To jest za późno proszę Pani, gdybyśmy wiedzieli o tym w styczniu o tej 

sytuacji, na pewno pojęlibyśmy kroki, aby wystąpić od Związku i na własna rękę szukać rozwiązań, a nie tej 

chwili jest prawie koniec czerwca i Związek nas straszy, że od 1-go lipca nie zabierze nam śmieci. 

Pani Koordynator ze ZGRP: Ale nikogo nie straszymy proszę Pani. 

Pani Radna Mariola Dan-Liberadzka: Przed chwilą tak Pan Wójt powiedział. 

Pan sołtys: Ale nie uzyskaliśmy odpowiedzi od Pani, czy będą śmieci odebrane czy nie? 

Pani Koordynator ze ZGRP: Tak jak wcześniej powiedziałam, robimy wszystko, stajemy na głowie, żeby tą 

umowę móc podpisać, w tym momencie nie mogę jednoznacznie powiedzieć. To co mówiła tutaj Pani Radna 

– to że zostały podpisane w wyniku negocjacji umowy z wolnej ręki po to, żeby można jeszcze przez jakiś 

czas płacić mniej i to że wykonawcy wypowiedzieli tą umowę co mówił Pan Wójt to świadczy o tym, że ta 

sytuacja jest dynamiczna i nie ma na rynku mnóstwa firm, które za niewielkie pieniądze odebrałyby od nas 

odpady komunalne, bo gdyby tak było to tych ofert byłoby więcej. Mimo to, że rozdrobniliśmy to, a 

rozdrobniliśmy po to żeby móc dopuścić mniejsze firmy, które mogłyby na mniejszych sektorach pracować. 

Jak widać nie pojawiło nam się mnóstwo nowych firm, które chciały wejść na tern państwa gminy, czy na 

teren innych gmin gdzie są członkami Związku. 

Pani Radna Elżbieta Tyszkiewicz: A ja zadam Pani jedno pytanie: proszę mi powiedzieć, jeżeli z firmą Eneris, 

z Wami nie będzie miała podpisanej umowy, czy nie waszym problemem jest, to że my należymy do Związku 

i wy macie zadania to jest naszym problemem przez okres wypowiedzenia, dlaczego  mamy mieć śmieci nie 

zabranych? Wy macie prawo wypowiedzenia i my jako Urząd mamy prawo wypowiedzenia, więc uważam 

że okres wypowiedzenia wystąpienia ze Związku, wy Państwo macie obowiązek nam zapewnić, żeby te 

śmieci były od nas odebrane; 

Radny Pan Kamil Balcerzak: Ja uzupełnię wypowiedz koleżanki, tez o tym samym pomyślałem, że w tej chwili 

okres wypowiedzenia ze Związku to jest rok czasu, są tutaj plany Pana Wójta aby skrócić ten okres do 3 m-

cy, tak więc jak przed chwilą powiedziała Radna na tą chwilę Wójt zcedował swój obowiązek na was i póki 

co ten obowiązek spoczywa na Was. W tej chwili nas jako mieszkańców to że nie przyzwalamy Wam 

podjęciem uchwały budżetowej i przesuniecie 486tys. nie zwalnia Was to z obowiązku odbierania 

nieczystości, czy nie jest tak? 

Pani Koordynator ze ZGRP: Tak jak Pan mówi, cały czas pracujemy nad tym, aby móc tą umowę podpisać. 

Pan Radny Marek Balcerzak: Związek to my tu jest problem, to są tylko pracownicy, my żeśmy do związku 

weszli i to jesteśmy my. 



Pani Radna Elżbieta Tyszkiewicz: Obowiązuje okres wypowiedzenia we dwie strony, jeżeli Związek Gmin 

przejął obowiązki Urzędu Gminy powinien zapewnić na okres wyjścia odbiór nam nieczystości. 

Radny Pan Kamil Balcerzak: Panie Marku Gmina, ale czy wszyscy decydują o budżecie, są osoby 

odpowiedzialne które decydują w naszych interesach. 

Pani sołtys: Ja chciałabym się zapytać, my mamy na deklaracjach, że od godz. 6 powinniśmy wystawić kosze, 

z racji tego że mieszkamy przy drodze 60 wystawiamy te kosze, bo Państwo tak mówicie i takich godzin 

pilnujemy, tylko jeśli jest taki dylemat, że w ciągu tego dnia są różnie zabierane, nie raz stoją nawet do 18-

tej i my musimy pilnować tych koszy, aby nikt nam nie włożył nic, bo państwo jeździcie i robicie zdjęcia i 

później musimy się tłumaczyć, to chyba też nie powinno tak być. 

Pani Radna Mariola Dan-Liberadzka: Rozumiem Panią doskonale, że musieliście państwo ogłosić przetarg 

itd. Ale my nie mając do tej pory żadnej informacji o podwyżce styczniowej z 8,50zł na 14zł za segregowane 

myśleliśmy że jest wszystko ok, budżet spina się cały czas w Związku i wszystko jest  i nikt nie zgłasza nam 

żadnego problemu to znaczy że było wszystko dobrze, dopiero w tej chwili dowiedzieliśmy się o tak 

ogromnym problemie, więc pytam dlaczego nas nie informowano i tak samo pytanie do Pana Wójta. 

Pan Przewodniczący: Prosiłbym o odpowiedz podsumowującą Pana Wójta. 

Pan Wójt: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, sprawa wystąpienia ze ZGRP to jest wystąpienie generalnie  

ze Związku, czy tylko z przedsięwzięcia gospodarki odpadami komunalnymi też trzeba rozważyć, ponieważ 

tutaj w gospodarce komunalnej rzeczywiście zaniedbał Związek straty, to w innych działaniach korzystamy 

ze Związku i mamy pozytywne tego efekty. Tak jak wspomniał Pan Radny Kamil Balcerzak okres 

wypowiedzenia w brzmieniu 12 miesięcznego okresu wypowiedzenia czyli wystąpienia od Związku ze 

skutkiem umowy na koniec w zakresie odpadami komunalnymi. Na ostatnim Walnym Zgromadzeniu w dniu 

26 maja podjęta została uchwała zmieniająca statut w tym zakresie skracając okres wypowiedzenia do 3 m-

cy. Ta uchwała została skierowana do Służb Wojewody, jeżeli Służby Wojewody nie uchylą tej uchwały i 

utrzymają w mocy to okres wypowiedzenia od tej umowy będzie obowiązywał, tak jakby ta możliwość się 

pojawia zdecydowanie krótsza. Kwestia tak jak podkreśliłem na dzień dzisiejszy Zarząd nie podpisał umowy 

na żadną z gmin, dla mnie niebezpieczeństwo to jest brak umowy, to że od 1-go nie będzie miał kto zabierać, 

ale być może taka umowa zostanie podpisana jeszcze w dniu dzisiejszym, albo w poniedziałek, umowę 

podpisuje Zarząd. Zarząd jest kilkuosobowy, ale od zarządu pod taką umową musi podpisać się Skarbnik, 

który gwarantuje zabezpieczenie środków na ten cel. Stąd są wątpliwości czy członkowie zarządu i Pani 

Skarbik Związku czy mogą taką umowę podpisać bez zabezpieczenia należytego środków. Sprawa 

dodatkowych pojemników, była mowa że powinny być 2-3, ale to są kolejne koszty, my analizując przejęcie 

w naszą spółkę komunalną tego zadania to jest 4tyś gospodarstw domowych razy 75zł – średnio pojemnik 

który można kupić to jest kwota 300tys.W regulaminie jest, że podstawowy kosz zapewnia wykonawca te 

wszystkie pojemniki które my mamy mieszkańcy Gminy Gostynin są własnością firmy Eneris. Wiele Gmin w 

specyfikacjach zawierało, że mieszkaniec sam się wyposażał w pojemnik i on jest jego własnością bo musiał 

go kupić. Na początku te pojemniki były w cenie nawet 120zł. wtedy gdy było na to duże zapotrzebowanie. 

Chciałem tylko uczulić państwa, stawka od osoby, czy od gospodarstwa domowego, na przedostatnim 

Walnym Zgromadzeniu była ta uchwała przedmiotem dyskusji, rozważaliśmy czy od osoby, czy od 

gospodarstw domowych i wtedy gospodarstwo domowe jednoosobowe, dwuosobowe, trzyosobowe, 

czteroosobowe  i więcej i jeszcze można było rozdrobnić. Ale cały czas mówimy o tym, że ta kwota 

wynikająca z przetargu to przedsięwzięcie musi być zbilansowane, więc jeżeli byśmy różnicowali 

gospodarstwa jedno, dwu, trzy, czteroosobowe i więcej i zatrzymali byśmy wzrost tej ceny to za te osoby 

piątą, szóstą ktoś też musi też zapłacić, to byłoby kosztem gdzie gospodarstwo jednoosobowe miałoby 

wyższą stawkę, jedno, dwuosobowe musiałoby tą różnicę pokryć za te  osobę piąta, szóstą w rodzinie. 

Wyjście naprzeciw dla rodzin wielodzietnych też taki instrument jest i kompetencja Zarządu rodziny 



wielodzietne i wieloosobowe mają problem z płaceniem mogą wystąpić o umorzenia częściowe, całkowite, 

takie decyzje Zarząd podejmował i w wielu sytuacjach się do tego przychylił. Do państw też taka informacja 

dotarła z Gminy Góra Kalwaria stawka 38zł wychodzi im z przetargu, ja słyszałem o kwocie 42zł i to jest 

problem generalnie całego kraju. Dla przykładu też powiem Gmina Drobin która jest w ZGRP w ubiegłym 

roku podjęła decyzje o odstąpieniu od gospodarki odpadami komunalnymi, bo wcześniej było nas 13 gmin, 

a teraz 12 gmin. Gmina Drobin po odstąpieniu z przedsięwzięcia gospodarki odpadami komunalnymi 

prowadziła na własną rękę postępowanie i na dzień dzisiejszy mają 20zł, tak więc do tego trzeba ostrożnie 

podejść, emocje nic nam nie dadzą. Jeśli chodzi o sprawy PSZOKU, oczywiście taką deklarację złożyliśmy do 

ZGRP i chcielibyśmy aby jak najszybciej ten PSZOK powstał, ZGR otrzymał dofinansowanie, decyzja o 

przyznanie dofinansowania ze środków UE na organizację PSZOKU Organizacje PSZOKU w ofercie 

„Zaprojektuj i wybuduj” z kilkukrotnych postępowań przetargowych wykazały, że te kwoty które były 

zabezpieczone wynikające z tego dofinansowania nie wystarczyły. My i pastwo Radni podjeliśmy  

zmieniającą uchwałę budżetową w której zabezpieczyliśmy środki w wysokości 86tyś z naszego budżetu żeby 

wesprzeć ten projekt i jeżeli w Związku nic się nie zadzieje, to taki PSZOK u nas w tym roku powstanie, bo 

my jesteśmy jako jedna z nielicznych gmin z uwagi na to, że państwo pozwoliliście zabezpieczyć środki ma 

udział własny i ten PSZOK do końca roku na pewno powstanie w Solcu. Jeżeli się coś zadzieje w Związku, to 

też się obawiam, że ten PSZOK może nie powstać. Kwestia też podzielenia jak Pan Radny Balcerzak 

powiedział, uważałem że pójście w grupie pozwoli na uzyskani niższych cen, korzystniejszej stawki dla 

mieszkańców i można powiedzieć, że na początku tak to było i ta to działało, generalnie gospodarka 

odpadami komunalnymi w całym kraju się skomplikowała, masa śmieci rośnie lawinowo, a najważniejsze 

jak wspomniała Pani reprezentująca Związek że są kłopoty z zagospodarowanie pewnych frakcji i po prostu 

rynek zatkał się, pewne frakcje są nie do zapchnięcia, co powoduje że instalacje podnoszą bardzo stawki na 

instalacjach za zagospodarowania ponieważ nie udaje się  im tego zagospodarować i zrobić z tego pieniążki,  

muszą dłużej składować. Dlatego podzieliliśmy tym razem na 12 sektorów bo też nie ukrywam, różnymi 

metodami próbowaliśmy zachęcić np. Baruchowo, które Państwo przytaczacie, że jest tak fajnie, tanio itd. 

Dlatego podzielone, dlaczego Baruchowo nie startowało np. do Łącka, do nas, Szczawina gdzie ma to 

praktycznie pod nosem, niestety nie wpłynęła żadna oferta z Zakładu Komunalnego w Baruchowie na tak 

rozdrobnione wtedy Gminy, uważaliśmy że to będzie instrument który zachęci i dlatego dokonaliśmy takiego 

podziału, niestety tak się nie stało, tak jak powiedziałem firma Eneris jako jedyna złożyła ofertę znacznie 

przekraczającą tą kwotę, która wynika z iloczynu zdeklarowanych mieszkańców razy stawka jaką jesteśmy 

w stanie zabezpieczyć. Proszę o 10 min. Przerwy i z Panią Skarbik zastanowimy się co to tych zmian. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski ogłosił 10-minutową przerwę.  

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski wznowił obrady po 10-minutowej przerwie.                      

Pan Wójt: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado wobec dyskusji nad projektami uchwał pragnę wnieść 

kolejną autopoprawkę do uchwały zmieniającą Uchwałę budżetową Gminy Gostynin na 2019r i do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin, proponuję zmniejszenie planu wydatków bieżących o 

kwotę 486.752,82tyś z tytułu wpłat Gminy na rzecz ZGRP tytułem składki celowej na rzecz pokrycia kosztów 

usługi odbioru i zagospodarowania odpadów, oraz wydatków związanych z pokryciem kosztem obsługi 

systemu dla Gminy Gostynin, zmniejszenia w wyniku budżetu Gminy Gostynin, to jest deficytu budżetowego 

o kwotę 459.251,91zł w zakresie kwoty wolnych środków prowadzonych na pokrycie zwiększonego deficytu 

to jest kwoty 7399,251,91zł do kwoty 6940mln wolnych środków  pozostawia się w budżecie 17371,.00zł z 

przeznaczeniem w dziale ochrona zdrowia jako nie wykorzystane w 2018 i wydatki w kwocie 10129,90zł na 

transport i łączność to jest bieżące utrzymanie dróg. Takie poprawki wcześniej zgłoszone to jest 

autopoprawkę rozszerzam o taki zapis. 

Opinia Komisji: 



Komisja Budżetu i Finansów – zaopiniowała w poprzedniej formie negatywna, teraz po autopoprawce 

jest pozytywna opinia 

- głosowanie: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 14 

Uchwała została przyjęta – 14 głosów za i stanowi załącznik do protokołu. 

Nieobecny: Janusz Brudnowski 

 

Do punktu 24-go 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2019 rok. 

- głosowanie: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 14 

Uchwała została przyjęta – 14 głosów za i stanowi załącznik do protokołu. 

Nieobecny: Janusz Brudnowski 

Pan Wójt: Bardzo dziękuję za przyjęcie obu dwóch uchwał, chciałem tylko dodać, że w tych 

autopoprawkach nie zdjęta została kwota przeznaczona na wykup gruntów z Zaborowie, jest ona w 

budżecie przewidziana, zawieszona i tej kwoty nie wykorzystamy dopóki, dopóty państwo nie 

podejmiecie uchwały wyrażającej zgody na wykup tych gruntów, środki na ten cel w budżecie są. 

Radny Pan Marek Balcerzak; Dziękuję bardzo. 

Radny Pan Kamil Balcerzak: Ja to samo chciałem powiedzieć co Pan Wójt, po prostu nie zdejmujemy 

tego z budżetu, żeby jasno przedstawić sytuację nie jesteśmy tutaj przeciwni temu wykupowi jednak 

przesuwamy go w czasie, jak Pan Wójt powiedział, te środki są zabezpieczone w budżecie nie zdjęte 

ta autopoprawką. 

Radny Pan Marek Balcerzak; Ja tylko żałuję, nie wiem, teraz może być przerwa wakacyjna i jeżeli 

następna sesja będzie koniec sierpnia i może być mało czasu, aby dopełnić formalności, może się to 

przesunąć zbyt daleko, ale tak się stało. 

 

Do punktu 25-go 

Informacja Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej w Solcu o realizacji zadań statusowych w minionym 

roku. 

Opinia Komisji: 

Komisja Oświaty – zaopiniowała pozytywnie i przyjęła do wiadomości. 

Pani Dyrektor: Ja tak króciutko, komisja zaakceptowała moje sprawozdanie. Nad funkcjonowaniem, nad 

organizacją nadzór sprawuje Wójt Gminy, natomiast pomocą merytoryczną służą nam Biblioteka 



Wojewódzka i Biblioteka Powiatowa w Gostyninie. W tej chwili główna biblioteka w Solcu jest główną 

biblioteką i są jeszcze 4 filie, filia w Sierakówku, w Emilianowie,  Sokołowie i Lucieniu. Zadaniem biblioteki 

nie jest gromadzenie materiałów bibliotecznych, ale jednocześnie pozyskiwanie czytelników i rozbudzanie 

chęci do czytania i do czytelnictwa i współdziałanie z innymi instytucjami. Jeśli chodzi o wielkość 

obsługiwania populacji to mamy 12082 czytelników potencjalnych, jeśli chodzi o ilość wypożyczanych 

książek w ciągu tamtego roku chciałam zaznaczyć, że kilka m-cy było martwych, ponieważ była likwidowana 

biblioteka w Solcu  było oczekiwanie na Dyrektora w Solcu i tutaj dlatego też mniej czytelników. Księgozbiór 

ma 63807 z tego wypożyczeni w ciągu roku 11533 i jeszcze są udostepnienia księgozbioru ponad 2tyś. 

Czytelników wszystkich, użytkowników jest 970 i liczba czytelników na 100 mieszkańców jest 10-ro 

czytelników. 

 

Do punktu 26-go 

Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy dotycząca rynku pracy w szczególności bezrobocia w 

Gminie Gostynin. 

Pani Dyrektor PUP Elżbieta Tyszkiewicz: Ogólnie powiem, że bezrobocie jest 14,3%, bezrobocie spada, nie 

ma wzrostu, jest spadek, w przybliżeniu od stycznia 2019r do końca maja jest spadek o 436 osób jest to 

widoczne. Odnośnie Gminy to Gmina współpracuje z Urzędem Pracy, Urząd Gminy korzysta z robót 

publicznych, prac interwencyjnych i ze staży. Odnośnie stanu bezrobocia, na terenie Gminy ogółem jest 753 

osoby w tym 434 osoby bezrobotne są to kobiety, wśród zarejestrowanych bezrobotnych jest 58,63% są to 

mieszkańcy zamieszkali na wsi, w grupie tej 52% stanowią kobiety. Wśród mieszkańców wsi 202 osoby są to 

osoby z prawem do zasiłku co stanowi 15,78% zarejestrowanych bezrobotnych zamieszkałych w terenie 

wiejskim. Odnoście wykonywania prac przez cudzoziemców Rzeczypospolitej Polskiej odnośnie Gminy 

Gostynin przyjęto ogółem w Urzędzie Pracy 2222 wnioski i z terenu Gminy  było 9 wniosków. Odnośnie 

wydanych oświadczeń  było 207 oświadczeń, w tym z Gminy Gostynin 57 oświadczeń. 

Pani sołtys: Jakie Urząd daje alternatywy tych bezrobotnych z terenu Gminy Gostynin 

Pani Dyrektor PUP Elżbieta Tyszkiewicz: Staże, roboty publiczne prace interwencyjne. Dla pracodawców jeśli 

są z terenu Gminy bo takich tez posiadamy, bardzo dużo jest szkoleń, pracodawca może przeszkolić swoich 

pracowników i również jeśli ktoś prowadzi działalność gospodarczą może tak jakby przeszkolić samego 

siebie. Dużo też młodych osób korzysta z bonów na zasiedlenie, są to osoby do 30-go roku życia, są to młodzi 

ludzie którzy zamieszkują na wsi i tez nasze tereny Szczawin i Sanniki,  nie powiem na dzień dzisiejszy, ile 

jest wydawanych bonów na zasiedlenie tylko dla Gminy Gostynin, jest to jedna z atrakcji dla młodzieży, 

ponieważ osoba która znajdzie sobie pracę na terenie np. Łodzi, Warszawy dostaje bon o wartości 7tyś. Jest 

to bon na zagospodarowanie. Taka osoba musi przez okres 6 m-cy świadczyć pracę na umowę o pracę z 

wynagrodzeniem nie mniejszym jak najniższe i po 6 m-cach przychodzi do nas, rozlicza się z zaświadczeniem 

z ZUS-u. 

Pani sołtys: w chwili złożenia musi być bezrobotna? I ile czasu? 

Pani Dyrektor PUP Elżbieta Tyszkiewicz: Tak, bez względu na to, przyjdzie do Urzędu, zarejestruje się i już 

może wziąć wniosek, wypełnić i złożyć. 

 

Do punktu 27-go 

Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2018 dla gminy Gostynin. 



Pani Kierownik GOPS: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie, na komisji przedstawiałam 

porównanie do poprzedniego roku 2017 i 2018 ogólnie widzimy spadek osób korzystających z pomocy 

społecznej, spadek dzieci korzystających z dożywiania, nawet w tym roku mamy tzw. „Bony wakacyjne” dla 

dzieci w kwocie 100zł na każde dziecko, za dużo osób chętnych z korzystania z tej formy pomocy  na dzień 

dzisiejszy nie widzimy, chociaż namawiamy osoby przychodzące, aby korzystali. Wzrosły o 50tyś koszty 

utrzymania DPS, ten koszt będzie w tym roku o wiele większy, gdyż stawka miesięczna bardzo wzrosła w 

DPS, najniższe stawki pasują się w granicach powyżej 3tyś, w ubiegłym roku były poniżej 3tyś. Więc ogólnie 

nikt nie posiada w takiej wysokości swoich własnych świadczeń emerytalnych, bądź rentowych, gdzie każdy 

mieszkaniec może 80% swojego dochodu może przeznaczyć na koszty utrzymania, pozostałe koszty 

spoczywają na Gminie, wiemy że nasze świadczenia emerytalne lub rentowe nie są duże, a koszty w DPS 

drastycznie wzrastają. Jak zaznaczałam sprawozdanie z działalności GOPS-u na komisjach, pojawia się 

problem ponieważ coraz więcej osób kierujemy do DPS, w tym roku skierowaliśmy już 4 osoby od stycznia, 

jest to duże obciążenie dla Gminy, wzrosły również stawki świadczonych usług opiekuńczych, mamy 6 osób 

utrzymujących się na tym samym poziomie, usługi opiekuńcze w tej chwili są tak droższe niż pobyt w DPS. 

 

Do punktu 28-go 

Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu Współpracy Gminy Gostynin z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie  za rok 2018. 

Opinia Komisji: 

Komisja Porządku – zaopiniowała pozytywnie. 

- głosowanie: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 14 

Uchwała została przyjęta – 14 głosów za i stanowi załącznik do protokołu. 

Nieobecny: Janusz Brudnowski 

 

Do punktu 29-go 

Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

Opinia Komisji: 

Komisja Budżetu i Finansów  na swoim posiedzeniu poniedziałkowym wypracowała wniosek, był to wniosek 

Klubu Radnych o zabezpieczenie środków w budżecie na opracowanie koncepcji budowy ścieżki przy drodze 

krajowej nr 60 od końca Powiatu do Gostynina, co dziś mieliśmy w autopoprawce Pana Wójta, wniosek 

został pozytywnie zaopiniowany i uwzględnił dzisiaj w autopoprawce do uchwały zmieniającej budżet i WPF. 

 

Do punktu 30-go 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 



Pan Wójt: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Pani Jolanta Sulma  w miejscowości Kiełpieniec rozpoczyna 

pracę dot. wycinki poboczy, inf. na bieżąco, nie wiem kiedy rozpoczną się prace na terenie sołectwa, na 

chwilę obecną na teren Zakładu Komunalnego trwa dostarczenie kruszywa i w krótce rozpoczną się prace 

na drogach w ramach funduszu sołeckiego. Chciałem też państwa uczulić, że na bieżące utrzymanie dróg nie 

mamy zbyt wielkich środków, na najbliższej sesji jakieś pieniążki się pojawią z funduszu sołeckiego najbliższe 

pieniądze będziemy musieli przeznaczyć – a mianowicie znaczną część tej kwoty na bieżące utrzymanie dróg 

żebyśmy mieli pokrycie w ramach budżetu, tego państwo musicie być świadomi.                                                        

Pan Radny Stanisław Wasiński: chodzi o stan chodnika w Kozicach, to jest w kwestii Zarządu Dróg 

Wojewódzkich, zostanie to zgłoszone i zobaczymy jaka to będzie reakcja. 

Pani Radna Mariola Dan-Liberadzka: zakrzaczenia na drodze 60 jest to droga powiatowa, to drzewo zgłosimy 

do Zarządu Dróg  i podejmą szybkie działania w tym zakresie 

Pan Radny Marek Balcerzak: sprawa wycinki zakrzaczenia  i poboczy, jak powiedziałem coś poradzimy ale w 

ramach tych środków które są nie wystarczają na taką skalę jakbyście sobie państwo życzyli. 

Pan Radny Piotr Lemański: chodzi o osiedle Kruk, zakrzaczenie na osiedlu, sprawdzimy to dokładnie, 

obowiązek mamy i utrzymujemy w pasach dróg gminnych i na działkach gminnych, natomiast jeśli chodzi o 

osiedle, KRUK jest własnością w części MTBS, w części Wspólnota Mieszkaniowa, my gminnych póki co to 

nie mamy. Skierujemy Pana interpelacje do odpowiednich zarządców tego terenu, jeśli chodzi o drogę jaka 

przechodzi tam przez Kruk jest to droga powiatowa. 

Pani Radna Ewa Michalska: chce Pani odpowiedzi na piśmie i takiej odpowiedzi Pani udzielimy, grunty pod 

drogę Wrząca maja nie uregulowany stan prawny, wystąpiłem z wnioskiem w ubiegłym roku o stwierdzenie 

zasiedzenie na gruntach do Sądu Rejonowego w Gostyninie, sprawa jest wszczęta, czekamy na stanowisko 

Sądu Rejonowego o zasiedzenie gruntów drogi Wrząca, uregulowanie stanu prawnego pozwoli na podjęcia 

działań w tym zakresie. Kancelaria notarialna odmówiła podpisania Aktu Notarialnego wobec tego faktu, że 

my nie jesteśmy właścicielem, ten temat jest wstrzymany, ale po uregulowaniu i otrzymaniu decyzji z Sądu 

Rejonowego w Gostyninie o zasiedzenie dalsze czynności w tym zakresie podejmiemy mając zgodę 

właścicieli tych przyległych na odstąpienie i poszerzenie tej drogi. 

Pan Radny Janusz Brudnowski: Jeśli chodzi o konkurs na Dyrektorów, nie rozumie skąd mowa o politycznym 

działaniu, nie wiem kto jest autorem tego stwierdzenia, nie życzę sobie takiego stanowiska takiej opinii, 

absolutnie, konkurs polega na tym, że Dyrektora wyłania  komisja 12-nasto osobowa złożona z różnych osób 

i to komisja będzie proponowała mnie jako Wójtowi jak do wniosku podejść, to będzie decyzja komisji o 

powierzeniu obowiązków na Dyrektora. Nie rozumiem słów „polityczne działanie” i nie życzę sobie takich 

komentarzy. 

Jeśli chodzi o problem suszy, to w pierwszym raporcie Gmina Gostynin nie była objęta suszą, w drugim 

raporcie też nie została objęta suszą, w trzecim raporcie dopiero jest Gmina Gostynin objęta suszą, ale na 

kategorie gleb I czyli to są V,VI klasy na uprawy zboża ozime i jare i truskawki. W kolejnym raporcie gleby 

kat I na uprawy zboża ozime i jare oraz porzeczce czarnej. Jeden wniosek już wpłynął do nas do Gminy w tej 

sprawie. Z dniem dzisiejszym ogłaszam nabór wniosków od mieszkańców, z dniem dzisiejszym pojawi się 

taka informacja  na naszej stronie po zakończeniu sesji, ja już podpisałem taki dokument. W trybie pilnym 

prośba aby rolnicy jak najszybciej składali wnioski, bo żniwa gonią, jest tam zawarte w tym komunikacie, że 

najpóźniej na 3 dni przed zbiorami żeby ktoś nie zebrał zboża, a później wystąpił z wnioskiem o dokonanie 

oceny strat. 

Pan Radny Marek Solarski: też usuniecie zakrzaczeń w Łokietnicy i naprawa nawierzchni na przepuście, która 

niebawem nastąpi.  



 

Do punktu 31-go 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

- głosowanie: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przyjęcie  protokołu z poprzedniej sesji. Radni do projektu uwag 

nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 14 

Uchwała została przyjęta – 14 głosów za i stanowi załącznik do protokołu. 

Nieobecny: Janusz Brudnowski 

 

Do punktu 32-go 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Pani Radna Mariola Dan-Liberadzka: Ja mam pytanie Panie Wójcie do Pana, ponieważ dzisiaj w 

sprawozdaniu czytał Pan, że został odwołany Pan Wice Wójt Pan Andrzej Szyszka, jaka była decyzja i się 

takiego stało, myślę że wiele osób z nas mogło liczyć, ponieważ jest się z Panem ciężko skontaktować, 

natomiast Pan Wice Wójt był taką osobą że wspierał nas Radnych i kiedy mógł pomóc to pomagał i bardzo 

dużo spraw załatwiał, łącznie z tym, że jeździł na zebrania itd. Jaki powód był, że został odwołany? 

Pan Wójt: Decyzje kadrowe, myślę że szczegółów nie muszę ujawniać jaka decyzja, dlaczego z dniem 

wczorajszym został odwołany Zastępca. Będzie na pewno to bez szkody dla działalności Urzędu i bez szkody 

dla możliwości kontaktu państwa radnych ze sołtysami i ze mną z Urzędem. 

 Pan Radny Marek Balcerzak: Panie Wójcie czy jest Pan w stanie powiedzieć czy będzie następca i kto to 

będzie? 

Pan Wójt: Szukam.  

Pan Radny Marek Balcerzak; Dziękuję bardzo. 

Pan Radny Marek Solarski: Chciałbym zgłosić drogę na Łokietnicy, tam się asfalt załamuje, może jakiś 

dywanik by można byłoby położyć i podratować, teraz jest sucho a na jesieni jak będą deszcze to się rozjeździ 

i warunki drogowe się pogorszą, komisja może jechać i sprawdzić. 

Pan Wójt: Dokonamy oceny. 

Pan Radny Roman Murawski: Panie Wójcie mam pytanie odnośnie kruszywa czy będzie możliwość o 

zawożenie drobniejszego kruszywa i pokrycie i wypełnienie dziur i nierówności, które się robią w trakcie. 

Pan Wójt: Wykonawca zamówienia zaczął dostawy, na dzień dzisiejszy ok 1500 ton jest już zwiezione i to 

jest frakcja od 0-31mm jest to bardzo drobne kruszywo. 

Pan Radny Kamil Balcerzak: Ja jeszcze dopytam, cały czas realizujemy obcinanie tych krzewów wzdłuż dróg 

gminnych czy dopiero planujemy przesunąć środki na nast. sesji celem omówienia tego. 

Pani Skarbnik: Jeśli chodzi o środki w budżecie na bieżące utrzymanie dróg do końca roku, na ten moment 

jest 30tyś. Po przesunięciu  tą uchwałą zmieniającej budżet, dodam 40tyś. więc z tymi wszystkimi bieżącymi 



zadaniami musimy się wstrzymać do momentu zwrotu z funduszu soleckiego, ale ten w części musimy 

przeznaczyć na zwiększone wydatki w zakresie oświaty na podwyżki nauczycieli które już wcześniej miały 

miejsce, a teraz spodziewamy się kolejnych bez pokrycia. 

Pan Radny Kamil Balcerzak: Jak słyszymy od Pana Prezesa środki bieżące które w tej chwilę zabezpieczyliśmy, 

zaspokoją zapotrzebowanie na fakturę które w tej chwili zostaną wystawione  w związku z tym, że słyszałem 

od kilku radnych potrzebę wycięcia zakrzewienia to myślę że jest to wniosek do realizacji w budżecie szukać 

środków na bieżące utrzymanie dróg, nie jestem jedyny, słyszeliśmy to od 4 radnych. 

Pani Skarbnik: Tak jak powiedziałam zwrot z funduszu sołeckiego to są jedyne środki w najbliższym czasie 

które będziemy mogli wprowadzić po stronie dochodowej i wydatkowej budżetu, innych możliwości i 

oszczędności na ten moment w innych zakresach działania jednostek nie widzę wprowadzaliśmy dzisiaj 

troszeczkę nowych zadań dotacje do PSP i inne zadania, więc na ten moment na zwiększenie wydatków w 

tym dziale środków nie mamy i musimy sobie jasno powiedzieć. Jakakolwiek kwota jaka udaje mam się 

wygospodarować w oszczędnościach w różnych działach jest zawsze przesuwana na bieżące utrzymanie 

dróg, my znamy te potrzeby, ale na dzień dzisiejszy innych środków i oszczędności w innych działach nie ma, 

także musimy wiedzieć o tym  zgłaszając zapotrzebowania, że nie ma to pokrycia w planach finansowych, 

jeśli to są drobne wycięcia, zakrzaczenia to Pan Prezes takie zadania ma zlecone w ramach budżetu który 

jest zabezpieczony, musimy poczekać do momentu na zwrot z funduszu sołeckiego, aczkolwiek jaka kwota 

trafi na bieżące utrzymanie dróg w tej chwili nie potrafię tego powiedzieć, ponieważ szacujemy skutki cały 

czas, na razie starej zmiany do ustawy wprowadzającej podwyżki dla nauczycieli bez pokrycia źródła 

finansowania subwencji oświatowej, rząd w planach ma kolejne, teraz też różne zmiany w zakresie karty 

nauczyciela, też nie wiemy jakie środki dostaniemy bo takich informacji nie mamy, na ten moment nie ma 

takiej możliwości żeby środki gdzieś wygospodarować. Jesteśmy w trakcie przetargów i już dziś Pan Wójt 

zgłaszając autopoprawkę musiał dokonać korekty ponieważ na jednej drodze brakło 3800zl ale brakuje więc 

nie ma możliwości podpisania umowy, więc została na jednej drodze w Dąbrówce 800zł na drugiej 3tyś więc 

udało nam się zwiększyć, zmniejszyć i roztrzygamy przetarg, ale to nie jest tak, że teraz na najbliższej sesji 

zaproponujemy państwu zwiększenie budżetu na bieżące utrzymanie dróg, na ten moment nie ma 

oszczędności, a każda kwota wprowadzona do budżetu na bieżące utrzymanie dróg jest zawsze jest nie 

wystarczająca, więc my musimy się poruszać w tej kwocie którą mamy ponieważ realizujemy zadania o 

charakterze inwestycyjnym i przede wszystkim na tym nam zależy, żeby jak najwięcej realizować inwestycji, 

bo tam kładziemy dywaniki asfaltowe, a kruszywo co jakiś czas po niszczeniu, wypłukaniu, rozjeżdżeniu jak 

gdyby nie ma to charakteru trwałego majątku. Więc na ten moment tych środków jest tak jak zawsze, 

państwo zgłaszacie, a my realizujemy te zadania w ramach planu zabezpieczonych środków. Pan Wójt waży 

jakie są priorytety i na ile może zlecić wykonanie zadań. 

Pan Radny Marek Balcerzak: Panie Wójcie zakrzaczenie to jest jedna rzecz, ja bym jednak zwrócił uwagę na 

trawy, nie wiem czy wszędzie, ale u mnie dziękuje bardzo, w tym tygodniu, ale nie wiem czy wszędzie 

szczególnie przy drogach asfaltowych naszych, drogi są wąskie, co to jest 3m, pobocza mamy często nie 

utwardzone niczym, u mnie było tak, ze rosły takie trawy wysokie co się położyły na jezdnię, jeden samochód 

miał ciężko przejechać, nie licząc już dwa, dlatego uważam ze dokończmy wycinkę traw i jeśli tych środków 

nie ma to z Panem Prezesem będziemy negocjować. 

Mieszkaniec: Pierwszy raz jestem na takiej sesji i tak słucham, słuchami muszę państwu powiedzieć że Pani 

tak chwaliła Gminę, że Gmina tak wszystko robi pięknie, proszę Panią, Pa Wójt zlecił pracę, wie Pan gdzie, ja 

ze Stefanowa jestem i do dzisiejszego dnia ta praca nie jest skończona, pieniądze były wydane na geodezję 

i co dalej Panie Wójcie- pamięta Pan o co chodzi? Chciałbym usłyszeć, kiedy się tym Pan Wójt zajmie, kiedy 

ta praca będzie skończona bo pieniążki są wydane, a praca nie zrobiona. 

Pan Wójt: Zrealizujemy inwestycje którą tam planujemy i po realizacji tej inwestycji będzie to zrobione. 



Mieszkaniec: To trzymam Pana za słowo. 

Sołtys: Panie Wójcie prosiłbym żeby było jak dawniej, informacje przesyłane pocztą, bo nie wszyscy rolnicy 

czy mieszkańcy w internecie siedzą, a tak to się wysłało kartkę i kartka obeszła wszędzie i się informowało 

od ręki, a tak to my mało dostajemy takich informacji pocztą. 

Pan Przewodniczący: Panie Wójcie tak chciałbym uczulić żeby do sołtysów wpływały takie informacje jak 

kiedyś pocztą. 

Pan Wójt: Ja oczywiście rozumiem, dzisiaj na stronie internetowej się pojawi, a swoją drogą państwo sołtysi 

dostaniecie pocztą.  

Pani Radna Mariola dan-Liberadzka: Panie Wójcie taka jedna sprawa mam, takie sprawy organizacyjne, jeśli 

chodzi o  sesję, my Radni jesteśmy przygotowani w każdej chwili na spotkanie i bardzo bym prosiła żeby co 

m-c się te sesje odbywały, a nie zostawić taki bardzo duży materiał i teraz część mieszkańców co chciała 

powiedzieć to nie powiedziała, to bardzo długo trwało i prosiłabym aby nie odkładać tego co 2 m-ce, tylko 

co m-c, my jesteśmy przygotowani jako Radni aby przyjść i czekamy na informacje z państwa strony, aby 

spotykać się częściej. 

Pan Wójt: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado ja oczywiście miałem w planach 12.06 sesję, która by 

obejmowałaby część zagadnień, a te zmiany miałyby być dopiero dzisiaj, to też była prośba 

Przewodniczącego żeby dwóch sesji nie robić w m-cu. Przyjmuję to i postaramy się częściej. 

Pani Skarbnik: Nie ma konieczności zmian w budżecie, decyzje musimy czekać, więc to nie jest tak, że zawsze 

ostatniego dnia w danym m-cu, jeśli chodzi o maj to nie mieliśmy takich zmian w budżecie, że wymagałyby 

zgody Rady Gminy tak więc  w maju nie było uchwały zmieniającej budżet, skumulowało się z racji tego, że 

państwu przedstawiony był Raport,  Raport jest zawsze podejmowany i wotum zaufania udzielane przy sesji 

absolutoryjnej, zawsze była taka praktyka w latach wcześniejszych, że w maju przyjmowaliśmy 

sprawozdanie z wykonania budżetu i udzielane było Panu Wójtowi absolutorium, teraz zmieniły się przepisy 

więc musiało si się to odbyć na sesji z raportem, a mieszkańcy mieli możliwość prawie miesiąc casu do 

zapoznania się z Raportem by dzisiaj stanąć do debaty. 

Pan Sołtys: Mam pytanie do Pana Wójta, czy jakieś kroki zostały poczynione odnośnie drogi w miejscowości 

Baby Dolne – Solec, 3 lata już to trwa i dalsze kroki nie zostały poczynione, bynajmniej nic mi nie wiadomo 

by coś w tym kierunku się działo i drugie pytanie, z Panią Radną chcemy zorganizować spotkanie z 

mieszkańcami i chcielibyśmy zaprosić Pana Wójta i Pana Przewodniczącego Rady, czy możemy liczyć na 

obecność na takim zebraniu. 

 Pan Wójt: Oczywiście, potwierdzam, będę osobiście. 

Pani Radna Ewa Michalska: Mam pytanie do Pana Wójta, czy Pan Wójt będzie szukał firmy, która będzie 

odbierała odpady, jeżeli dzisiaj podjęliśmy decyzję nie wpłacając to mamy sygnał, że może nie będą 

odbierane odpady i co z wyjściem Koleżanki i Koledzy Radni ze Związku Gmin, jeżeli się mamy zastanowić to 

nie czekajmy dłużej, tylko podejmijmy już kroki i również Pan Wójt musi wiedzieć o tym żeby szukać 

alternatywy.  

Pan Wójt: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado oczywiście ja nie wyobrażam sobie, aby nasi mieszkańcy 

zostali bez systemu odbioru odpadów komunalnych. Na ten moment to zadanie jest przekazane ZGRP, 

oficjalnie ja w tej chwili nie mogę szukać wykonawcy bo nie mam tego zadania, zadanie musi wrócić do 

Gminy, natomiast w poniedziałek jest planowane spotkanie wszystkich Gmin Wójtów ZGRP zajmujących się 

tym tematem odpadów komunalnych i myślę, że na tym spotkaniu jakieś wiążące propozycje zapadną, jakie 

one zapadną to państwa  niezwłocznie poinformuję, oczywiście podejmę również działania w sensie 



poszukiwania wykonawcy zastępczego, aby mieszkańców nie zostawić z dużym kłopotem, na pewno takie 

działania podejmę niezwłocznie zaraz w poniedziałek od samego rana, aby jak najszybciej temat został 

rozwiązany. Jedno co mogę państwa zapewnić, to wiem że takie sygnały poszły na inne Gminy, ze operator 

od poniedziałku ma już zacząć zbierać pojemniki, ale ja sobie tego nie wyobrażam, z firmą Eneris wstępnie 

rozmawiałem i Eneris nie wystąpi do zabierania tych pojemników, więc proszę uspokoić mieszkańców, że 

od pierwszego nie będzie żadnych rewolucji, ten temat jest mi bardzo bliski i będę starał się znaleźć jakieś 

rozwiązanie i nie zostawić z tym mieszkańców. 

Pan Radny Marek Balcerzak: Panie Wójcie ja analizując, bo często przytaczana jest Gmina Baruchowo, ja 

wiem że firm nie ma dużo bo w przetargach, śledzę je i te firmy do przetargów nie przystępują, ale jeżeli 

Spółka w Baruchowie potrafi to dlaczego nasza, uważam że nasza będzie lepsza. 

Pan Wójt: Przykład Spółki własnej to daję przykład: Wyszogród, Czerwińsk było przeciwne w podjęciu takiej 

stawki, Wyszogród ma swoją spółkę komunalną i na sektor Wyszogrodu tylko była jedna oferta ich spółki 

komunalnej 28zł. oczywiście z Panem Prezesem toczyliśmy rozmowę, musicie sobie państwo zdać sprawę, 

żeby spółka przejęła to zadanie trzeba ją dokapitalizować na zakup samochodu, wagi, przygotowanie placu, 

pojemniki wszystkie, to co wcześniej wspominałem 4tyś. pojemników razy 75zł tj 300tyś. Musimy sobie z 

tego zdać sprawę, nie mówię że nie tylko sygnalizuje tematy jakie trzeba będzie podjąć, gdy wspólnie razem 

zdecydujemy czy chcemy to spółce powierzyć czy na początek będziemy szukali, jeśli państwo podejmą taką 

decyzję o wyjściu ze Związku samodzielnie będziemy szukać ofert innego wykonawcy, bo nie jest to 

niemożliwe jak najbardziej Spółka w Solcu jest w stanie to zadanie ogarnąć, tylko musi mieć czas na 

przygotowanie i trzeba ją dokapitalizować. 

Pan Radny Kamil Balcerzak: Dajmy się Panu Prezesowi wypowiedzieć. 

Pan Prezes Zakładu Komunalnego: Nie ma wątpliwości, że Zakład został powołany, żeby realizować zadania 

własne gminy, Zakład nie musi, ale może lub powinien to robić, tylko spawa dokapitalizowania, jak Pan Wójt 

powiedział, są jakieś określone środki potrzebne na rozpoczęcie, ale jest nie do zazdroszczenia okres w 

sprawie odbioru śmieci, na pewno łatwiej jest firmie Eneris jeżeli nie odbiera w Sochaczewie, w Płocku 

pojedzie do Nowego Dworu bo ma umowy podpisane, jest też sprawa zatrudnienia ludzi, bo tu będziemy 

mieli na ludzi kilka czy 10 dni, natomiast trzeba ich zatrudniać 1000 – ale to już mój problem organizacyjny, 

wszystko jest do zrobienia, tylko za ile i w jakim czasie. 

Pan Radny Kamil Balcerzak: Czyli Panie Prezesie takie ustaleni już były? 

Pan Prezes Zakładu Komunalnego: Ustalenia były, z Panem Wójtem rozmawialiśmy, pierwsza nasza 

przymiarka niewiele odbiega od kwoty Enerisu, jeżeli chodzi o roczną kwotę, nie robimy tego, być może cos 

przeszacowaliśmy, jeżeli dochodziłoby do finalizowania  to trzeba jeszcze przeanalizować, w tej chwili jest 

kwota podana Panu Wójtowi i na podstawie takiego rozeznania powierzchniowego, jest niższa, ale nie tak 

o wiele jak się spodziewacie. Rozumiem że jest przytaczane Baruchowo, znam tą osobę, jestem pełen 

uznania dla niego, nie wiem czy wyszłoby mu akurat w tych wszystkich gminach, rozmawiałem z nim jak 

robiłem wycenę, poprosiłem go o rozmowę. Startował w 2013r Gmina Gostynin weszła chyba od sierpnia, a 

Szczawin robiliśmy od września, startował w czasie kiedy jeszcze nie było źle, kiedy łatwiej było ze śmieciami, 

jest jeszcze inna sprawa bo mówił, że mają własne wysypisko, że tak powiem robi bokami, różnie bywa, czas 

jest ciężki w wykonawstwie robót. 

 

 

 



Do punktu 33-go 

Zakończenie obrad Sesji. Zakończono o godz. 15.20 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski podziękował Radnym, Z-cy Wójta, Sekretarzowi Gminy, 

Skarbnikowi Gminy, Kierownikom Urzędu Gminy, Sołtysom i wszystkim obecnym za uczestnictwo w 

obradach IX Sesji Rady Gminy. 
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